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Acta de la sessió celebrada el dia 14 d’octubre de
2005 i aprovada el dia 18 de novembre de 2005

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat
de Barcelona, el dia catorze d’octubre de dos mil
cinc, s’hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en
sessió ordinària, sota la presidència de l’Excm. Sr. Al-
calde, Joan Clos i Matheu. Hi concorren els Ims. Srs.
i les Imes. Sres. Tinents d’Alcalde, Francesc Xavier
Casas i Masjoan, Jordi Portabella i Calvete, Imma
Mayol i Beltran, José Ignacio Cuervo i Argudín, i Mari-
na Subirats i Martori, i els Ims. Srs. Regidors i les
Imes. Sres. Regidores Núria Carrera i Comes, Mara-
villas Rojo i Torrecilla, Ferran Mascarell i Canalda,
Jordi Hereu i Boher, Assumpta Escarp i Gibert, Fran-
cesc Narváez i Pazos, Pere Alcober i Solanas, Ca-
talina Carreras-Moysi i Carles-Tolrà, Immaculada Mo-
raleda i Pérez, Carles Martí i Jufresa, Montserrat
Ballarín i Espuña, Xavier Trias i Vidal de Llobatera, Joan
Puigdollers i Fargas, Sònia Recasens i Alsina, Jaume
Ciurana i Llevadot, Magda Oranich i Solagran, Joa-
quim Forn i Chiariello, Joana Ortega i Alemany, Te-
resa M. Fandos i Payà, Eduard García i Plans,
Alberto Fernández Díaz, Ángeles Esteller Ruedas,
Jordi Cornet i Serra, Emma Balseiro Carreiras, Maria
Caridad Mejías Sánchez, Xavier Basso i Roviralta,
Alberto Villagrasa Gil, Jaume Oliveras i Maristany, Pi-
lar Vallugera i Balañà, Xavier Florensa i Cantons, Ri-
card Martínez i Monteagudo, Eugeni Forradellas i
Bombardó, Ricard Josep Gomà i Carmona, Elsa
Blasco i Riera i Ignasi Fina i Sanglas, assistits pel
secretari general, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que cer-
tifica.

Hi és present l’interventor municipal, Sr. Lluís Mata
i Remolins.

Constatada l’existència de quòrum legal, la Presi-
dència obre la sessió a les deu hores i cinc minuts.

Es donen per llegides les actes de les dues sessi-
ons anteriors, celebrades els dies 15 de juliol i 6 de
setembre de 2005, l’esborrany de les quals ha estat
tramès a tots els membres del Consistori; i S’apro-
ven.

El Sr. Fernández Díaz planteja una qüestió d’ordre
demanant que es concreti el moment en què fou en-
registrada l’entrada de la declaració institucional que,
segons té entès, es pretén debatre en aquesta sessió
sobre l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, ja que els
membres del seu Grup no han trobat el text en els
seus escons.

El Sr. Cuervo, en la seva condició de president de
la Junta de Portaveus, respon que fa més de trenta
hores lliurà el text resultant de la Junta de Portaveus
sobre la base de la proposta formulada pel Grup de
Convergència i Unió; i en relació a la petició del Grup
del Partit Popular sobre una nova declaració institu-
cional, informa que ha contestat per escrit en el sentit
de denegar tal petició per extemporània, i perquè el
Grup del Partit Popular ja tenia coberta, per aquesta
sessió, la quota de proposicions, precs i preguntes.

El secretari general, a requeriment del Sr. Cuervo,
informa que se n’estan fent còpies i que quan li retor-
nin l’original on consta la diligència de registre, en lliu-
rarà les dades al Sr. Alcalde perquè, si ho creu opor-
tú, les pugui fer a mans del Sr. Fernández Díaz.

PART INFORMATIVA

a) Despatx d’ofici

En compliment de l’article 63.1 del Reglament d’or-
ganització municipal, es comuniquen les resolucions
següents:

1. Decret de l’Alcaldia, de 14 de juliol de 2005
(S1/D/2005 3015), que modifica l’actual estructura
organitzativa i funcions de la Direcció dels Serveis Ju-
rídics.

2. Decrets de l’Alcaldia, de 12 de juliol de 2005
(S1/D/2005 2929 i 2930), que designen membres del
Plenari del Consell Municipal de Benestar Social, el
Sr. Narcís Serra i Serra en substitució del Sr. Antoni
Serra i Ramoneda i el Sr. Jordi Roglà de Leuw en
substitució del Sr. Salvador Obiols i Gras.

3. Decret de l’Alcaldia, de 18 de juliol de 2005
(S1/D/2005 3030), que encarrega al Sr. Manel Vila i
Motlló la coordinació de les funcions que foren assig-
nades a la unitat executiva especial constituïda pels
esdeveniments ocorreguts a les obres d’extensió de la
línia 5 del Metro i les integra a la societat privada muni-
cipal Agència de Promoció del Carmel i Entorns, SA.

4. Decret de l’Alcaldia, de 18 de juliol de 2005
(S1/D/2005 3033), que nomena membre del Consell
Municipal del Districte de Sant Martí la Sra. Meritxell
Cabezón i Arbat en substitució de la Sra. Montserrat
Ardanuy i Collazos.

5. Instrucció de l’Alcaldia, de 22 de juliol de 2005,
en relació a l’ús racional i eficient de l’aire condicionat
a l’estiu.

6. Decret de l’Alcaldia, de 22 de juliol de 2005
(S1/D/2005 3183), que faculta els regidors i els ge-
rents que menciona en l’annex, perquè, en els su-
pòsits d’absència del regidor i del gerent de districte
corresponent i en virtut dels decrets de delegació
d’atribucions, puguin exercir facultats relacionades
amb el compliment de les ordenances durant el perío-
de d’estiu.

7. Decret de l’Alcaldia, de 22 de juliol de 2005
(S1/D/2005 3189), que fixa com a festes locals a ce-
lebrar durant l’any 2006 en el terme municipal de Bar-
celona, els dies 5 de juny, dilluns de Pasqua Grana-
da, i el dia 23 de setembre.

Els Srs. Puigdollers i Fernández Díaz pretenen ex-
pressar la disconformitat dels respectius Grups sobre
el decret precedent; i el Sr. Alcalde considera impro-
cedent tals manifestacions donat que els punts inclo-
sos en el despatx d’ofici no són objecte de pronuncia-
ment per part del Consistori.

8. Decret de l’Alcaldia, de 26 d’agost de 2005
(S1/D/2005 3454), que designa membres del Jurat
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del Premi “Barcelona, la millor botiga del món”, edició
2005.

9. Decret de l’Alcaldia, de 9 de setembre de 2005,
que designa l’Im. Sr. Ferran Mascarell i Canalda re-
presentant de l’Ajuntament de Barcelona en la Co-
missió Catalunya 2014.

10. Decret de l’Alcaldia, de 15 de setembre de
2005 (S1/D/2005 3642), que crea el Programa espe-
cial sobre l’espai públic, n’encarrega la direcció exe-
cutiva a l’Im. Sr. Jordi Hereu i Boher, i constitueix un
òrgan de coordinació de l’esmentat Programa que es-
tarà integrat per les persones següents: president:
Im. Sr. Jordi Hereu i Boher i membres: Sra. Pilar So-
lans i Huguet, Sr. Jordi Parayre i Soguero, Sr. Josep
Maria Lucchetti i Piu, Sra. Glòria Figuerola i Anguera,
Sr. Joan Conde i del Campo, Sr. Joan Albert Dalmau
i Balagué i Sr. Xavier Vilaró i Camps.

11. Decret de l’Alcaldia, de 30 de setembre de
2005 (S1/D/2005 3924), que delega en la Ima. Sra.
Marina Subirats i Martori, vicepresidenta del Consell
Escolar Municipal de Barcelona, la representació
d’aquest Consell al Consell Escolar de Catalunya.

12. Decret de l’Alcaldia, de 30 de setembre de
2005 (S1/D/2005 3925), que nomena el Sr. Francesc
Pijuan i Ciuro membre del Consell Municipal del Dis-
tricte d’Horta-Guinardó en substitució del Sr. Antoni
Millet i Bastus.

13. Decret de l’Alcaldia, de 30 de setembre de
2005 (S1/D/2005 3926), que designa el Sr. Andreu
López i Patrón vocal del Jurat del Premi “Barcelona,
la millor botiga del món” en substitució del Sr. Xavier
Ventura i Santamans.

14. Decret de l’Alcaldia, de 30 de setembre de
2005 (S1/D/2005 3923), que designa membre del
Plenari del Consell Municipal de Benestar Social el
Sr. Manuel Colón i Soler en substitució del Sr.
Joaquin Changué May i deixa sense efecte el nome-
nament del Sr. Enric Vila i Andreu com a membre
d’aquest Consell, amb efectes de 12 de setembre de
2005.

15. Decret de l’Alcaldia, de 3 d’octubre de 2005
(S1/D/2005 3975), que crea la Direcció de Serveis de
Consorcis i Fundacions amb les funcions establertes
al document annex, i l’adscriu orgànicament a la Ge-
rència municipal.

16. Decret de l’Alcaldia, de 6 d’octubre de 2005
(S1/D/2005 4047), que designa el Sr. Francesc Soler
i de Magriñà vocal del Consell d’Administració de
l’Institut Barcelona Esports en substitució del Sr.
Alfonso Rodríguez i Esteban i esmena l’error material
del decret de l’Alcaldia d’1 de febrer de 2005 que no-
mena el Sr. Pere Duran i Valldossera vocal de l’es-
mentat Consell, atès que ha de dir Sr. Pere Duran i
Vall-llossera.

17. Decret de l’Alcaldia, de 6 d’octubre de 2005
(S1/D/2005 4042), que designa el Sr. Francesc
Freixa i Font vocal del Comitè d’Ajut Humanitari
d’Emergència en representació de l’Ajuntament de
Barcelona.

18. Decret de l’Alcaldia, de 6 d’octubre de 2005
(S1/D/2005 4038), que designa la Sra. Pilar Miras i
Virgili com a representant de l’Ajuntament de Barcelo-
na a la Comissió Executiva del Consorci del Parc de
Collserola en substitució del Sr. Ricard Boix i Jun-
quera.

19. Decret de l’Alcaldia, de 7 d’octubre de 2005
(S1/D/2005 4063) que nomena l’Im. Sr. José I. Cuer-

vo i Argudín i el Sr. Jordi Varela i Pedragosa vocals
del Consell Rector del Consorci Parc de Recerca
Biomèdica de Barcelona, en representació de l’Ajun-
tament de Barcelona.

b) Mesures de govern

Mg1. Barcelona, un plató audiovisual.
El president de la Comissió de Cultura, Educació i

Benestar Social, Sr. Mascarell, expressa que aquesta
mesura de govern té tres intencions:

1a) Ratificar les polítiques, iniciades fa uns vuit
anys, que han tingut una important repercussió en el
teixit cultural i industrial vinculat al camp audiovisual,
perquè, mentre a finals de la dècada dels anys noran-
ta, a Barcelona se solia fer anualment una cinquante-
na de produccions audiovisuals en les seves diverses
branques (cinema, televisió, telemovies, publicitat), el
2004 se’n materialitzaren unes 1.000, fins al punt que
per la Barcelona Plató Film Comissió han passat uns
6.000 expedients i unes 400 productores estan treba-
llant a la nostra Ciutat.

2a) Potenciar els beneficis que la producció audio-
visual pot aportar a la Ciutat en el futur i, per tant,
enfortir el teixit industrial, les indústries creatives,
atraure inversions, reforçar els sectors hotelers i de
la restauració, enfortir l’ocupació i l’economia i fer la
Ciutat encara més atractiva des del punt de vista cul-
tural mitjançant un treball estratègic sobre el món
audiovisual, igual com estan fent també les ciutats de
Nova York, Londres, Dublín, Montreal, Torí, París, o
les comunitats d’Andalusia, Galícia o Madrid, aprofi-
tant que Barcelona reuneix condicions favorables per
a captar aquest tipus d’indústria, entre elles el Projec-
te 22@ i les indústries del coneixement, i pot establir
aliances amb l’ampli ventall de productors locals,
especialment de renom internacional, com Planeta,
Gestmusic, Filmax o Mediapro.

3a) Minimitzar al màxim els inconvenients que la
proliferació de rodatges pot ocasionar en l’espai pú-
blic i, per tant, coordinar millor els serveis municipals
per tal de donar més bon servei als productors locals
o estrangers i fer que tals activitats resultin més agra-
dables en l’espai urbà.

Destaca que la mesura en debat preveu la creació
d’una comissió municipal que definirà la política de ro-
datges, d’una comissió mixta amb els sectors implicats
en els rodatges, d’un registre únic de produccions, la
redacció d’un reglament de rodatges, la cooperació
amb la Generalitat per estendre els beneficis de Barce-
lona Plató al conjunt de Catalunya, i l’aprofundiment
dels aspectes positius que tals activitats generen en
els terrenys econòmic, cultural i turístic, mesures totes
que es desplegaran els propers mesos.

El Sr. Ciurana expressa l’acord del seu Grup a po-
tenciar Barcelona com centre de producció audio-
visual i com un escenari magnífic per al rodatge d’ex-
teriors; i celebra que el govern municipal estigui
disposat a actuar en aquest terreny, atès que s’havia
arribat a un moment preocupant per a la marxa quoti-
diana de la Ciutat, augmentant les competències i
funcions de la comissió esmentada i també les seves
responsabilitats, perquè ha de saber que es deu tant
als productors audiovisuals com als ciutadans.

Observa que en la comissió municipal que es pre-
tén crear hi manca, a juí seu, la presència de l’àrea
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de turisme i també no veu per què la presència dels
Districtes municipals s’hagi restringit a tres, els de
Ciutat Vella, l’Eixample i Gràcia, que tampoc no coin-
cideixen pas amb aquells on tenen lloc més rodatges,
perquè en aquest terreny Sant Martí supera Gràcia;
que en la comissió mixta hi hauria d’haver una repre-
sentació veïnal vehiculada a través de la Federació
d’Associacions de Veïns de Barcelona, perquè li arri-
ben moltes queixes per les molèsties que aquest ti-
pus d’activitats provoquen en el veïnat i pot recordar
especialment les que van haver de suportar recent-
ment els veïns de la plaça de Sant Felip Neri i del car-
rer d’Horaci, com queda ben palès en els paràgrafs,
que llegeix, de la carta d’una família del carrer de
Montjuïc del Bisbe, que expressa la seva enèrgica
protesta per les incomoditats que han hagut de patir
durant el proppassat mes d’agost en ocasió de la fil-
mació d’una pel·lícula que comportà l’eliminació dels
fanals de l’enllumenat públic, recobriment del pavi-
ment amb material que els embrutava els peus, la
roba, l’escala i el terra del seu habitatge, raó per la
qual pregunta si Barcelona Plató no hauria de comp-
tar amb un equip que expliqués als ciutadans les in-
comoditats que hauran de patir.

La Sra. Esteller manifesta que el seu Grup compar-
teix les línies bàsiques de la mesura de govern pre-
sentada, perquè pretén aprofitar l’oportunitat de
projectar Barcelona com a plató cinematogràfic, i
d’impulsar la indústria audiovisual; ara bé, creu que
s’hi posa massa l’accent en el vessant dels recursos
que aquest tipus de produccions poden deixar a la
Ciutat, és a dir, en la rendibilitat econòmica, quan
s’hauria de posar més en la projecció de Barcelona
en el món, com han fet altres ciutats, per exemple
San Francisco, ja que, en la seva opinió, en les imat-
ges que es roden a la nostra ciutat en falten referents
que permetin a la gent identificar Barcelona.

Assenyala també la conveniència d’aprofitar les
sinèrgies de la multiplicitat d’empreses existents, en
comptes de prioritzar-ne unes en detriment d’unes al-
tres, i d’incloure tots els Districtes en la comissió mu-
nicipal que es pensa crear per definir la política de ro-
datges; així com la necessitat de procurar minimitzar
les incomoditats que els rodatges puguin causar als
veïns afectats, adoptant les mesures adequades.

El Sr. Mascarell assegura que els Grups de Con-
vergència i Unió i del Partit Popular podran continuar
compartint la política que s’ha seguit fins ara, perquè
les mesures que s’estan proposant la vénen a millo-
rar; que ja hi ha un sentit de responsabilitat i si el Sr.
Ciurana ha citat les queixes d’uns determinats veïns
afectats per un rodatge, ell, en canvi, podria adduir la
satisfacció expressada per molts altres en veure plas-
mat el seu entorn vital en determinades filmacions
d’interès local i internacional; i que, en tot cas, la me-
sura preveu mecanismes per poder afinar encara
més en aquells llocs on es puguin produir algunes
contradiccions.

Mg2. Implantació del domini .cat a l’Ajuntament de
Barcelona.

El Sr. Portabella explica que aquesta mesura de
govern és conseqüència de l’aprovació del domini
.cat per la Internet Corporation for Assigned Names
and Numbers (ICANN); que, segons l’Associació
Softcatalà, el català té la posició 23 del rànquing
de llengües més usades a internet on hi ha més de
3.000.000 de pàgines web escrites en català, i supera

amb escreix llengües a les quals se’ls suposa més
capacitat i dinamisme; que un dels motius que ha
contribuït a l’aprovació d’aquest nou domini .cat és
justament l’ús important d’internet que hi ha al nostre
país i, concretament, a Barcelona, on més la meitat
de les llars disposen d’internet, i la presència a la co-
munitat catalana de les principals empreses pioneres
en hardware i en software, de manera que tal decisió
ha vingut a respondre a la voluntat de ser de la comu-
nitat catalana; que el domini .cat no és territorial, sinó
cultural i lingüístic i, conseqüentment, no està circum-
scrit a un territori específic, sinó que s’hi poden acollir
totes les persones que ho vulguin i que utilitzin el ca-
talà.

Continua dient que la campanya per al reconeixe-
ment internacional del domini .cat protagonitzada per
l’Associació PuntCAT, que presentà la candidatura el
16 de març de 2004, aconseguí l’adhesió d’una se-
tantena d’entitats de tot el país, des de l’Institut d’Es-
tudis Catalans fins a l’Òmnium Cultural, passant per
l’Associació de Premsa Comarcal, la Fundació Cata-
lana per a la Recerca, el Consorci Local i Comarcal
de Comunicació, la Corporació Catalana de Ràdio i
Televisió, diversos casals catalans d’Amèrica, molts
Ajuntaments, entre ells de la capital del país, i el su-
port de 68.000 persones i entitats, empreses i institu-
cions, a totes les quals cal donar les gràcies, perquè
el proppassat 16 de setembre varen aconseguir el
seu propòsit de veure reconegut el domini .cat; que
després d’això, la mesura de govern assumeix el
compromís de continuar impulsant el domini .cat, tant
difonent-lo com incorporant-lo a les webs municipals
i, per això, caldrà adquirir tal domini per a les webs
municipals, iniciar els tràmits per al canvi del domini
actual, deixant com a portal de referència bcn.cat i
promoure una campanya informativa de difusió del
nou domini .cat entre les empreses i entitats ciuta-
danes; i que aquesta tasca no es pot fer de manera
immediata, perquè l’empresa que gestiona el nou do-
mini està començant a treballar i necessita la in-
fraestructura per a poder atendre les sol·licituds de
domini que li arriben i que, segons les seves notícies,
són moltes.

Acaba expressant la seva alegria pel reconeixe-
ment del nou domini .cat, que constitueix un punt de
trobada comú i evita la dispersió existent amb els al-
tres dominis utilitzats fins ara a casa nostra.

El Sr. Ciurana es congratula per la fita d’haver
aconseguit un referent per als dominis relacionats
amb el nostre país i la nostra cultura, i en singularitza
el mèrit de l’Associació PuntCAT i en els Srs. Vicens
Partal, Amadeu Abril, Jordi Albinyà, Martí Ferrer,
Quico Gras i tants altres que amb el seu esforç, la
seva habilitat, la seva tenacitat i la seva generositat
han contribuït a fer-ho possible; i expressa el seu
acord amb la mesura de govern que es presenta, tot
demanant que la migració al nou domini es faci tant
ràpidament com sigui possible, alhora que explicita
l’ambició del seu Grup d’aconseguir un domini territo-
rial per a Catalunya, és a dir el .ct, raó per la qual
pensa presentar properament una iniciativa en
aquest sentit i confia pugui obtenir el suport de tots
els Grups per coherència amb l’aspiració de voler ser
un país normal i igual als del nostre entorn.

La Sra. Esteller subratlla que el domini .cat és cul-
tural i lingüístic, perfectament compatible amb qual-
sevol altre que tingui caràcter territorial; que cal asse-
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gurar que tothom pugui elegir el domini que prefereixi
utilitzar, lliurement i sense cap mena d’intervencionis-
me ni limitacions, perquè les noves tecnologies per-
meten fer-ho així; que l’opció de l’Ajuntament en
aquesta mesura de govern s’exerceix en la plena nor-
malitat que ha de regir totes les accions que es des-
envolupin, tenint present que es tracta d’un domini
perfectament compatible amb el .es, de manera que
les campanyes que es preveuen fer han de tenir sim-
plement caràcter informatiu, amb ple respecte a la
llibertat de cadascú per a elegir allò que més li con-
vingui, perquè el nou domini pretén sumar, no pas
substituir cap altre domini territorial.

El Sr. Gomà destaca que la decisió d’autoritzar el
domini .cat implica un acte de justícia vers una llen-
gua que és la vintena més utilitzada en la xarxa, i el
reconeixement de la comunitat lingüística i cultural
dels Països Catalans: expressa, doncs, el seu agraï-
ment a tots aquells que ho han fet possible i, es-
pecialment, a l’Associació PuntCAT pel seu treball,
amb el qual ha demostrat que quan al convenciment
en la raó d’una idea, s’hi suma la mobilització del tei-
xit social, els objectius col·lectius tendeixen a assolir-
se; i també el desig que aquesta mesura de govern
es faci efectiva tan aviat com sigui possible i que el
domini bcn.cat esdevingui la web de referència de
l’Ajuntament de Barcelona.

Espera, finalment, que la mesura que suposa un
pas endavant en el reconeixement nacional de Cata-
lunya i de Barcelona com a capital del país sigui un
incentiu més per a superar la fractura digital i per a
aconseguir un accés igualitari de totes les persones
a la societat del coneixement.

El Sr. Mascarell posa en relleu la importància del
nou domini .cat, perquè comporta el reconeixement
de la llengua i la cultura catalanes, perquè obre un
conjunt de potencialitats a totes les llengües i cultures
del món en no identificar-les amb un sol territori, ja
que sovint depassen l’àmbit d’un territori i un Estat o
una nació, i perquè tot això ha estat promogut per un
col·lectiu civil català; i veu en el compromís que avui
hi expressa la nostra ciutat un signe del seu caràcter
de Cap i Casal del país i de capdavantera de la seva
llengua i la seva cultura, que, a través d’aquesta inici-
ativa, poden tenir una major presència en l’àmbit in-
ternacional.

c) Informes

1. El sistema de seguretat a Barcelona: nova eta-
pa.

El president de la Comissió de Seguretat i Mobili-
tat, Sr. Hereu, comença recordant que el Conveni
marc de coordinació i col·laboració en matèria de se-
guretat pública i policia, signat pel Sr. Alcalde i la con-
sellera d’Interior, juntament amb els tres relatius als
sistemes informàtics conjunts en la sala conjunta de
comandament, a l’adhesió de l’Ajuntament a la xarxa
Rescat d’emergències i seguretat, i al desenvolupa-
ment de programes formatius, comporta la consolida-
ció d’un nou sistema de prevenció i seguretat que
dóna resposta satisfactòria a les velles i sostingudes
demandes i a la concepció que la Ciutat té de la se-
guretat, la convivència i els usos de l’espai públic;
que tals convenis, que s’han fet a mans dels mem-
bres del Consistori i varen ser àmpliament debatuts

en la Comissió de Seguretat i Mobilitat, exposen els
principis de relació entre les institucions i els cossos
policials, descriuen perfectament els òrgans de coor-
dinació, de col·laboració i participació, l’assignació de
serveis i els aspectes operatius d’un pla director de
desplegament, a més de la informàtica, les telecomu-
nicacions i els processos formatius permanents.

Fent, a continuació, una valoració del valor afegit
que aporten els acords esmentats remarca:

1r) Que consideren els Mossos d’Esquadra i la
Guàrdia Urbana com a terminals d’un mateix sistema
de seguretat establint, a partir del principi d’actuació
mínima obligada, el criteri que un agent en patrullatge
preventiu ha de donar resposta, amb independència
de quin sigui el cos al qual pertany, a la demanda del
ciutadà, perquè més enllà de les especialitats de
cada cos, hi ha un conjunt de funcions compartides
molt importants basades en la resposta indistinta a la
demanda ciutadana que es produeix al carrer.

2n) Que doten el cervell del sistema d’un òrgan
conjunt específic, permanent i estable de coordinació
en la fase de presa de decisions amb una mesa de
coordinació operativa, una sala conjunta de coman-
dament i una oficina permanent de coordinació, i una
posada en comú dels recursos informàtics i de teleco-
municacions per a garantir un ús conjunt de les da-
des i de la informació i una presa de decisions també
conjunta en allò que té caràcter compartit.

3r) Que agafen els deu districtes i les 37 demarca-
cions com a base de tot el sistema i això vol dir 20
comisaries en el territori, patrullatge de proximitat i
garantia de presència policial a tots els racons de la
Ciutat.

4t) Que donen als aspectes relatius a la convi-
vència i a l’ús de l’espai públic la importància que es
mereixen en una ciutat amb la centralitat, atractivitat i
dinamisme de la nostra, de manera que ambdós cos-
sos actuaran també conjuntament en aquells fets
concrets que comportin un ús intensiu de l’espai pú-
blic i supòsits d’incompliment de les Ordenances.

5è) Que institucionalitzen en funció del desenvolu-
pament de la Carta Municipal, certs òrgans de direc-
ció i participació en la seguretat que han tingut un èxit
provat durant la vigència del model de seguretat ante-
rior: la Junta Local de Seguretat, les Meses de segu-
retat dels Districtes i el Consell de Seguretat Urbana,
on periòdicament es troben els responsables de la
seguretat amb representants de la societat civil bar-
celonina.

Comenta que amb el procés seguit, que ha estat
fruit del debat, el sistema públic de seguretat de Ca-
talunya s’adapta a les característiques de la seva ca-
pital, comporta un alt nivell d’autoexigència i ofereix
una oportunitat de modernització a la Guàrdia Urba-
na, que durant diferents anys ha treballat per definir
les seves funcions i orientació en consonància amb el
nou sistema de prevenció i seguretat, ha preparat la
seva organització per a donar resposta a les noves
necessitats i problemes i als nous horaris i als nous
usos de l’espai públic i ha establert els recursos hu-
mans, materials i tecnològics necessaris per a poder
comptar amb una policia local propera, moderna i ben
dimensionada, eficient i orientada a les demandes de
la ciutadania i compatible amb la nova situació resul-
tant del desplegament de la policia autonòmica, cosa
que comporta potenciar, amb el mateix compromís de
sempre, certes funcions, especialment el patrullatge
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preventiu de proximitat que comporta més visibilitat
de la policia al carrer i, conseqüentment, un major
protagonisme de les unitats territorials de la Guàrdia
Urbana, una eficàcia més gran a vetllar pel compli-
ment de les Ordenances municipals, una especialit-
zació en un àmbit competencial propi com és la ges-
tió del trànsit urbà, i la participació a garantir la
seguretat en la nostra ciutat.

Parlant de la millora dels recursos materials a dis-
posició de la Guàrdia Urbana, esmenta especialment
la renovació ja del 50% de la flota mòbil amb la previ-
sió d’arribar fins a la renovació total els propers me-
sos, la inversió de 2,35 milions d’euros en l’adquisició
d’un nou sistema de telecomunicacions, la incorpora-
ció del GPS a tota la flota de vehicles, la inversió de
2,7 milions d’euros en la Sala Conjunta de Comanda-
ment i l’Oficina Permanent de Coordinació, la cons-
trucció de la nova caserna de Sant Martí, que s’inau-
gurarà l’any vinent, i l’inici de la nova caserna de
Gràcia.

Referint-se, després, als recursos humans de la
nostra policia local, posa en relleu que s’està proce-
dint al rejoveniment de la plantilla, l’edat mitjana de la
qual està baixant per tal que pugui afrontar els reptes
del nou model de seguretat i l’homologació de tots els
processos de formació.

Acaba dient que l’interès ciutadà ha marcat la filo-
sofia dels acords que comenta; que vol reconèixer el
treball desenvolupat fins ara pel Cos Nacional de Po-
licia i per altres forces de seguretat de l’Estat, les
quals seguiran contribuint a la seguretat de Barcelona
des d’altres vessants, encara que no sigui ja des de
la seguretat ciutadana i l’ordre públic; que, alhora, vol
donar la benvinguda als Mossos d’Esquadra, ja que
en els mesos que ja porta treballant amb ells, ha po-
gut constatar la seva formació i motivació inestima-
bles per a la seguretat de la nostra ciutat; i que la
nostra Guàrdia Urbana està perfectament preparada
per a complir la seva tasca i aportar la seva contribu-
ció al nou model de seguretat de Barcelona.

El Sr. Trias expressa la seva satisfacció davant de
la presentació definitiva que es fa avui del desplega-
ment dels Mossos d’Esquadra a Barcelona, donat
que el veu com un acte d’autogovern que comportarà
la millora de les llibertats de democràcia i la convivèn-
cia i el seu Grup, que històricament havia apostat de-
cididament perquè aquest cos sigui la policia de
Catalunya, vetllarà sempre per la defensa de l’ordre i
per la consolidació i prestigi de tal cos; ara bé, matisa
que aquesta satisfacció per l’arribada dels Mossos
d’Esquadra es veu minvada davant determinats plan-
tejaments que s’han fet sobre els efectius d’aquest
Cos que Barcelona necessita, perquè el novembre de
2002 un manifest dels alcaldes metropolitans els esti-
mava en 3.473 mossos, el Programa electoral del
Partit dels Socialistes de Catalunya els xifrà en 3.500
i el Sr. Alcalde en la sessió de setembre de 2003 par-
là de 4.000, però finalment només n’arribaran 2.614, i
això inquieta el seu Grup, ja que no li agradaria que
tal desplegament es faci a precari, igual com també el
preocupa el retard en la construcció de diverses co-
missaries de tal Cos i la situació alarmant en què es
troben algunes que haurien d’entrar en servei el pro-
per dia 1 de novembre.

També considera que en el Conveni marc que s’ha
acabat signant s’ha marcat un gol a l’Ajuntament pel
que fa al reconeixement de funcions de policia judicial

a la nostra Guàrdia Urbana, la qual haurà de conti-
nuar presentant les denúncies i diligències que esten-
gui, a la Policia de la Generalitat, els Mossos d’Es-
quadra, cosa que no és pas allò que sempre havia
defensat el Sr. Alcalde i que, en opinió del seu Grup,
el qual està d’acord amb el comandament conjunt i
l’òrgan de coordinació que s’han esmentat, cal conti-
nuar defensant.

Creu, doncs, que no es pot donar la imatge que la
nostra Guàrdia Urbana no sigui una policia de debò,
sinó que ha de tenir totes les competències necessà-
ries per a merèixer el respecte i la confiança de la
gent, en correspondència amb l’esforç que l’Ajunta-
ment està fent els darrers mesos per a equipar-la
però que denota la situació difícil a la qual havia arri-
bat aquest cos, al qual se li havia congelat durant
molts anys la plantilla i, per tant, és hora que l’equip
de govern s’adoni que cal policia de proximitat, el
guàrdia de barri, encara que se li doni un altre nom
per no haver de donar la raó al seu Grup.

El Sr. Fernández Díaz considera, d’entrada, que
encara que se li hagi donat tal nom, avui no s’ha pre-
sentat un veritable informe sobre el sistema de segu-
retat a Barcelona, perquè el Sr. Alcalde sap perfecta-
ment que el desplegament dels Mossos d’Esquadra
s’hi farà a precari, donat que hi haurà comissaries en
obres i altres no entraran en servei plenament i no-
més tres podran funcionar a ple rendiment i, per altra
banda, tampoc no arribaran els efectius que sempre
s’havien reivindicat per a la nostra ciutat, sinó que es
només es desplegaran 2.614 agents, i no pas els
4.000 que el Sr. Alcalde reclamava fa un any, i tam-
poc no s’ha dit quina serà la plantilla policial de la
Ciutat per a garantir el sistema de seguretat, a pesar
que la Guàrdia Urbana no disposa de la plantilla ne-
cessària per a la implantació del guàrdia de barri, no
pot desenvolupar tot el seu potencial de funcions com
a policia judicial, i, a més, no s’ha concretat la planti-
lla amb què comptarà la Policia Nacional per a conti-
nuar desenvolupant les competències que té enco-
manades.

Insisteix que el desplegament dels Mossos es farà
en condicions precàries; i pregunta on són, quinze
dies abans que es produeixi tal desplegament, els
protocols que han de desenvolupar els convenis que
el Sr. Hereu ha presentat i que han d’assegurar la co-
ordinació i eficàcia dels cossos policials i evitar que la
gent sigui enviada d’un cos a l’altre quan té una ne-
cessitat: demana, doncs, menys escenificació i més
eficàcia, perquè l’esmentat desplegament pugui
produir-se amb tota la intensitat necessària.

La Sra. Blasco celebra, en nom del Grup d’Iniciati-
va per Catalunya Verds-EU i A, que finalment es faci
realitat el desplegament dels Mossos d’Esquadra a la
nostra ciutat i se superi, així, una etapa de transició
que ha comportat mancances importants pel que fa al
nombre d’efectius policials que hi operaven, sobre tot
pel que fa a la Policia Nacional, situació que ha obli-
gat la nostra Guàrdia Urbana a assumir tasques que
per llei no li pertocaven.

Subratlla que els convenis que s’han presentat arti-
culen un sistema de seguretat global que integra les
funcions dels diversos cossos, unifica sistemes i en-
forteix la sensació de proximitat, alhora que permet
redimensionar els cossos policials, òbviament també
el de la Guàrdia Urbana, en funció de les necessitats
reals, modernitzar els instruments a disposició de la
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nostra policia local i reconsiderar les tasques que re-
alment li corresponen.

El Sr. Martínez, pel Grup d’Esquerra Republicana
de Catalunya, comenta que el desplegament dels
Mossos d’Esquadra a Barcelona, que es produirà l’1
de novembre, era molt esperat per la ciutadania, no
tan sols en els seus aspectes relatius a una major
presència policial al carrer i a la policia de proximitat,
sinó també per la novetat, que incorpora el Conveni
marc signat recentment, de col·laboració entre la
Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra, de manera
que pot parlar-se ja d’una policia integral de proximi-
tat i democràtica que comporta una coordinació
proactiva amb el Municipi i els Districtes i una volun-
tat de ser present en l’estructura social activa de tots
els barris de la Ciutat.

Posa en relleu que es tracta d’un concepte polític
de policia nacional, percebuda pels ciutadans com a
pròpia i propera, que compleix la seva feina tenint el
català com a llengua vehicular, que és comandada
des de la plaça de Sant Jaume i que és moderna, no
tan sols pel que fa als mètodes de treball quant a l’or-
ganització dels seus efectius, sinó també pel que fa a
la utilització de les noves tecnologies, sistemes arxi-
vístics i serveis d’informació i comunicació que li per-
meten ser més eficient: per tant, el seu Grup valora
positivament el conveni de què s’ha donat compte,
que comporta un model de policia de proximitat i de
coordinació entre la Guàrdia Urbana i els Mossos
d’Esquadra, a partir del qual la ciutadania veurà que
ambdós cossos intervenen en les tasques relatives a
la seguretat, la convivència i l’ús de l’espai públic i
que la suma d’esforços multiplica l’eficiència.

Fa notar que la possibilitat que la Guàrdia Urbana
pugui tenir el caràcter de policia judicial no depèn pas
del conveni avui presentat, sinó de l’aprovació de la
Carta Municipal; i en rèplica a la intervenció del Sr.
Fernández Díaz, estima que allò que es realment pre-
cari és el servei actual de la policia general de l’Estat.

El Sr. Hereu agraeix els comentaris que s’han for-
mulat en les intervencions anteriors i les expressions
de suport a l’arribada dels Mossos d’Esquadra a la
capital de Catalunya, ja que cal defugir la picabaralla
entre cossos policials i procurar que cadascun com-
pleixi bé allò que les lleis sectorials li encomanen; i, a
propòsit d’això, vol significar que el conveni signat ve
a desenvolupar les lleis com la 4/2003, on no es pre-
veu pas que la policia local hagi d’exercir funcions de
policia judicial, cosa que podrà fer quan es produeixi
el desplegament de la justícia de proximitat en aplica-
ció de la Carta Municipal, de manera que el procés
que s’està produint s’ha de valorar a partir del marc
legislatiu vigent.

Sosté, més endavant, que cal posar l’accent en el
fet que a la Ciutat hi haurà una comissaria dels Mos-
sos d’Esquadra per districte, amb independència que
algunes entrin en funcionament amb algun retard o
d’aquí uns mesos; que el desplegament es farà al
cent per cent de les seves potencialitats i, així, el
patrullatge preventiu pel territori començarà l’1 de no-
vembre i s’ha establert una infraestructura que pot
durar dècades i supera les previsions de concepcions
anteriors; que respecte als comentaris que s’han fet
sobre el nombre dels efectius policials, cal tenir pre-
sent que la Ciutat tindrà altres 2.000 professionals
d’altres cossos treballant per la seva seguretat des
d’altres àmbits i que al nombre de 2.614 mossos

d’esquadra assignats a la regió policial de Barcelona,
s’hi ha de sumar també molts altres (Brigada Mòbil,
Divisió d’Investigació Criminal i les altres funcions
confiades als Mossos) que treballaran per atendre les
demandes de la nostra ciutat sense estar-hi adscrits
territorialment, de manera que fent-ho resulta una xi-
fra d’uns 3.300 mossos com a mínim, dotació que re-
sulta suficient en el marc del model actual, però en tot
cas si mai no fos així, el Sr. Alcalde i ell mateix, que
estan per defensar els interessos de la Ciutat, en
plantejaran la reconsideració.

Creu, doncs, que el model de coordinació establert
en el marc del sistema públic de seguretat de Ca-
talunya permet afrontar amb solvència els reptes que
la Ciutat té plantejats.

El Sr. Fernández Díaz, després de recordar que el
calendari de desplegament dels Mossos d’Esquadra
deriva d’una decisió presa pel Govern de l’Estat quan
era en mans del Partit Popular, que determinà el des-
plegament de 700 agents el 2004 i la resta l’1 de no-
vembre de 2005, estima que no s’estan defensant
prou els interessos de Barcelona pel que fa al seu
model de seguretat, perquè realment no es desplega-
rà el nombre d’efectius que inicialment s’havia reivin-
dicat, raó per la qual ha parlat de desplegament a
precari i, per tant, ha de posar de manifest que s’està
acceptant una nova rebaixa a les reivindicacions de
Barcelona, en aquest cas en matèria de seguretat, re-
baixa que se suma a les ja acceptades amb anteriori-
tat en el terreny de la millora de la qualitat dels barris,
de les guarderies, de la salut i de l’educació, i tot això
per causa de les coincidències ideològiques de
l’equip de govern amb l’actual Govern de la Genera-
litat.

Acaba reiterant la conveniència de traslladar a
aquest Plenari el contingut dels protocols de desen-
volupament dels convenis que s’han esmentat, per-
què, a juí seu, són fonamentals per a determinar com
encaixaran en el nou model de seguretat els auxiliars
de la Guàrdia Urbana i els funcionaris amb la condi-
ció d’autoritat previstos a la Carta; així com el model
de justícia de proximitat.

El Sr. Alcalde tanca el debat assenyalant la im-
portància de la nova fase en la seguretat ciutadana
de Barcelona que enceta el desplegament dels Mos-
sos d’Esquadra, ja que la Ciutat podrà comptar amb
2.614 agents destinats quotidianament a atendre les
seves necessitats en tals serveis, als quals s’afegiran
aquells que se li assignin ocasionalment mentre que,
d’altra banda, la Guàrdia Urbana anirà assumint fun-
cions de policia judicial a mesura que es produeixi el
desenvolupament de la justícia de proximitat prevista
a la Carta Municipal.

Indica que a partir del proper dia 1 de novembre
Barcelona disposarà de 2.600 guàrdies urbans, més
de 2.600 mossos d’esquadra adscrits de manera per-
manent, els efectius que restin a la nostra ciutat dels
cossos de la Guàrdia Civil i la Policia Nacional i que
estimen en unes 2.000 persones més, tot això amb
independència de les companyies de Mossos d’Es-
quadra que hi puguin acudir ocasionalment davant de
determinats problemes d’ordre públic o de qualsevol
altres tipus, de manera que Barcelona comptarà per-
manentment amb més de 7.000 policies, a banda de
les dotacions volants que podran ser utilitzades en
cas de necessitat, dotació que, a juí seu, és impor-
tantíssima i supera els nivells de fa molts anys per a
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poder fer front als problemes de seguretat de la
Ciutat.

Posa en relleu que ha estat la primera vegada que
en el nostre país s’han estipulat uns convenis com els
signats fa un parell de setmanes per tal que els cos-
sos de la Guàrdia Urbana i els Mossos d’Esquadra
comparteixin el sistema de telecomunicacions, co-
mandaments i funcions sobre el territori en els aspec-
tes relatius al patrullatge, cosa que sens dubte redun-
darà en benefici dels ciutadans.

Expressa, doncs, la seva il·lusió davant la nova
fase del desplegament policial a la Ciutat i agraeix al-
hora als Mossos d’Esquadra l’esforç que han fet en la
negociació del desplegament dels seus efectius i la
construcció i posada en marxa de les noves comissa-
ries, i a la Policia Nacional la seva contribució al man-
teniment de la seguretat ciutadana durant els darrers
anys.

2. Balanç de recollida selectiva.
El ponent de Serveis Urbans i Manteniment, Sr.

Narváez, comença explicant que el nou model de re-
collida selectiva implantat el novembre de 2000 prete-
nia fer de Barcelona una ciutat més neta, sostenible i
eficient en l’ús dels recursos naturals partint de la di-
ferenciació entre la recollida selectiva domiciliària i la
recollida selectiva comercial i prenent la recollida se-
lectiva com un instrument essencial per a augmentar
el reciclatge dels residus; que el desplegament pro-
gressiu de la fracció orgànica als domicilis i el mante-
niment dels increments de recollida selectiva de les
fraccions de paper i cartró, vidre i envasos, han estat
factors importants per a l’increment de la recollida se-
lectiva; i que el 2004 es recolliren selectivament i des-
tinaren al reciclatge 372.328 tones de residus, quanti-
tat que comporta un creixement del 16% sobre les
recollides en l’any anterior.

Informa que durant aquest any la proporció de re-
collida selectiva ha augmentat ja un 6% respecte al
mateix període de 2004; que si es comparen les xi-
fres de la recollida selectiva amb els objectius del
Programa metropolità de gestió de residus munici-
pals, actualment en vies de revisió, es pot constatar
que Barcelona ja ha assolit els nivells fixats en tal
programa i així, concretament, pel que fa al paper i
cartró el Programa preveia 14,8 quilos per persona i
any i se n’estan recollint efectivament 40,5, pel que fa
al vidre les previsions eren de 9,5 quilos per persona i
any i s’ha arribat als 13,5, pel que fa als envasos l’ob-
jectiu era recollir 6 quilos per persona i any i se n’es-
tan recollint 7,3 i pel que fa a la matèria orgànica el
programa parlava de 0,15 a 0,25 grams per persona i
dia i actualment estem en els 367 grams; que el 2004
es produïren uns increments de la recollida selectiva
del 21% en la fracció de paper i cartró, del 8% en el
vidre i del 7% en els envasos; que l’entrada en fun-
cionament de la Planta de separació, desballesta-
ment i posterior trituració de residus voluminosos ha
estalviat la tala d’uns 7.000 arbres; que el 2004 la
fracció orgànica domiciliària fou la que més augmen-
tà, un 37% i, per tant, enguany s’ha plantejat l’objec-
tiu de millorar-ne la qualitat, donat que segons les ca-
racteritzacions realitzades el nivell d’impropis mitjà
ponderat està al voltant del 15%, xifra que tot i ésser
bona, es pretén millorar amb el disseny d’un nou con-
tenidor amb la boca orgànica calibrada que eviti la
contaminació i amb campanyes de reforç en els bar-
ris on està implantada.

També concreta que el mateix any 2004 la recolli-
da de matèria orgànica comercial recollida assolí les
20.000 tones que es varen poder utilitzar en la pro-
ducció de compost i energia i la fracció de paper
cartró procedent d’establiments comercials totalitzà
8.563 tones amb un increment del 15% respecte a
2003; que la recollida de matèria orgànica als Mer-
cats municipals (fruites, verdures, etcètera) aplegà
7.817 tones, un 12% més, també, que el 2003; que la
xarxa de punts verds que consta de 8 punts verds fi-
xos o de zona, altres 7 de barri, punts verds mòbils i
un altre de col·laborador va rebre el 2004 180.167 vi-
sites, un 29% més que l’any anterior i els fixos són vi-
sitats cada mes per més de 3.000 professionals que,
sumats a la resta dels ciutadans particulars, donen un
total de 73.994 usuaris; que més d’un miler de profes-
sionals associats disposen de targetes de bonificació
per a l’ús dels punts verds; i que el nombre d’usuaris
dels punts verds de barri, 62.471, experimentà el
2004 un increment del 53% respecte l’any anterior.

Creu que, en definitiva, les dades anteriors deno-
ten que la ciutadania comparteix la preocupació del
seu Ajuntament per la sostenibilitat, mentre que la
preocupació per l’accessibilitat de les infraestructures
de recollida per part de les persones amb disca-
pacitat queda ben patent en el nou model de conteni-
dors per al paper i cartró, el vidre i els envasos i s’ha
convertit en un exemple en tot l’Estat.

El Sr. Puigdollers significa que una vegada més
l’equip de govern fa trampes en solitari, a pesar que
autoenganyar-se és la pitjor cosa que pot fer qualse-
vol govern; que, segons les seves dades, la recollida
selectiva només assoleix el 27,54% quan l’objectiu fi-
xat en el Programa metropolità de gestió de residus
municipals era el 39% i, per tant, comptar-hi la part
que es porta a metanització és fer trampa; i que, en
tot cas, per a ell l’aspecte més preocupant és el siste-
ma de tractament i la qualitat amb la qual es porta a
terme la recollida selectiva i, especialment, les condi-
cions en què arriba a les plantes de tractament, més
encara quan entre 1999 i 2004 es doblà per als co-
merciants el cost de la recollida selectiva i entre 1994
i el 2005 s’ha multiplicat per deu la xifra que paga la
ciutadania de Barcelona pel tractament de les escom-
braries, ja que els 1.300 milions de pessetes que es
pagaven el 1994 s’han convertit en 12.173 el 2005,
així cada tona d’envasos costa 247 euros si es porta
a la Planta de tractament de Gavà i Viladecans, 71,47
euros si es porta a l’Ecoparc núm. 1, 37,88 euros si
es porta a l’Abocador controlat del Garraf i 33,10
euros si va a parar a la Planta incineradora; per tant,
mentre els residus no es portin en les degudes condi-
cions a la Planta de tractament de Gavà i Viladecans
i a l’Ecoparc núm. 1, la ciutadania estarà pagant un
preu excessiu per tals serveis per causa de la mala
gestió del Tripartit.

El Sr. Villagrasa opina que s’ha presentat un infor-
me carregat d’optimisme i mancat d’autocrítica, per-
què els indicadors que hi consten, si s’analitzen bé,
resulten negatius o amb prou feines positius i si es
comparen les xifres de 2004 amb els valors acumu-
lats assolits fins el juliol d’enguany, possiblement els
resultats finals d’enguany seran zero o, fins i tot, ne-
gatius, sobre tot pel que fa als residus voluminosos, a
la matèria orgànica domèstica, comercial o pneumàti-
ca, parcs i jardins, roba, poda de punts verds; que els
increments experimentats el 2004 respecte el 2003
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van a la baixa si es comparen amb els que tingueren
lloc el 2003 respecte el 2002 i el 2002 respecte el
2001 i tem que a finals de 2005 continuï la progressió
a la baixa; i que el govern municipal, en ser conscient
de la impossibilitat d’assolir l’objectiu metropolità d’ar-
ribar a una recuperació del 60%, curant-se ja en salut
fixà en el Programa d’actuació municipal un objectiu
del 50% i encara no per al 2006, sinó per al 2007.

Demana, més endavant, que es miri de fer concor-
dar les xifres de l’Ajuntament amb les de l’Entitat
Metropolitana del Servei Hidràulic i Tractament de
Residus ja que, concretament, en les relatives a la re-
collida de paper hi ha una diferència de 22.000 tones,
i en les relatives al rebuig de 32.000.

Pensa que els ciutadans de Barcelona no tenen la
percepció que el sistema de recollida de residus fun-
cioni correctament, ni troben en molts indrets, una ciu-
tat neta i, per tant, cal millorar tant la imatge que tenen
els barcelonins de la seva ciutat com l’eficàcia dels
serveis de recollida selectiva; ara bé, li agradaria saber
qui pagarà, en tot cas, la millora, si serà l’Administració
millorant l’eficàcia dels dispositius al seu abast o la
ciutadania mitjançant un nou increment de la pressió
fiscal, de les taxes que paga el petit comerç, es-
pecialment aquells de menys de 60 metres quadrats
de superfície que fa dos anys no pagaven cap taxa per
tal concepte i ara paguen una taxa que, a juí seu, és
força alta atesa l’activitat que estan desenvolupant.

Indica la necessitat d’adequar els sistemes de re-
collida al dia a dia ciutadà, perquè la ciutadania se
senti còmplice de l’èxit de la recollida selectiva a la
nostra ciutat i no li representi un esforç, ni en temps,
ni en energia, ni en diners, perquè l’Administració ha
de posar fàcils les coses al ciutadà; tanmateix, men-
trestant es continuen portant residus a l’Abocador del
Garraf en uns volums que enguany, en comptes de
disminuir, augmentaran respecte de 2004, perquè en
tal any s’hi dipositaren 550.000 tones i, en canvi, la
previsió per enguany és de més de 600.000 i, de mo-
ment, no hi ha cap alternativa al tancament de tal
abocador el 2006.

El Sr. Florensa valora positivament les dades que
s’han presentat, donat que els darrers anys s’ha pro-
duït un creixement en la generació de residus, els
quals actualment se situen en 1,5 quilos per habitant i
dia i, per tant, exigeixen mesures i actituds concretes
i valentes per a promoure un canvi d’hàbit a fi d’avan-
çar cap uns nivells més elevats de sostenibilitat, canvi
que ja s’ha iniciat gràcies a la col·laboració de la ciu-
tadania i dels diversos agents implicats en el procés
de desplegament de la recollida selectiva per tal de
poder assolir el 2007 l’objectiu d’arribar a reciclar la
meitat dels residus produïts.

Destaca la importància que té en tal procés la
col·laboració ciutadana a la vista dels increments que
han experimentat enguany els nivells de recollida se-
lectiva, no tan sols de cartró i vidre, sinó també de la
recollida de la fracció orgànica on es presenta el rep-
te de disminuir-hi la quota d’impropis; i també de la
utilització dels punts verds instal·lats en diversos in-
drets de la Ciutat.

Posa en relleu la col·laboració de diversos agents,
com ara el sector del comerç i, especialment, els
Mercats municipals, que han fet un considerable es-
forç en el terreny de la recollida selectiva de la matè-
ria orgànica, la qual ha assolit en alguns mercats per-
centatges que superen el 50%.

Explicita, doncs, la conveniència de prosseguir en
tal direcció amb mesures com l’adaptació del conteni-
dors perquè puguin ser accessibles a les persones
amb disminució, i aquelles altres que promoguin un
canvi d’hàbits que comporti una disminució en la
quantitat de residus generats.

El Sr. Cuervo, en resposta a les al·lusions de ca-
ràcter metropolità que s’han fet en el curs del debat,
puntualitza que comptar la metanització no és fer
trampes en solitari, perquè el Programa metropolità,
que el Sr. Puigdollers coneix perfectament ja que par-
ticipa en la seva confecció, parla del 60% computant-
la i fa una aposta per tal sistema tot i saber que, com
a alternativa al dipòsit controlat i a la valorització
energètica, tenia uns costos més elevats d’aprenen-
tatge i rodatge; que, lògicament, els costos de la ges-
tió de residus no poden ser ara els mateixos de fa
deu anys quan no hi havia ni metanització ni reciclat-
ge; que tots aquells que el 2000 es mostraven escèp-
tics quant a la sostenibilitat de la nova contracta de
recollida que aleshores entrà en vigor, i pronostica-
ven que quedaria en res, igual, per cert, com ha
passat amb el famós Pla de residus de Catalunya,
haurien de reconèixer que està tenint uns costos rao-
nables i més que raonables per als comerciants en
funció dels seus comptes d’explotació i beneficis, de
l’ús que fan de l’espai públic, i dels residus que ge-
neren.

El Sr. Narváez contesta les intervencions dels
Grups de l’oposició dient que fer trampes és haver
participat en la gestació del Programa metropolità de
gestió de residus municipals i després negar l’evidèn-
cia, tanmateix els fets s’acaben imposant; que hi ha
una disminució en tones del rebuig, aspecte en el
qual s’estan aconseguint fites històriques gràcies a la
participació de la ciutadania en general i del comerç
en particular, cosa que sembla que sàpiga greu al Sr.
Puigdollers, el qual abans estava preocupat pels as-
pectes mediambientals, mentre que ara, en canvi, es
mostra més interessat en la política de confrontació
partidista. Afegeix que el percentatge d’increment del
37% assolit, gràcies a la participació ciutadana, en la
recollida de la fracció orgànica domiciliària en els
barris on està implantada demostra que el programa
establert té èxit i situa Barcelona al capdavant de les
ciutats importants d’Espanya en el camp del reci-
clatge.

El Sr. Puigdollers observa que la filosofia del Pro-
grama metropolità de gestió de residus municipals es
basa en les famoses tres R de reeducació, reuti-
lització i reciclatge i, tanmateix, pel que fa a la reduc-
ció el Programa preveia una recollida d’1,30 quilos
per habitant i dia, però el 2004 se’n varen recollir
1,51, la reutilització ha estat un fracàs i en el reciclat-
ge els costos que haurien de ser assumibles en deu
anys s’han multiplicat per deu per al conjunt de la ciu-
tadania i per als comerciants les taxes de recollida
s’han duplicat en quatre o cinc anys, perquè hi ha un
problema de fons, ja que la recollida va per un camí i
el tractament per un altre i els contenidors bicom-
partimentats comporten un encariment desorbitat del
tractament de les escombraries a l’Àrea metropo-
litana.

El Sr. Villagrasa pensa que el Sr. Cuervo sap de
sobres que la taxa de recollida de residus que paga
el petit comerç és massa alta i injusta atesa l’activitat
que desenvolupen aquests establiments; i en vista de
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la intervenció de l’esmentat tinent d’alcalde confia
que d’ara endavant no es tornin a rebutjar certes pre-
guntes del seu Grup amb l’excusa que el lloc escaient
per a formular-les és l’Entitat Metropolitana de Ser-
veis Hidràulics i Tractament de Residus.

El Sr. Narváez expressa la seva sorpresa en sentir
el Sr. Puigdollers queixar-se perquè la recollida selec-
tiva de residus costa més que portar-los a l’Abocador
del Garraf; i veu una mostra de cinisme en el fet que
l’esmentat regidor, després d’haver donat el seu su-
port a una llei que obliga els Ajuntaments a girar un
rebut als generadors de residus, canviï de discurs,
critiqui tal rebut i es posi a defensar el comerç.

Fa notar, després, que per primera vegada el re-
buig ha baixat respecte la recollida selectiva, gràcies
a l’esforç que fa aquest Ajuntament i que ha convertit
Barcelona en un model de referència a tot l’Estat; i
que la Planta de tractament de Gavà ha recuperat
fusta que ha evitat la tala de 7.000 arbres.

PART DECISÒRIA

a) Acords sobre societats, consorcis i entitats

3. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de Barcelona
Activa, SA, Societat Privada Municipal, els acords
següents:1r) Designar la Sra. Neus Munté i Fernán-
dez membre del Consell d’Administració de la Socie-
tat en substitució de la Sra. Eva Granados i Galiano.
2n) Establir que el termini de designació de la conse-
llera que es nomena serà l’establert en els respectius
Estatuts, sense perjudici de la renovació que fos pro-
cedent en el canvi de mandat consistorial. 3r) Facul-
tar indistintament el president i el secretari del Con-
sell d’Administració per comparèixer davant notari i
elevar a escriptura pública el nomenament anterior,
com també per complir els tràmits necessaris per a la
seva inscripció en el Registre mercantil i també la
correcció d’errors materials en cas necessari.

4. Adoptar, en l’exercici de les competències reser-
vades a l’Ajuntament com a soci únic de la Societat
Municipal Barcelona Gestió Urbanística, SA, els
acords següents: 1r) Designar la Sra. Pilar Miras i
Virgili membre del Consell d’Administració de l’es-
mentada Societat en substitució del Sr. Manel Tuñí i
Vancells. 2n) Establir que el termini de designació de
la consellera que es nomena serà l’establert en els
Estatuts, sens perjudici de la renovació que fos pro-
cedent en el canvi de mandat consistorial. 3r) Facul-
tar indistintament el president i el secretari del Con-
sell d’Administració per comparèixer davant notari i
elevar a escriptura pública el nomenament anterior,
com també per complir els tràmits necessaris per a la
seva inscripció en el Registre Mercantil i també la
correcció d’errors materials en cas necessari.

S’aproven els dos dictàmens precedents amb
l’abstenció dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn
i García i les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i
Fandos, i també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet,
Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i
Mejías.

Tot seguit es dóna per aprovada, amb els mateixos
vots, aquest acta, en la part que estrictament afecta
l’adopció dels acords precedents, per tal d’agilitar-ne
la inscripció en el Registre Mercantil.

b) Ratificacions

5. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 11 de juliol de
2005 (S1/D/2005/02903), que concedeix a la Funda-
ció Catalana Síndrome de Down una bonificació del
95% sobre la quota de l’impost de construccions,
instal·lacions i obres per a la reforma interior del local
ubicat al carrer del Comte Borrell, núm. 201.

6. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 15 de setem-
bre de 2005 (S1/D/2005 3541), que atorga la Medalla
d’Honor al Mèrit als membres de la Guàrdia Urbana
que figuren en les relacions adjuntes, per raó de
la seva antiguitat ininterrompuda (trenta-cinc anys en
la categoria d’argent; o vint-i-cinc anys en la categoria
de bronze) en la prestació de serveis sense cap nota
desfavorable en els seus expedients personals; pro-
duint la categoria d’argent els beneficis que s’esta-
bleixen a l’apartat 1 de l’article 5è del Reglament
d’honors i recompenses dels membres de la Guàrdia
Urbana i del Servei d’extinció d’incendis.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

c) Propostes d’acord

La Presidència disposa, tal com es convingué a la
Junta de Portaveus, el debat conjunt dels dos punts
que segueixen en l’ordre del dia.

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA
I COORDINACIÓ TERRITORIAL

7. Aprovar provisionalment la modificació per a
l’exercici de 2006 i successius de les Ordenances fis-
cals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.1.
Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost sobre
vehicles de tracció mecànica; núm. 1.3. Impost sobre
l’increment del valor de terrenys de naturalesa urba-
na; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmiques;
núm. 2.1. Impost sobre construccions, instal·lacions i
obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals; núm.
3.2. Serveis de prevenció, extinció d’incendis i salva-
ment; núm. 3.3. Serveis urbanístics; núm. 3.4. Taxa
per l’homologació d’empreses del sector privat, per a
la gestió de residus municipals a Barcelona, i altres
serveis mediambientals; núm. 3.5. Clavegueram; núm.
3.6. Mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis de regis-
tre, inspecció i prevenció sanitaris relatius a establi-
ments alimentaris, establiments i serveis plaguicides,
espais públics i animals de companyia; núm. 3.8. Pres-
tacions de la Guàrdia Urbana i circulacions especials;
núm. 3.9. Inspecció i control sanitari d’animals i llurs
productes; núm. 3.10. Servei de cementiris i cremació;
núm. 3.11. Utilització privativa del domini públic muni-
cipal i prestació d’altres serveis; núm. 3.12. Aprofita-
ment del vol, sòl i subsòl; núm. 3.13. Regulació de l’es-
tacionament de vehicles; núm. 3.14. Serveis culturals;
núm. 3.15. Serveis especials d’enllumenat públic; núm.
3.16. Utilització privada funcionament de les fonts
ornamentals; núm. 4. Contribucions especials; Catego-
ries fiscals de les vies públiques de la Ciutat; i sotmetre
les esmentades Ordenances a informació pública per
un termini de trenta dies.

8. Restar assabentat de la Memòria del Consell Tri-
butari.
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La ponent d’Hisenda, Sra. Ballarín, referint-se pri-
merament a les Ordenances fiscals per a 2006, des-
taca que presenten molts pocs canvis substancials
respecte les vigents enguany, incorporen millores
tècniques en alguns impostos, actualitzen les tarifes
d’algunes taxes, incrementen determinades bonifica-
cions, com les relatives a les famílies nombroses, i no
introdueixen innovacions en els principis bàsics que
les inspiren, de manera que es caracteritzen per l’es-
tabilitat i el manteniment de la suau, però ferma, línia
descendent –iniciada el 1995 i que ha continuat els
anys successius, tret el 2003 que constituí una petita
excepció– en la pressió fiscal entesa com relació en-
tre els ingressos tributaris municipals i el producte in-
terior brut, és a dir, la riquesa creada a la Ciutat: per
tant, en tot aquest temps no s’ha produït cap cop de
timó en la política fiscal d’aquest Ajuntament, fermesa
que ha estat possible gràcies al rigor pressupostari, a
una despesa ben aplicada i ben gestionada, a un es-
talvi net que permet invertir cada any més de 400 mi-
lions d’euros, a la bona marxa econòmica de la Ciutat
que incrementa, any rera any, les bases imposables, i
a les transformacions urbanístiques que generen
igualment increments en la base imposable en l’im-
post sobre els béns immobles, que és el de més pes
dins el conjunt de les Ordenances en debat i dels in-
gressos tributaris municipals.

Explicita, a continuació, que les previsions macro-
econòmiques per a 2006 parteixen d’un creixement del
producte interior brut del 3% en termes reals i del 5,8%
en termes nominals, i d’un increment del 2,7% en l’ín-
dex de preus al consum; que basant-se en aquestes
magnituds el 2006 s’espera obtenir de les Ordenances
en debat uns ingressos de 784,42 milions d’euros amb
un increment del 2,18% sobre els previstos per al
2005, percentatge que està per dessota de l’augment
de l’índex de preus al consum estimat per a l’any vi-
nent; que l’increment que s’espera aconseguir en la re-
captació prové, en l’1,89%, dels impostos (un 3,19% a
través de l’impost sobre els béns immobles; i un 0,97%
a través de l’impost sobre l’increment del valor dels ter-
renys) i, en el 3,44% de les taxes, en aquest cas en
bona part per efecte de la implantació de l’àrea d’apar-
cament regulat a la segona corona.

Entrant en l’anàlisi de les diferents figures tributà-
ries, comenta que en l’impost sobre béns immobles el
tipus es manté invariable en el 0,75%, quan a Barce-
lona podria arribar fins a l’1,4%, es mantenen també
els topalls establerts l’any passat ampliant, en el cas
dels aparcaments, dels 12.000 als 15.000 euros els
valors cadastrals d’aquells que tindran dret a l’aplica-
ció dels topalls del 10%, s’incrementen les bonifica-
cions que s’apliquen d’ofici a favor de les famílies
nombroses –unes 5.500– en un 7,5%, de manera que
passen de 70 a 75 euros i poden arribar fins als 95 si
algun membre presenta algun tipus de discapacitat, i
també s’augmenten les subvencions a aquelles que
viuen en pisos de lloguer; que no introdueixen canvis
en els impostos sobre els vehicles de tracció mecàni-
ca, sobre les activitats econòmiques i sobre les
plusvàlues, en el qual els coeficients per al període
entre els 10 i els 20 anys no estan pas en el màxim
legal, com ho estan, en canvi, per als períodes infe-
riors als 10 anys per tal d’evitar les transmissions de
caràcter especulatiu, es continua aplicant, per darrer
any, la bonificació del 40% en la base imposable i es
mantenen, per a les transmissions hereditàries del

domicili habitual d’un familiar directe, les bonifica-
cions del 95% de les quotes si el valor cadastral de
l’immoble és inferior als 45.000 euros, cas en el qual
es troben el 71% de les llars de la nostra ciutat, i del
25% si se supera l’esmentat valor cadastral; que en
l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres el
tipus queda en 3,25%, quan el màxim legal permès
és el 4%, però després d’un acurat estudi s’hi han in-
troduït concrecions en determinades bonificacions en
funció del seu interès social; que en les taxes hi ha un
increment general del 2,7%, percentatge que només
se supera en el cas de la llicència d’obres menors,
que puja un 8%, però tot i així es manté per dessota
del seu cost; i que en l’Ordenança fiscal general s’hi
introdueixen determinades modificacions en aplicació
de les normatives dictades per l’Estat i suggeriments
del Consell Tributari.

Tocant a la Memòria del Consell Tributari posa en
relleu que la qualitat de les nostres Ordenances fis-
cals ha permès assolir èxits com el de ser el primer
ajuntament a aconseguir una sentència que declara
la subjecció de les caixes d’estalvis a l’impost sobre
les activitats econòmiques i a les llicències fiscals, i
una altra que obliga les empreses elèctriques a tribu-
tar l’1,5% per la utilització del domini públic local; i
que en vista de l’interès a conèixer les doctrines del
nostre Consell Tributari demostrat per altres ciutats
espanyoles que s’estan muntant tribunals econòmics
administratius locals, s’està fent un esforç per crear
una pàgina web que contingui un thesaurus electrònic
amb les seves resolucions, com també per a editar-
ne la Memòria anual en un format menys auster.

La Sra. Recasens expressa, d’entrada, la seva de-
cepció en rebre de mala manera, com després co-
mentarà, les Ordenances fiscals per al 2006, que
qualifica de continuistes, monotemàtiques, ancorades
en el passat, avorrides i on es posa de manifest la
manca de model i d’estratègia del govern municipal,
perquè la tesi “No news, good news” que sostenia el
Sr. Ernest Maragall tal vegada podria resultar positiva
si Barcelona estès vivint un creixement sostingut,
sostenible i imparable que la fes econòmicament
atractiva i socialment més justa, però ara la Ciutat
està vivint uns moments convulsius, de profunds can-
vis socials, on s’extremen les desigualtats socials en-
tre els barris i l’ús intensiu de la via pública reclama
accions contundents i concretes, mesures correcto-
res i incentivadores de determinades actituds que po-
tenciïn i impulsin l’activitat econòmica i els nivells
d’ocupació i benestar; tanmateix, amb les Ordenan-
ces fiscals que se li han lliurat sembla que el govern
municipal no s’hagi assabentat de tot això, perquè,
com ha succeït també en el cas del civisme, no fa
servir els instruments de què disposa i es limita a pre-
sentar quatre objectius: no increment de la pressió
fiscal, impuls del civisme, exercici de l’autoritat i lluita
contra la congestió del trànsit.

Demana que no es parli més de la pressió fiscal,
perquè, en opinió de tots els entesos, Barcelona con-
tinua essent la ciutat més cara de tot l’Estat i el Tri-
partit ha portat als catalans els nivells més alts de
pressió fiscal, el cànon de l’aigua –sobre el qual avui
torna a tenir damunt la taula notícies d’un nou incre-
ment–, el recàrrec sanitari sobre la benzina, les divuit
taxes que aplicà el nou Govern de la Generalitat tot
just accedir al poder, i els increments del gas i del
transport públic.
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Admet que potser un parell d’impostos locals no
estan en els màxims legals previstos, però sosté que
tots els impostos estan en els nivells més alts de tot
l’Estat, i tot això deixant de banda els efectes de
l’àrea verda d’aparcament que, atès el seu caràcter
mixt, li sembla més aviat una zona blava encoberta.

Li sorprèn que es gosi presentar l’impuls del civis-
me i l’exercici de l’autoritat com objectius de les Orde-
nances fiscals en debat, perquè no hi ha trobat cap
mesura en tal sentit; i es pregunta si deu respondre a
tal propòsit l’increment en el 33% de l’entrada reduïda
al Museu Picasso que paguen els jubilats.

Respecte a l’objectiu de la pacificació del trànsit,
opina que les anunciades bonificacions que no se
sap quan s’implantaran en l’ús de l’àrea verda d’apar-
cament a favor dels bons conductors pretenen traslla-
dar a la ciutadania la responsabilitat d’allò que l’Admi-
nistració municipal és incapaç de fer complir, i en
proposar-les, el subconscient ha traït el govern muni-
cipal, perquè si l’àrea verda no tingués realment ca-
ràcter recaptatori, no s’hi haurien de bonificar els pa-
gaments: per tant, torna a propugnar la implantació
d’una zona verda gratuïta i única per a tota la Ciutat i
per als residents, alhora que demana novament que
es facilitin dades sobre com les zones verdes mixtes
han contribuït a la pacificació del trànsit urbà.

Posa en relleu que les Ordenances fiscals en debat
no compten amb cap nova mesura per a afavorir el
petit comerç, ni les famílies nombroses, a les quals
s’atorga una subvenció ridícula, ni per a incentivar
l’ocupació, es limiten a incorporar, tard i malament,
reglamentacions estatals i tenen el risc de ser impug-
nades per tals motius i per haver-se’n discutit en la
comissió corresponent un text que no era pas el que
avui es porta a aprovació; que hi ha incoherències,
contradiccions i mesures pretesament progressistes,
però que cauen en el buit més estrepitós, com
succeí, tal com ja ho havia pronosticat el Grup de
Convergència i Unió, amb la taxa per les alarmes dis-
parades que havia de servir per a combatre la conta-
minació acústica i, tanmateix, el seu Grup no ha po-
gut saber què s’havia recaptat per tal concepte,
perquè el sistema informàtic no permet conèixer
aquesta dada, i ara tal taxa se suprimeix.

En la mateixa línia, esmenta altres mesures que
poden trobar-se consultant els diaris o les hemerote-
ques, com el recàrrec sobre els pisos buits, els incen-
tius per a fomentar-ne el lloguer, l’ecotaxa per a fi-
nançar el transport públic, les mesures ambientals
que es preveia implantar en comptes de tal ecotaxa, i
l’anunci continu de mesures que només han servit
per a crear incerteses i indignació en els sectors afec-
tats i que ha fet molt mal, perquè només pretenien un
cop d’efecte, a pesar que qualsevol governant sap
que cal donar sensació d’estabilitat, oferir mesures
serioses i evitar els gestos de cara a la galeria i inco-
herències com la produïda en la col·locació de les co-
lumnes de pagament de l’àrea verda en llocs on s’in-
compleixen els criteris establerts en l’estudi sobre el
mobiliari urbà encarregat al Foment de les Arts Deco-
ratives, on es recomanava eliminar de la via pública
aquells elements que no fossin necessaris, i reduir el
nombre de pilones i espais publicitaris soterrant tot
allò que fos possible i apostant per la multifuncio-
nalitat i, tanmateix, la resposta municipal ha estat
col·locar a la via pública unes noves columnes de pa-
gament que generen nous conflictes.

Li sembla també incoherent que, a pesar que se-
gons el govern municipal no es toquen els impostos,
creixi la conflictivitat que generen, fins al punt que el
nombre de recursos interposats s’ha incrementat en
un 51% pel que fa a l’impost sobre els béns immo-
bles, en el 10% pel que fa a l’impost sobre els vehi-
cles de tracció mecànica i s’han doblat els relatius a
l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres.
Agrega que el Consell Tributari, en haver considerat
incorrecte les notificacions a través de la publicació
en el Butlletí Oficial de la Província i detectat falles en
les notificacions i davant la incapacitat de l’Adminis-
tració municipal d’arribar a la ciutadania amb missat-
ges que li facin la fiscalitat municipal clara i entenedo-
ra, s’està plantejant de crear una web amb tal
finalitat.

Diu, en conclusió, que el seu Grup no pot donar
suport a unes ordenances fiscals que no porten cap a
un sistema econòmic més sostenible, ni cap a unes
empreses més compromeses socialment, ni oferei-
xen una política fiscal que ajudi les famílies i millori el
benestar i, per tant, hi pensa formular al·legacions
que mostrin quina és la seva alternativa.

La Sra. Balseiro manifesta, d’entrada, que efectiva-
ment, com ha dit la Sra. Ballarín, les Ordenances en
debat no aporten cap canvi substantiu i pequen de
continuistes a mantenir Barcelona, per causa de l’a-
fany recaptatori del govern municipal, com la ciutat
fiscalment més cara d’Espanya amb una fiscalitat al
màxim que asfixia el ciutadà mitjà, el qual a canvi rep
uns serveis mínims, i amb desídia davant l’incivisme
mentre que, d’altra banda, ni la Carta Municipal ni els
nous governs socialistes hi garanteixen un finança-
ment suficient que permeti reduir la pressió fiscal, la
qual, contràriament a allò que ha dit la ponent d’Hi-
senda, no baixa, sinó que es manté, donat que els in-
gressos provinents de les Ordenances fiscals no ex-
perimenten un increment del 2,8%, sinó del 6%.

Recalca que els impostos municipals estan al mà-
xim; que els impostos sobre els vehicles de tracció
mecànica, sobre l’increment del valor dels terrenys i
sobre les activitats econòmiques ja no es poden apu-
jar més, perquè són en els màxims permesos per la
llei i, per tant, el govern municipal s’esforça a trobar
fórmules per a continuar incrementant la recaptació
municipal per la via de la modificació de les bases im-
posables; que en l’impost de plusvàlua allò que no
s’ha esgotat són només les bonificacions mortis cau-
sa; que l’impost sobre les activitats econòmiques
d’aquells subjectes passius que no en quedaren
exempts gràcies a la reforma de la Llei d’hisendes lo-
cals, promoguda des del Govern de l’Estat pel Partit
Popular, està al màxim; i que a partir de 2003 el tipus
de l’impost sobre construccions, instal·lacions i obres
passà del 2,75 al 3,25 per 100.

Referint-se, concretament, a l’impost sobre els
béns immobles addueix que el tipus està, efectiva-
ment, en el 0,75%, però es recorre a la trampa de
modificar directament la quota líquida aplicant a la
base imposable els màxims increments que pot expe-
rimentar, de manera que la recaptació per tal impost
no s’incrementa en el 3,19% com ha dit, sinó el 6%
respecte a les xifres previstes per a 2005, perquè les
quotes es doblen per a aquells habitatges amb valors
cadastrals compresos entre els 60.000 i els 120.000
euros; que tal increment incidirà sobre la immensa
majoria d’habitatges de la Ciutat, perquè el valor ca-
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dastral mitjà se situa en els 77.400 euros i, a juí seu,
comporta un “catastrazo” encobert per part del go-
vern municipal, que significarà uns increments impor-
tantíssims en aquest impost universal que afecta tot-
hom, tant propietaris com llogaters, i tot això amb
independència del recàrrec del 0,4% que se li aplica
per a sufragar el transport públic; que l’increment de
5 euros en la bonificació de tal impost a favor de les
famílies nombroses amb prou feines els permetrà
comprar un bitllet per un viatge en autobús o una en-
trada per a un membre de la família i, per tant, la sor-
prèn el tipus de suport que el govern municipal ofe-
reix a aquest col·lectiu de la nostra societat.

Indica, seguidament, que les taxes municipals no
es queden tampoc enrera en la línia que ve denun-
ciant, perquè es distancien cada cop més de la mitja-
na espanyola i estan en els nivells més alts de tot
Espanya i per aquest motiu no s’ha facilitat al seu
Grup les previsions d’ingressos pel concepte de la
grua, el parany, la zona verda i la zona blava; que de
2003 a ençà, la grua s’ha incrementat un 32,72% i la
nova reglamentació de les zones d’estacionament re-
gulat busca, amb l’excusa de millorar la mobilitat, in-
crementar la recaptació que es detreu de les butxa-
ques de la gent, i, a més, deixa al marge el petit
comerç, a pesar de les múltiples càrregues fiscals
que se li exigeixen, com ara la taxa de recollida de
residus i els augments desorbitats –entre un 10 i un
20 per 100– en el rebut de l’impost sobre els béns
immobles; que entre 2004 i 2006 els ingressos provi-
nents de l’estacionament de vehicles s’hauran multi-
plicat gairebé per quatre, perquè el 2004 s’havia pre-
vist ingressar per tal concepte 8,6 milions d’euros i el
2006 s’espera obtenir-ne 30,5; i que en la taxa d’inci-
neració i cremació hi ha també uns increments desor-
bitats del 18,75%, que en opinió del seu Grup són im-
morals i de dubtosa legalitat, però que es tradueixen
en uns resultats de prop de 2.435 milions de les anti-
gues pessetes: per tant, el seu Grup propugna la pri-
vatització de tals serveis, perquè podria comportar
una caiguda en picat del preu d’aquests serveis.

Significa, més endavant, que a pesar que des de fa
dos anys el govern municipal veu en les Ordenances
fiscals l’oportunitat de lluitar contra l’incivisme, el pro-
blema s’ha agreujat els darrers anys i no hi ha hagut
una millora en la recaptació de les sancions que s’im-
posen per aquest tipus d’infraccions, així el 2004 que-
dà per cobrar el 83% de les sancions imposades per
aquest concepte.

Sosté, a continuació, que ni la Carta Municipal ni
l’arribada dels nous governs socialistes han compor-
tat millores en el finançament municipal, ni en la re-
ducció de la fiscalitat que pesa sobre la nostra ciutat;
que després de l’entrada en vigor de la Llei de refor-
ma de les hisendes locals, que en opinió dels mem-
bres de l’equip de govern havia de comportar la pèr-
dua de la suficiència financera d’aquest Ajuntament,
els ingressos municipals no tan sols s’han mantingut,
sinó que s’han incrementat en un 6,4% i, en canvi, els
provinents del fons complementari de finançament,
és a dir, l’antiga participació en els ingressos estatals,
es reduí un 4,44% el 2004, mentre que les transfe-
rències provinents de la Generalitat i de la Diputació
es reduïren un 29,7%.

Creu, en conclusió, haver demostrat, amb les da-
des que ha citat, que l’equip de govern manté la pres-
sió fiscal i és incapaç de millorar la suficiència finan-

cera de Barcelona, la qual rebia més i anava millor
quan el Partit Popular era en el Govern de l’Estat; i
que, en definitiva, s’han presentat ara unes ordenan-
ces fiscals que giren l’esquena a les necessitats de la
ciutadania, l’ofeguen amb una fiscalitat màxima a
canvi d’uns serveis mínims i castiguen el ciutadà mit-
jà i les famílies que paguen i compleixen escrupolo-
sament les seves obligacions fiscals i els seus deures
de bons ciutadans, mentre que els comportaments
incívics surten molt ben parats.

El Sr. Forradellas comparteix les xifres i el diagnòs-
tic fet per la Sra. Ballarín, tot posant en relleu que en-
tre 1999 i 2005 s’ha produït una disminució del 26%
en la pressió fiscal, mentre que a Madrid s’està incre-
mentant; que la revisió del cadastre s’aplicarà gra-
dualment en un termini de deu anys; que les Or-
denances fiscals en debat es poden definir com
d’estabilitat, característica que personalment no el
preocupa pas; que els moments convulsos més aviat
s’estan vivint a Madrid; que després del trasbals oca-
sionat l’any passat per implantació de l’àrea verda
d’aparcament, li sembla positiu que de cara a l’any vi-
nent es faci un plantejament de continuïtat; que Bar-
celona apareix en el rànquigs, dels quals no és per-
sonalment gaire partidari, amb una imatge econòmica
que no és pas negativa; que el govern municipal no
treballa perquè Woody Allen vingui aquí a filmar una
pel·lícula, sinó perquè els barcelonins i barcelonines
tinguin una millor qualitat de vida, reflectida tant en
els aspectes relatius a les Ordenances com en altres
propostes que s’han tractat en el curs d’aquesta ses-
sió; que vivim en una societat complexa que resulta
difícil de gestionar, perquè calen mesures que afron-
tin aquesta complexitat, la qual, d’altra banda, no és
privativa de Barcelona, sinó comuna a totes les ciu-
tats importants que tenen un cert ressò, una certa
presència turística i un ús intensiu de l’espai públic,
element enormement positiu i envejable per a moltes
altres ciutats europees, que la nostra ciutat no ha de
perdre, sinó tan sols intentar regular a partir de ves-
sants bàsics com són la sostenibilitat i la seva relació
amb la mobilitat, la recollida d’escombraries, la neteja
i el manteniment de la qualitat en l’espai públic.

Estima que, en aquesta línia, l’àrea verda ha tingut
un paper enormement positiu i interessant, perquè els
empadronats a Barcelona han pogut percebre més
facilitats per a poder aparcar i, per tant, també millo-
res en la mobilitat urbana, més encara quan en el fu-
tur els ingressos de moment aplicats a la implantació
d’aquest nou servei, es destinaran a impulsar la mo-
bilitat sostenible; i que haver-ho fet amb diàleg i con-
sens en el territori pot ser avorrit per a algú, però
aporta una estabilitat que interessa la majoria de la
ciutadania.

Fa notar que determinats elements, com ara el
Pla d’inclusió social, han contribuït a fer front a algu-
nes de les coses que s’han esmentat en les inter-
vencions dels Grups de l’oposició; i que, algun dia,
encara que no enguany, caldrà plantejar-se de quina
manera la presència intensiva del turisme o l’ús que
fan determinades grans corporacions de l’espai pú-
blic ha d’estar recollit en les Ordenances municipals,
tot i que, tal vegada, la qüestió depassa els límits
ciutadans i abasta tot el país i, fins i tot, l’Estat, vist
que, per exemple, fa uns anys la telefonia mòbil no
constituïa una font d’ingressos per a determinades
empreses.
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Tocant a la privatització del serveis funeraris, que ha
preconitzat la Sra. Balseiro, li sembla que la privatització
total no contribuiria, com ja succeí en el cas de Madrid,
a millorar la qualitat de tals serveis i, per tant, demana
que la qüestió s’estudiï amb molta cura i s’evitin els
cants ultraliberals que poden portar unes solucions que
no serien pas les més positives per a la nostra ciutat.

El Sr. Oliveres subratlla que les Ordenances fiscals
de 2006 es caracteritzen per la seva estabilitat, que
té un valor molt positiu, per la seva aposta decidida
per l’ordenació de l’espai públic i el foment del civis-
me, i pels valors progressistes d’alguns dels seus
preceptes; que l’estabilitat comporta una continuïtat
amb la proposta que es féu l’any passat per enguany,
amb canvis molt limitats, perquè la política duta a ter-
me fins ara per l’equip de govern ha estat positiva;
que la proposta en debat implica l’acompliment d’al-
guns dels objectius del Programa d’actuació munici-
pal 2004-2007; que, concretament, s’hi preveu l’incre-
ment de la recaptació sense augmentar la pressió
fiscal, ans el contrari, reduint-la; que sovint l’oposició
recorre a la demagògia en considerar tot increment
de la recaptació com un increment de la pressió fis-
cal, a pesar que a vegades pot presentar l’efecte con-
trari; que l’increment mitjà previst a les Ordenances
de l’any vinent és inferior al previst en l’índex de
preus al consum en línia amb la tònica dels darrers
anys i, així, el dels impostos s’estima en el 1,89%, in-
ferior, per tant, al de l’índex de preus al consum,
mentre que el de les taxes segueix l’evolució de la in-
flació; i que no es preveuen increments en els im-
postos principals, els relatius als béns immobles, la
construcció, instal·lació i obres, al vehicle de tracció
mecànica i sobre les activitats econòmiques.

Parla, després, de l’aposta que fan les Ordenances
en debat per l’ordenació de l’espai públic, tot remar-
cant que l’àrea verda respon a la preocupació per la
mobilitat urbana i no pas a l’afany recaptatori i vol te-
nir un efecte evidentment dissuassori de l’ús del vehi-
cle privat, el qual ha d’anar acompanyat de mesures
de millora del transport públic; que, després d’haver-
la estès al conjunt de la Ciutat, a reserva encara d’es-
tudis ulteriors, a hores d’ara ja s’han començat a
percebre algunes millores; que el Grup d’Esquerra
Republicana de Catalunya hi proposà determinades
correccions, com el període de prova gratuït o la me-
sura a favor dels comerciants de cada zona, que ja
s’han anat introduint progressivament i que estan
resultant positives, i defensa la conveniència de vin-
cular l’àrea verda amb el civisme a través de l’atorga-
ment de determinades bonificacions a aquelles per-
sones que no cometin infraccions i que poden fer un
ús intensiu del transport públic.

Afirma, en darrer lloc, que el caràcter progressista
de les Ordenances en debat es reflecteix: en l’impost
sobre els béns immobles, on, a més de no augmentar
el tipus general, s’incrementen les bonificacions a les
famílies nombroses o amb algun membre discapa-
citat, en la bonificació del 90% per a les obres de
rehabilitació, mesura que cerca incrementar el parc
d’habitatges de lloguer; i en l’impost sobre construcci-
ons, instal·lacions i obres, on tampoc s’hi augmenta
el tipus i es preveu una àmplia gamma de bonifica-
cions, que van del 25 al 95 per 100, a favor de la
construcció d’habitatges protegits, aparcaments pú-
blics, equipaments de promoció privada, edificis d’in-
terès social i obres de protecció del patrimoni.

Acaba reiterant que les Ordenances assumeixen
els objectius fixats pel govern municipal en el Progra-
ma d’actuació municipal; que no incrementen, sinó
que redueixen la pressió fiscal que va disminuint any
rera any d’una manera moderada, però important; i
que compleixen els objectius d’estabilitat i d’ordena-
ció de l’espai públic afrontant-hi els problemes que hi
planteja la nova realitat ciutadana i social, i tenen un
alt contingut social.

El president de la Comissió de Presidència, Hisen-
da i Coordinació Territorial, Sr. Cuervo, entén que als
Grups de l’oposició els pugui semblar inconcebible
que un govern presidit pel Partit dels Socialistes pu-
gui mantenir una estabilitat basada en un creixement
de la despesa social sense incrementar ni els impos-
tos ni l’endeutament –que vol dir impostos per demà–
i per això parlen d’avorriment i intenten deformar la
realitat.

Recalca que l’estabilitat és fruit d’una política fiscal
rigorosa que fa una apel·lació als ciutadans en funció
dels serveis i competències d’aquest Ajuntament i
també de les ambicions i capacitat de transformació;
que, en canvi, l’oposició és continuista a mantenir el
seus clixés de sempre; que, com ja advertí en la reu-
nió de la Comissió que ell presideix, enguany no
s’han tret els rànquings de cada any sobre els impos-
tos, perquè en el suplement monogràfic dedicat a
l’Ajuntament de Madrid d’un diari d’aquella ciutat que
també es publica aquí, apareix la següent relació de
quotes tributàries de l’impost sobre els béns immo-
bles de les principals ciutats espanyoles: Madrid 194,
Barcelona 268, Sevilla 357, Màlaga 390, València
516; per tant, no es pot dir que Barcelona sigui la ciu-
tat més cara d’Espanya per aquest impost.

També fa notar, encara que no és la seva voluntat
analitzar els impostos de Madrid, sinó els de Barcelo-
na, que segons el mateix estudi publicat el dia 7 d’oc-
tubre, a Madrid dels impostos que genera la venda,
per 254.000 euros, d’un habitatge de 85 a 95 metres
quadrats de superfície amb un valor cadastral de
60.000 euros i real de 200.000, pel qual l’Ajuntament
cobra una quota de 186 euros per l’impost de béns
immobles, l’Estat en percep el 53%, la Comunitat Au-
tònoma el 40% i l’Ajuntament el 7%, inclòs l’impost de
plusvàlua.

Addueix, més endavant, que la Sra. Balseiro no pot
qüestionar la legalitat dels increments de la grua
quan el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya
l’ha avalat, i tampoc no pot parlar d’immoralitat en les
tarifes dels nostres serveis funeraris quan, segons
l’article que abans comentava, l’alcalde de Madrid
preveu en tals serveis enguany uns beneficis de 4,9
milions d’euros i els de l’any passat varen arribar als
5,7 milions.

Creu, en conclusió, que quan l’Ajuntament de
Madrid ha canviat els seus textos i publica unes altres
dades que ja no són les que al Grup del Partit Popu-
lar li agradava poder adduir, l’esmentada regidora
hauria de canviar d’arguments i oferir enterraments
gratuïts a tothom o tenir una mica de respecte per als
gestors; i que les al·lusions dels Grups de l’oposició a
la fiscalitat de la Generalitat denoten la manca d’argu-
ments i obliden que el deute que deixà el Govern an-
terior equival a impostos diferits.

La Sra. Ballarín, coincidint plenament en l’argu-
mentació del quart tinent d’alcalde, recomana als
Grups de l’oposició que actualitzin el seu argumen-
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tari, perquè estan emprant dades que no quadren, ja
que segons les dades del primer trimestre d’enguany
els ingressos impositius per càpita de l’Ajuntament de
Madrid estan un euro per damunt dels de l’Ajunta-
ment de Barcelona; que en alguna de les interven-
cions de l’oposició s’ha titllat les Ordenances d’avorri-
des, perquè quan s’està en l’oposició, els impostos i
les taxes són instruments de desgast del govern,
mentre que quan s’està en el govern, es veuen com
l’eina que aporta els recursos per a finançar els ser-
veis públics i fer inversions; que l’equip de govern se
sent molt orgullós de poder presentar unes ordenan-
ces serioses, estables i, fins i tot, avorrides com algú
ha dit, perquè busca la gresca a altres llocs i no pas a
les Ordenances fiscals que haurien de ser serioses
per a qualsevol partit que tingui aspiracions de go-
vern; que avui el Grup de Convergència i Unió s’ha
pronunciat per un model socialdemòcrata en el ter-
reny social i liberal en el terreny econòmic, però ella
no acaba de veure com Barcelona es pot convertir en
una mena de Suècia en el camp social amb uns im-
postos com els que es paguen a Texas, perquè
aquest és un model intrínsecament contradictori,
igual com el que propugna el Grup del Partit Popular,
el qual acusa permanentment l’equip de govern de te-
nir els impostos massa elevats i, alhora, reclama més
neteja, més Guàrdia Urbana, és a dir, més despesa
corrent, qüestió que no es pot resoldre per la via de la
gestió, perquè aquest Ajuntament és ja a tot l’Estat
exemple de bona gestió.

Recalca que el govern municipal és capaç d’acon-
seguir, any rera any, un estalvi corrent que li permet
invertir sense haver de recórrer a l’endeutament i,
així, segons dades del Banc d’Espanya, en el primer
trimestre d’enguany l’endeutament de Barcelona se
situava en els 738 euros per habitant, xifra que és in-
ferior a la de Madrid, 814 euros, i a la de València,
879 euros, amb la diferència, a més, que si se’n mira
l’evolució, a Barcelona està baixant mentre que a
Madrid està pujant d’una manera desmesurada des
de l’any 2000.

Reitera que els tipus impositius no estan en els seu
màxims legals en tres impostos i les asseveracions
que s’han fet negant-ho són rotundament falses i
s’haurien de rectificar, igual com el fet que la Sra.
Balseiro hagi gosat parlar de “catastrazo” en un mo-
ment en què Barcelona, que és una de les dues ciu-
tats amb dret a aplicar en l’impost sobre els béns im-
mobles topalls de manera indefinida, els continua
aplicant mentre que l’altra ciutat que tenia el mateix
dret, Madrid, governada precisament pel Partit Popu-
lar, els suprimí el 2004.

Puntualitza que el Consell Tributari no pretén pas
fer una web per posar de manifest les errades de
gestió d’aquest Ajuntament, sinó per donar a conèixer
la seva doctrina, tal com li demanen els Tribunals
econòmics administratius d’altres ciutats; que les er-
rades en les notificacions tributàries d’aquest Ajunta-
ment són moltíssimes menys que les d’altres ajunta-
ments espanyols i es deuen, en bona part, a la
manca de recursos, perquè bona gestió exigeix esfor-
ços i diners i els ajuntaments estan bastant ofegats.

Acaba puntualitzant que el govern municipal no ha
pretès, en cap moment, acabar amb l’incivisme a tra-
vés dels impostos, sinó que veu les Ordenances fis-
cals i algunes taxes com a instruments coadjuvants a
tal finalitat, i en aquesta línia cal situar també el con-

veni signat la setmana passada pel Sr. Alcalde i el
conseller Castells sobre el cobrament de les multes
fora del terme municipal, conveni que aquest Ajunta-
ment intentava signar des de fa molts anys, però no
ha pogut aconseguir fins a l’arribada del Tripartit al
Govern de la Generalitat.

La Sra. Recasens replica que el seu Grup no fa
servir les Ordenances i la política fiscal com a eina
d’atac i desgast de l’equip de govern, el qual efectiva-
ment, com ha dit la Sra. Ballarín, cerca la gresca en
altres indrets, per exemple el Fòrum o els carrers de
Barcelona, però amb les Ordenances fiscals no podrà
arreglar res d’allò que pretén arreglar; i que el 2004
es decidí una apujada, en percentatges importan-
tíssims, de la taxa sobre la grua, els guals i els vetlla-
dors amb el pretext de lluitar contra l’incivisme i, en
canvi, avui s’ha dit que les mesures fiscals no servien
per a tal finalitat.

Referint-se concretament al cas de l’àrea verda
d’aparcament, troba que el seu principal problema és
que està mal dissenyada, com ho demostren les ex-
cepcions que s’hi ha hagut d’introduir pel que fa a
Ciutat Vella i Gràcia abans que funcioni a tota la Ciu-
tat; també pregunta per què acaba a les vuit de la tar-
da si està pensada per afavorir els residents i indica
que un agent comercial li ha comentat que des que
ha començat a funcionar, agafa més que abans el
seu cotxe perquè l’àrea mixta li ofereix moltes més
possibilitats d’aparcament que abans.

Demana, també, que es facin públiques les valora-
cions de tal mesura, si realment són tan positives
com el Sr. Forradellas ha dit.

Tocant a les bonificacions entén que responen a
criteris de justícia social, però no pas les que presen-
ten vessants recaptatòries, i li sembla que les que ha
defensat el Sr. Oliveres seguiran el mateix camí que
el recàrrec sobre els pisos buits, l’ecotaxa o taxa per
les alarmes disparades.

En rèplica als comentaris sobre els rànquings fets
pel Sr. Forradellas, observa que Barcelona no està
ben posicionada econòmicament cap en fora ni cap a
la gent que hi viu; que en un estudi d’una consultoria
catalana consta que la nostra ciutat està perdent ofi-
cines en profit de la perifèria, perquè les superfícies
existents en el seu centre s’estan convertint en habi-
tatges i hotels, mentre que les ciutats que l’envolten
estan acollint noves oficines i atrauen empreses; que,
tanmateix, a ella encara la preocupa més la gent jove
que ha de marxar de la Ciutat perquè no hi troba pis,
no hi pot aparcar, l’impost que paga pel seu vehicle
és car i, en definitiva, la Ciutat li resulta cara i incòmo-
da per a viure-hi; i que, efectivament, s’estan vivint
uns moments convulsos, perquè hi ha forces immi-
gratòries que estan convulsionant la nostra societat i
cal donar resposta als problemes existents i regular
l’ús de l’espai públic amb tots els instruments i orde-
nances que l’Ajuntament té a l’abast.

Finalment, creu haver deixat clar que el Tripartit
està resultant car, com ho demostren el cànon de l’ai-
gua, els rebuts del gas i de l’electricitat, els peatges,
els recàrrecs de l’impost sobre els béns immobles, la
taxa metropolitana de gestió de residus municipals,
els taxis i l’impost sobre els vehicles de tracció mecà-
nica, la nova àrea verda d’aparcament; i que l’Ajunta-
ment s’endeuta no per a fer política social, sinó per a
organitzar un esdeveniment com el Fòrum; i es mos-
tra disposada a parlar, quan la Sra. Ballarín vulgui
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d’un model com el de Suècia, liberal en el terreny
econòmic i socialdemòcrata en el social, perquè el
problema està en qui recau la fiscalitat, i a Barcelona
són les classes mitjanes.

La Sra. Balseiro opina que el govern municipal no
es caracteritza tan sols per l’afany recaptatori, sinó
també maquillador, ja que en un informe fet pel Sr.
Antoni Serra i publicat per La Vanguardia constata
que per l’impost sobre els béns immobles a Barcelo-
na es paga més que a Madrid, perquè allà el tipus
impositiu és el 0,512 i aquí el 0,75, és a dir un 46,5%
més car.

Significa, més endavant, que coneix perfectament
la sentència del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya, però les dades de Barcelona de Serveis
Municipals, SA, reconeixen haver obtingut beneficis
de la grua el 2004, però, a més, tot i que algú s’equi-
vocà a l’hora de calcular les despeses i, per tant, des-
prés les varen haver de reduir, i posteriorment no hi
hagué cap mena d’escrúpol a l’hora de tornar a aug-
mentar la taxa l’any següent.

Troba, a continuació, que en la política fiscal muni-
cipal hi ha manca de respecte al ciutadà, perquè per
al seu Grup és important no tan sols mantenir la des-
pesa social, sinó també incrementar-la, reduint la
pressió fiscal i, sobre tot, mantenint la capacitat de
negociació amb les altres Administracions i, tanma-
teix, ni per mitjà del Sr. Zapatero, ni per mitjà del Sr.
Maragall –exalcalde de la Ciutat– Barcelona ha rebut
més transferències corrents de l’Estat i de la Genera-
litat, sinó menys, per unes xifres inferiors a les previ-
sions que el govern municipal havia fet per enguany
quan governava el Partit Popular, de manera que
l’asfixia fiscal s’ha agreujat i ni la Carta ni l’arribada
de governs socialistes a les esmentades Administra-
cions ha comportat una rebaixa de la pressió fiscal i
un augment dels serveis municipals, de manera que
la fiscalitat es manté en els seus nivells màxims i els
serveis municipals en els mínims.

El Sr. Forradellas renuncia a tirar a mans de la
seva col·lecció particular de retalls de diaris, però re-
corda que l’estudi del Sr. Serra Ramoneda deixava
força mal parat el Partit Popular, perquè s’hi demos-
trava que els catalans pagaven força més que, per
exemple, els madrilenys i rebien força menys, i no
pas que Barcelona fos més cara que Madrid; ara bé,
en tot cas, els titulars dels diaris de Madrid parlen de
com s’hi han apujat els impostos i l’endeutament.

Matisa que abans ja ha declarat no ser partidari
dels rànquings, que no porten enlloc, sinó que allò
que li interessa és que hi hagi una millor qualitat de
vida, qüestió en la qual coincideix amb la Sra.
Recasens, amb qui, segurament, no coincideix en la
percepció d’allò que realment és convuls i allò que no
ho és; i que, concretament, veu la immigració com un
fenomen que continuarà produint-se els anys a venir i
que cal integrar en la nostra societat, cosa perfecta-
ment possible.

També assenyala la necessitat de tenir present
com cal, quan s’està parlant de les Ordenances fis-
cals, no tan sols l’àrea verda d’aparcament, sinó tam-
bé l’enorme despesa que aquest Ajuntament ha de
fer per subvencionar una part important del transport
públic, qüestió que no es pot menystenir quan es diu
que el Tripartit resulta car, el qual aporta aquí estabili-
tat i no parla de privatitzar cap línia nova com es pre-
tén fer a Madrid, on, d’altra banda, es pretén suprimir

l’impost de successions i, alhora, es reclamen diners
per al finançament de la sanitat, model que no coinci-
deix en absolut amb el del seu Grup.

El Sr. Oliveres fa notar que justament l’àrea verda
ha tingut la virtut de poder-se anar adaptant a les ca-
racterístiques de cada barri en aquesta fase experi-
mental; i que en el segon torn d’intervencions els
Grups de l’oposició han repetit la tàctica, ja adoptada
en la Comissió de Presidència, Hisenda i Coordinació
Territorial, d’anar repetint una sèrie d’eslògans publi-
citaris, més enllà dels quals no ha pogut fonamentar
les seves crítiques a les Ordenances en debat, que
tenen la gran virtut de l’estabilitat.

El Sr. Cuervo tanca el debat posant en relleu que
als Grups de l’oposició els resulta inconcebible que el
govern municipal mantingui l’estabilitat fiscal, alhora
que puntualitza que ell no ha dit que Barcelona es
pagui menys que a Madrid per l’impost sobre els
béns immobles, sinó que hi ha altres ciutats, com Se-
villa, Màlaga i València, on es paga més que aquí per
tal concepte; que en la seva opinió és el Sr. For-
radellas qui ha fet la lectura correcta de l’article del
Sr. Serra Ramoneda; que la Sra. Recasens ha tornat
a adduir una tirallonga de pagaments que no corres-
ponen a impostos municipals; i que la bonificació de
la zona verda a favor dels bons conductors pretén un
efecte pedagògic similar a aquell que cerquen les
companyies d’assegurances amb les que els ator-
guen en els imports de les primes.

S’aprova el dictamen núm. 7 relatiu a les Ordenan-
ces fiscals per a 2006 amb el vot en contra dels Srs.
Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les Sres.
Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

S’acorda l’assabentament de la Memòria del Con-
sell Tributari.

9. Desestimar les al·legacions formulades pel
Grup Municipal del Partit Popular a les modifica-
cions de crèdit de 5.000.000 euros, i de 3.000.000
euros, finançades amb el romanent líquid de treso-
reria de 2004, i aprovades inicialment en sessió del
Plenari del Consell Municipal de 17 de juny de 2005.
Aprovar definitivament la modificació de crèdit de
5.000.000 euros; i aprovar inicialment la modificació
de 3.000.000 euros d’acord amb la documentació
que consta a l’expedient, considerant-la aprovada
definitivament, en cas de no presentar-s’hi reclama-
cions dins del termini d’exposició pública.

El Sr. Cuervo, en la seva condició de president de
la Junta de Portaveus, fa avinent que atesa la diversa
naturalesa del primer i el segon d’aquests dictàmens
s’hi convingué que puguin ser objecte de pronuncia-
ment per separat.

El Sr. Puigdollers manifesta que el seu Grup està
d’acord en els 3.000.000 d’euros de les modificacions
pressupostàries destinades a atendre els afectats del
Turó de la Peira, tot i lamentar el retard en la tra-
mitació de l’expedient, segons sembla per problemes
jurídics en la qualificació de tal pagament; però, en
canvi, no pot donar suport a altra modificació de
5.000.000 d’euros amb la qual el govern municipal
pretén suplir mitjançant la publicitat allò que no acon-
segueix governant i, a més, justifica tal operació amb
el pretext que és per a promoure la participació, quan
avui s’ha bloquejat la presència de públic a la tribuna
d’aquesta sala a pesar que tots els ciutadans tenen
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dret a assistir a les sessions plenàries d’aquest Ajun-
tament.

El Sr. Cornet recorda que l’al·legació del seu Grup
demanava que s’especifiqués en què es gastarien els
5.000.000 d’euros teòricament destinats a promoure
la participació en els districtes, però la contestació re-
buda concreta que es destinaran a campanyes d’in-
formació i publicitat, les quals, a parer seu, serviran
per a fer veure que els ciutadans participen molt quan
en realitat no se’ls escolta i no se’ls deixa participar
encara que volen fer-ho: per tant, el seu Grup votarà
en contra de la desestimació de les seves al·lega-
cions i de l’aprovació definitiva de tal modificació de
crèdit i, òbviament, votarà favorablement l’altra que
és objecte d’aprovació inicial i es destina a atorgar
uns ajuts que arriben, tard, als veïns del Turó de la
Peira, encara que no tots ells hi estiguin d’acord.

El Sr. Cuervo indica que quan un conflicte laboral,
no ciutadà, preveu alterar l’ordre en aquesta sala és
lícit limitar-hi preventivament l’accés per a salvaguar-
dar la dignitat de les institucions i poder mantenir un
debat ordenat, malgrat la imatge convulsa de la Ciu-
tat que el Grup de Convergència i Unió i el seu cap
tenen interès a divulgar; i recorda que ja durant la re-
unió de la Comissió de Presidència, Hisenda i Coordi-
nació Territorial, les protestes de determinades per-
sones obligaren a suspendre la sessió; per tant, li
sembla lamentable la intervenció del Sr. Puigdollers.

Aclareix, després, que la indemnització als veïns
del Turó de la Peira es tramita un cop fetes les preci-
sions jurídiques que exigeix aquest acte, que moral-
ment és de justícia.

El Sr. Puigdollers replica que la dignitat de les insti-
tucions no es preserva bloquejant-hi l’entrada a ciuta-
dans que tenen tot el dret a ser presents en aquesta
sala; que avui un regidor del seu Grup ha hagut
d’anar a buscar un ciutadà que no venia pas a protes-
tar de manera no acceptable, a fi que pogués accedir
a la tribuna del públic, perquè els serveis municipals
de vigilància li impedien l’entrada; en tot cas, assegu-
ra que el seu Grup oferirà el seu ple suport al Sr. Al-
calde en el moment que es produeixi un aldarull, per-
què una cosa no està renyida a l’altra.

El Sr. Cornet fa notar que quan el govern municipal
s’omple la boca expressant la voluntat de fomentar la
participació ciutadana, el seu Grup s’ha assabentat
que hi havia gent que volia assistir a aquesta sessió i
no se li ha deixat fer-ho: per tant, espera que el Sr.
Cuervo pugui oferir unes explicacions coherents per-
què la gent té dret a ser present en aquesta sala sense
que se li hi veti l’accés, sense perjudici que es puguin
prendre les mesures escaients si s’hi altera l’ordre.

El Sr. Cuervo objecta que fa uns dies el Partit Po-
pular posà el crit en el cel, en to incendiari, per un in-
cident que es produí en el Parlament de l’Estat però,
en canvi, ara el Sr. Cornet, de sobte, suma les seves
protestes pel cas esmentat pel Sr. Puigdollers; i de-
mana excuses no per l’ordre general cursada en la
qual es ratifica, perquè la millor política és a vegades
la prevenció del conflicte per a evitar haver de recór-
rer al desallotjament, sinó per l’inconvenient provocat
a un ciutadà que volia assistir pacíficament a aquesta
sessió, tot pregant que una altra vegada se’l posi en
antecedents per a poder fer excepcions a la mesura
general adoptada.

El Sr. Trias creu que el cas que s’ha produït avui,
encara que ja s’ha repetit en altres ocasions, amaga

un problema de fons molt greu, perquè la gent té dret
a poder entrar en aquesta sala com ho fa en el Con-
grés dels Diputats, no a provocar-hi aldarulls que no
s’hi poden consentir; però, en tot cas, per la por que
hi hagi aldarulls no es pot impedir que la gent tingui
accés a la tribuna del públic.

El Sr. Alcalde puntualitza que l’accés a la tribuna
del públic no s’ha impedit a ningú, sinó que hi ha ha-
gut uns ciutadans que també tenen dret a presenciar
el debat i que s’han anticipat a uns altres, perquè tot-
hom hi té accés per ordre rigorós d’inscripció.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías pel que fa
a les modificacions de crèdit que són objecte d’a-
provació definitiva; i, per unanimitat, pel que fa a les
modificacions de crèdit que són objecte d’aprovació
inicial.

10. Aprovar inicialment l’expedient de modifica-
cions de crèdit per un import total de 28.392.460,48
euros, d’acord amb els documents annexos per im-
port 20.793.051 euros transferència de crèdit (refe-
rència 05091390), i per import 7.599.409,48 euros
per suplement de crèdit (referència 05091690), a fi-
nançar amb els majors d’ingressos comptabilitzats a
les partides pressupostàries 0101-38101-61114;
0101-39913-61114; 9901-39913-61114 i 0101-86000-
61114, considerant-les definitivament aprovat en cas
de no presentar-s‘hi reclamacions dins el termini d’ex-
posició pública.

El Sr. Puigdollers comenta que mitjançant aquest
expedient es destinen molts diners a pagar coses que
no hauria de pagar aquest Ajuntament o no haurien
de ser una prioritat ja que: a) s’apliquen 2,4 milions
d’euros a confeccionar una nova web municipal i a
ajudar a altres entitats a fer la pròpia web, cosa que li
sembla bé, però que es pagarà a través del capítol de
despesa corrent, en comptes de fer-ho per la via de
les subvencions, amb el perill, per tant, que es pugui
intentar controlar el contingut d’aquestes webs; b) es
destinen gairebé 500.000 euros més a Informació i
Comunicació de Barcelona, SA, perquè no acumuli
més dèficit; c) es dediquen 12 milions d’euros durant
tres anys a reparar la façana de l’Estadi Olímpic i això
l’obliga a plantejar si realment es féu tan malament;
d) es preveu esmerçar altres 4.271.000 d’euros als
entorns de l’hotel de Miramar; e) s’apliquen recursos
a atendre part de les mesures per 9.000.000 d’euros
anunciades pel Sr. Alcalde en la sessió extraordinària
sobre el civisme tinguda el proppassat 6 de setem-
bre, de manera que, curiosament, ara es farà allò que
el Grup de Convergència i Unió ja havia demanat a
les sessions de 14 de novembre de 2001 i 14 de
març de 2003, però el govern municipal ho estimà in-
necessari, que es dediquessin més recursos econò-
mics per a la neteja viària i la recollida de papereres
en el Districte de Ciutat Vella i altres parts de la Ciu-
tat, per tant, potser valia la pena que la decisió s’ha-
gués pres quan el seu Grup ho demanà, perquè la si-
tuació de brutícia generalitzada en aquell Districte no
sorgí abans d’ahir.

El Sr. Fernández Díaz observa que les modifica-
cions de crèdit en debat podrien semblar, a primera
vista, simples ajustaments comptables interns, tan-
mateix marquen quines són les prioritats del govern
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municipal: la participació, amb 4.000.000 d’euros
més, en l’hotel de luxe de Miramar i la publicitat i
l’autobombo, en la qual es gasten ja 6.000.000 de les
antigues pessetes al dia, al qual avui s’afegeix els
500.000 euros més per a Barcelona Televisió i els
400 milions de pessetes més que s’esmerçaran en la
nova pàgina web, als quals s’han de sumar encara
els altres 5.000.000 d’euros per a comunicació ja
aprovats en el dictamen anterior.

Celebra, en canvi, que tals modificacions de crèdit
incloguin 6.500.000 euros per al Pla de xoc contra
l’incivisme, perquè, finalment, sembla que el govern
municipal s’ha adonat ara que la Ciutat se li ha esca-
pat de les mans, que l’incivisme s’hi ha estès com
una taca d’oli i que cal posar fre al deteriorament de
la Ciutat i tot i això exigeix més recursos per a la ne-
teja i el manteniment i un funcionament eficaç dels
serveis públics municipals, així com per a impulsar el
Pla de lluita contra l’incivisme.

Confia, doncs, que el Sr. Alcalde ara que s’adona
que el diagnòstic que havia fet el Grup del Partit Po-
pular era cert, tingui el coratge polític també de pro-
moure l’aprovació de l’Ordenança municipal de convi-
vència que s’havia compromès a lliurar als Grups
municipals l’1 d’octubre i, tanmateix, no se’ls n’ha fa-
cilitat més que un guió, on es prohibeixi l’exercici a la
via pública d’activitats irregulars, com el “botellón”, la
mendicitat, la prostitució, els neteja-vidres i el “top
manta”; i també de posar més Guàrdia Urbana al car-
rer per fer complir les lleis i les Ordenances munici-
pals.

El Sr. Cuervo significa que les prioritats del govern
municipal no s’han d’analitzar en funció de les modifi-
cacions de crèdit per 28 milions que s’hi practiquen
avui, sinó del contingut del Pressupost global que im-
porta uns 1.700 milions d’euros, que hi haurà ocasió
de debatre d’aquí a un mes, per al proper exercici;
que les modificacions en debat es nodreixen amb 7,5
milions d’euros per suplements de crèdit per retorn de
l’impost del valor afegit d’anys anteriors, i 20 milions
de transferències; i que ja està acostumat a veure
com el Sr. Fernández Díaz interpreta com a autopro-
paganda o com a fruit d’una situació de col·lapse o de
catàstrofe, totes les accions que el govern municipal
emprèn.

El Sr. Casas nega que es puguin considerar lli-
gades amb l’hotel de Miramar les actuacions que es
facin en el seu entorn i, concretament, a la plaça de
Carlos Ibáñez.

El Sr. Puigdollers indica que la plaça de Carlos
Ibáñez constitueix un accés directe a l’hotel esmentat
i que casualment la remodelació de tal plaça incidirà
sobre la qualitat de l’hotel, quan està a punt d’inaugu-
rar-se aquest establiment.

El Sr. Casas troba incorrecta la vinculació, a juí seu
insidiosa, que ha establert el Sr. Puigdollers entre
l’obertura de l’hotel i la remodelació de la plaça de
Carlos Ibáñez i els altres indrets, actuació que s’havia
de fer, hi hagués hotel o no, perquè forma part del
cim de Montjuïc.

El Sr. Alcalde lamenta profundament la insistència
dels dos Grups de l’oposició sobre l’hotel de Miramar,
ja que ambdós Grups històricament donaren suport al
Pla d’hotels promogut per aquest Ajuntament per
augmentar l’oferta hotelera de qualitat, i que compre-
nia diversos establiments de cinc estrelles, com ara el
Rei Joan Carles I, als quals el govern municipal ha

afegit l’hotel de Miramar en veure que no arribava a
bon port cap de les iniciatives sobre tal espai que ha-
vien impulsat els Srs. Ricard Bofill, Joan Gaspar, i
Joan Passolas: per tant, troba profundament dema-
gògic que tals Grups vegin les obres que es fan en
l’entorn d’aquest nou hotel com una aportació o sub-
venció encoberta i il·legal a tal hotel que no costarà
cap diner a l’Ajuntament, ans li aportarà ingressos per
la via del cànon, més encara quan avui, en compli-
ment de l’acord concessional, es planteja l’arranja-
ment d’una plaça pública i, per tant, s’està fent el mi-
llor ús dels recursos municipals en favor del bon
funcionament de la Ciutat, del sector hoteler.

En demanar-se-li la paraula, per al·lusions, el Sr.
Alcalde respon que no ha fet cap al·lusió directa a
cap Grup concret.

El Sr. Trias expressa la seva protesta per la mane-
ra com el Sr. Alcalde, al qual no li nega el dret a tan-
car el debat, ha conduït la deliberació, perquè en la
última intervenció ha obert nous punts de debat sen-
se donar oportunitat de rèplica.

El Sr. Alcalde nega haver obert cap nou punt de
debat, perquè s’ha limitat a fer unes precisions sobre
la història de l’expedient de l’hotel de Miramar.

El Sr. Fernández Díaz observa que el Sr. Alcalde
presideix la sessió i en condueix el debat i té tot el
dret a cloure’l, però no pot emparar-se en tal dret per
suscitar nous aspectes de debat en l’últim moment
vulnerant el pluralisme i deixant en la indefensió els
Grups de l’oposició per la forma sectària i prepotent
com porta els debats.

El Sr. Alcalde no creu que la seva actuació sigui
sectària ni prepotent i troba que allò que mereix
aquests qualificatius és l’intent de confondre l’opinió
pública dient que els 4.000.000 d’euros de la transfe-
rència en qüestió es fan a l’hotel de Miramar.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

11. Modificar la plantilla de l’Ajuntament de Barce-
lona en el sentit d’incrementar fins a 2.733 places els
efectius de la plantilla de la Guàrdia Urbana per tal de
possibilitar una oferta pública d’ocupació extraordinà-
ria de 200 places de la categoria professional d’agent
de guàrdia urbana, pel procediment habitual de selec-
ció en convocatòria lliure i per un concurs de mobilitat
horitzontal interadministrativa entre funcionaris d’al-
tres cossos i forces de seguretat de Catalunya, a des-
envolupar durant el que resta de l’exercici 2005 i el
decurs de l’exercici 2006, i en conseqüència, aprovar
la plantilla de l’Ajuntament de Barcelona que figura
com annex.

El Sr. Hereu explica que aquest dictamen amplia
fins a 200 places l’oferta pública d’ocupació de la
Guàrdia Urbana, que es cobrirà en el 35% dintre del
present exercici mitjançant un procés de mobilitat
interadministrativa, mentre que la resta ho serà du-
rant el 2006.

La Sra. Oranich anticipa el vot favorable dels mem-
bres del Grup de Convergència i Unió, però considera
que el govern municipal ha trigat massa a prendre
aquesta decisió, a pesar que el seu Grup porta molt
temps assenyalant la necessitat d’ampliar la plantilla
de la Guàrdia Urbana, indicació que l’equip de govern
ha rebutjat al·legant que s’hi propugnava un Estat
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policial i, tanmateix, ara l’informe que figura en l’expe-
dient formula una sèrie de consideracions plenament
coincidents amb aquelles que els Grup de Conver-
gència i Unió adduïa: com ara que la Ciutat no queda
buida el mes d’agost o que cal prendre mesures pre-
ventives.

El Sr. Fernández Díaz significa que el dictamen
conté una mitja veritat, perquè s’hi anuncia la convo-
catòria de 200 places d’agents de la Guàrdia Urbana,
cosa que troba positiva, però, en tot cas, 200 nous
agents no vol dir 200 agents més, perquè de tal xifra
cal deduir les baixes que es puguin produir en els
curs de l’any per defunció, jubilació, excedència, inva-
lidesa o qualsevol altre motiu i, per tant, l’increment
potencial quedarà reduït a una xifra real d’un cente-
nar; i que en el dictamen hi ha també una falsedat,
perquè ni amb aquests nous agents la plantilla de la
Guàrdia Urbana assolirà el nombre de 2.733 agents,
objectiu que exigiria haver fer la convocatòria de 404
agents.

En tot cas, troba positiu el dictamen en debat que
autoritza a convocar 200 places de guàrdies urbans,
70 de les quals seran per a la Policia Nacional i la
Guàrdia o un procés de mobilitat interadministrativa,
al qual dóna la benvinguda malgrat no permetre que
els efectius se situïn en els 2.733 agents que s’hi es-
menten i ni molt menys encara en la xifra de 3.000
que el Grup del Partit Popular estima adequada per a
atendre les necessitats de Barcelona i fer possible la
implantació del guàrdia urbà de barri.

El Sr. Hereu agraeix el vot favorable dels Grups de
l’oposició, tot i que han reiterat uns arguments que ja
han esdevingut clàssics; i aclareix que, efectivament,
la plantilla pressupostària, com tot organisme viu,
està subjecta a ascensos, passis a segona activitat,
excedències, jubilacions i defuncions; que la decisió
en debat s’ha proposat un cop s’ha tingut clar el marc
de desplegament dels Mossos d’Esquadra i després
dels processos de reorganització per adequar els re-
cursos disponibles a les noves necessitats, de inno-
vació en procediments i tecnologia, de rejoveniment
gradual i permetrà disposar el gener de 70 nous
agents dedicats als objectius marcats de vetllar pel
compliment de les Ordenances i de manteniment de
la presència territorial, als quals se sumaran aquells
100 que estan actualment a l’Escola de Policia, men-
tre que el març s’encetarà el procediment per a la in-
corporació d’altres 130 agents més.

Posa en relleu que l’equip de govern, a diferència
de l’oposició, no sacralitza ni les ràtios ni els índex,
sinó que li interessen molt més la productivitat i els
resultats finals.

La Sra. Oranich, com que a l’expedient parla que
aquest estiu s’ha fet palès un canvi d’usos a la Ciutat,
però ella no ha trobat que fos gaire diferent dels ante-
riors, pregunta què ha passat perquè el govern muni-
cipal s’adoni que cal més Guàrdia Urbana i que la
Ciutat no queda buida el mes d’agost, sinó que la
gent surt de manera més escalonada, cosa que està
passant des de fa anys; i fa notar que el Sr. Hereu,
després d’haver-se passat anys rebatent uns argu-
ments de l’oposició que ha qualificat com a clàssics,
al final ha hagut d’acabar assumint-los.

El Sr. Fernández Díaz matisa que l’oposició ha ha-
gut de recórrer al seus arguments clàssics en sentir
les mentides de sempre; que el 2004 hi havia 2.533
agents i sumant-hi els 200 previstos en el dictamen

arribarien als 2.733, ara bé, dels esmentats 2.533
agents, 238 estan fent tasques administratives en se-
gona activitat; i que el nombre d’agents que està en
aquestes condicions s’ha incrementat un 102% els
darrers quatre anys, passant de 118 a 238 i, en canvi,
el nombre d’agents que fan tasques de carrer s’ha re-
duït en 140 agents, és a dir un 6%, i el d’aquells que
fan tasques de patrullatge i proximitat en els barris
s’ha reduït en 180 agents, o sia un 12%: per tant, si el
govern municipal ara que comença a encarrilar la
qüestió vol augmentar de debò la presència de la
Guàrdia Urbana al carrer amb 200 agents, tindrà el
suport del Grup del Partit Popular, però tal esforç ha
de tenir continuïtat en els exercicis successius.

El Sr. Martínez veu un cert misteri en el fet que
mentre un dels Grups de l’oposició troba que hi ha un
increment de la plantilla de la Guàrdia Urbana, per a
l’altre, no; i diu que la conjuntura reclama un augment
de les patrulles ciclistes i més policia de proximitat
que patrulli pels barris per combatre l’incivisme, coor-
dinació amb els Mossos d’Esquadra, rejoveniment de
la plantilla; i que l’argument clàssic sobre el nombre
d’agents és pura retòrica.

El Sr. Hereu diu que la plantilla pressupostària és
un document públic i viu, i està subjecta a variacions
per diversos factors; que el govern municipal manté
una política de manteniment del nombre d’efectius i
de rejoveniment, de manera que cada any s’acomia-
den persones que han prestat valuosos serveis a la
Ciutat, però paral·lelament des de fa sis anys està
entrant per la base gent que fa que un 30% de la
plantilla del cos sigui molt jove: lamenta, doncs, que
els Grups de l’oposició no tinguin present en el seu
anàlisi aquest element que fa que l’organització esti-
gui molt preparada per a afrontar la nova etapa.

Recalca que el manteniment del nombre d’efectius
de la Guàrdia Urbana supera amb escreix les ràtios
de policia local aprovades pel Parlament de Cata-
lunya, perquè se situa en els 1,6 policies per cada
1.000 habitants, xifra que no vol sacralitzar, però, a
més, tampoc no es pot menystenir el canvi qualitatiu
molt notable operat en el Cos; que mentre la dreta ha
convertit l’increment dels efectius en un tòtem que
amaga la manca d’una política de seguretat integral,
a ell li interessa, en canvi, que Barcelona tingui unes
taxes de seguretat més elevades que les de les prin-
cipals ciutats de l’Estat i menys conflictivitat, perquè
el govern municipal treballa des de la prevenció i, si
en algun moment diagnostica que cal un increment
d’efectius, no tindrà cap recança a prendre la decisió
pertinent, que, en tot cas, s’inscriurà en una estratè-
gia que ve de fa molts anys i està lligada a moltes al-
tres mesures, i sense la qual no tindria sentit.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen en debat.
La Presidència disposa, tal com es convingué a la

Junta de Portaveus, el debat conjunt dels dictàmens
núm. 12, 13, 15, 16 i 17.

El Sr. Puigdollers avança el vot favorable del seu
Grup a tots aquests dictàmens, però fa constar que, a
parer seu, les superfícies de terreny que s’ofereixen a
la Generalitat són insuficients per a fer les escoles
que s’hi preveuen.

La Sra. Mejías manifesta que, després d’analitzar
acuradament cadascun d’aquests expedients, hi ha
trobat confusió i desordre en els tràmits que han de
portar a la construcció d’unes escoles que són fona-
mentals per a millorar l’índex d’escolaritat a la nostra
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ciutat i, per això, el seu Grup els donarà suport, tot i
que porten un notable endarreriment que en alguns
casos s’arrossega des del Mapa escolar de 1995, en
el cas de les escoles, i del conveni de 1993, en el cas
de la residència de gent gran, endarreriment que ha
fet, tal vegada, que els solars no siguin els més ade-
quats a les exigències que comporten aquests nous
equipaments, de manera que tem que no puguin en-
trar en servei en els terminis previstos.

La Sra. Subirats puntualitza que només un dels ter-
renys avui oferts a la Generalitat correspon a una es-
cola inclosa en el Mapa escolar de 1995, per a la qual
també l’Ajuntament ja havia cedit el corresponent ter-
reny, però la Conselleria d’Ensenyament decidí no ti-
rar-ne endavant la construcció; els altres centres res-
ponen a les noves necessitats que han anat sorgint
amb el temps.

El Sr. Cuervo vol constatar que els processos d’in-
versió pública comporten diverses fases en les quals
cada Administració assumeix les seves responsabili-
tats; i que l’Administració educativa considera vàlids
els terrenys oferts.

El Sr. Alcalde subratlla que els acords de què es
tracta en aquest moment i els que es proposaran més
endavant permetran tirar endavant 25 centres educa-
tius o d’atenció a la gent gran.

12. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Generalitat de Catalunya respecte de la finca de
propietat municipal, situada als carrers de Rull, núm.
10-14, Nou de Sant Francesc, núm. 9-13 i de Còdols,
núm. 22, grafiada en el plànol annex, per un termini
de trenta anys i amb caràcter gratuït, per a la cons-
trucció i gestió del CEIP Baixeras, en substitució de la
disposició d’ús que la Generalitat ja ostentava sobre
l’esmentada finca; sotmetre l’expedient a informació
pública durant un termini de trenta dies i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret; formalitzar-lo en escriptura pública
d’acord amb les condicions del document annex, que
s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i
facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les actu-
acions encaminades a concretar, clarificar i executar
el present acord.

13. Constituir un dret real de superfície, a favor de
la Generalitat de Catalunya, sobre el solar situat al
carrer de Viladomat, núm. 149-151, grafiat en el plà-
nol annex, per un termini de cinquanta anys i amb ca-
ràcter gratuït, per a la construcció i gestió d’una resi-
dència per a gent gran i centre de dia; sotmetre
l’expedient a informació pública durant un termini de
trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions o al·le-
gacions, procedir a constituir el dret; formalitzar-lo en
escriptura pública d’acord amb les condicions del do-
cument annex, que s’aproven; inscriure’l en el Regis-
tre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realitza-
ció de totes les actuacions encaminades a concretar,
clarificar i executar el present acord.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

14. Constituir un dret real de superfície, a favor de
la Generalitat de Catalunya, sobre la finca coneguda
com a Masia Mas Pins situada a la carretera BV-1468
de Vallvidrera a Molins de Rei, km. 8, grafiada en el
plànol annex, per un termini de cinquanta anys i amb
caràcter gratuït, per a l’adequació i posterior gestió
d’un centre residencial d’acció educativa intensiva;
sotmetre l’expedient a informació pública durant un

termini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclama-
cions o al·legacions, procedir a constituir el dret; for-
malitzar-lo en escriptura pública d’acord amb les
condicions del document annex, que s’aproven; ins-
criure’l en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcal-
dia per a la realització de totes les actuacions enca-
minades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

El Sr. Ciurana expressa la seva perplexitat en veu-
re que aquest centre d’internament de menors es pre-
tengui tirar endavant sense haver-hi cercat la màxima
complicitat dels Grups municipals i del veïnat afectat,
més encara quan l’equip de govern està en franca
minoria en el Consell del Districte de Sarrià-Sant
Gervasi on s’instal·larà tal centre: per tant, ell en tal
cas hauria procurat cercar el compromís del president
del Consell del Districte i de l’Associació de Veïns de
Vallvidrera, el president de la qual ha hagut d’assa-
bentar-se del projecte a través seu.

Continua dient que també l’omple de perplexitat: a)
que la proposta de tal centre es plantegi quan el Dis-
tricte de Sarrià-Sant Gervasi està encara començant
a discutir el seu Pla d’equipaments, de manera que,
per una banda, s’ofereix participació i descentralitza-
ció i, per l’altra, es prenen decisions al marge del pla
esmentat; b) que no s’hagi justificat tampoc si la des-
tinació de Mas Pi com a centre d’educació ambiental
orientat a les escoles d’educació primària i secundà-
ria ha perdut sentit; i c) que el Centre d’internament
de menors s’ubiqui en un lloc còmode, perquè no hi
ha veïns a prop, però de difícil accés, perquè no
hi arriba el transport públic i només s’hi pot arribar
amb vehicle privat.

Per tant, amb la màxima voluntat de col·laboració,
ha de demanar que les coses es facin bé; que es miri
de consensuar les iniciatives amb el Consell del Dis-
tricte i que es parli amb els veïns afectats al marge de
qualsevol procés de participació ciutadana i de des-
centralització; i anuncia, en conseqüència, l’abstenció
del seu Grup.

La Sra. Esteller expressa la queixa del Grup del
Partit Popular davant la decisió unilateral de l’equip
de govern d’ubicar aquest centre d’internament de
menors al Districte de Sarrià-Sant Gervasi sense cap
comunicació prèvia, sense cap estudi d’impacte en
l’entorn i sense haver-ne parlat amb ningú, ni el barri,
ni les seves entitats, ni els veïns, ni el Districte. Hi
agrega que en sessió del Consell del Districte tinguda
dilluns no s’hi informà del projecte de creació de tal
centre; per tant, el seu Grup demana que la ubicació
de tal equipament es consensuï, perquè l’equip de
govern sol confondre la informació i encara amb re-
tard, amb la participació, i opta per abstenir-se.

La Sra. Carreras-Moysi, en la seva condició de re-
gidora del Districte, addueix que les conclusions dels
Grups de l’oposició no són certes, perquè es tracta
d’un expedient de gestió patrimonial a càrrec de la
Direcció de Patrimoni que no ha de passar pel Con-
sell de Districte; que, a parer seu, el Districte de
Sarrià-Sant Gervasi se sent solidari amb la resta de
la Ciutat a l’hora d’acollir determinats equipaments; i
que la feina d’educació ambiental que s’estava fent
en l’edifici objecte del dictamen es traslladarà a Can
Balasc i a Can Coll.

El Sr. Ciurana observa que la intervenció de la re-
gidora del Districte no hauria d’haver justificat que a
l’hora de prendre determinades decisions polítiques,
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els criteris burocràtics prevalguin per damunt de la
voluntat democràtica expressada pel Consell de Dis-
tricte; i no entén que una decisió com la que es pro-
posa es prengui al marge de la realitat on repercutirà.

La Sra. Esteller troba que la intervenció de la Sra.
Carreras-Moysi ha posat en evidència, una vegada
més, el poc respecte que la regidora del Districte de
Sarrià-Sant Gervasi té pel Consell de Districte, per-
què encara que l’informe d’aquest òrgan no sigui vin-
culant, la regidora del Districte tenia obligació d’infor-
mar del projecte.

La Sra. Carreras-Moysi estima ofensiva la interven-
ció de la Sra. Esteller, perquè la decisió que es pro-
posa deriva de les competències que té la Comissió
de Govern d’aquest Ajuntament: per tant, entén que
els Grups de l’oposició se sentin molestos, perquè en
funció dels vots aconseguits no hi poden ser pre-
sents.

El Sr. Cuervo pensa que els Grups de l’oposició
han plantejat un altre tema clàssic i recurrent des del
començament del mandat, en intentar barrejar, amb
certa gesticulació, oportunitat política amb les facetes
burocràtiques en un expedient que comporta un gest
de solidaritat de Barcelona i que ha passat per la cor-
responent Comissió del Plenari abans d’arribar a
aquest Plenari i ha seguit la trajectòria pautada se-
gons les competències dels òrgans centrals i dels del
Districte, encara que no sigui la que els Grups de
l’oposició desitjarien que fos; i que després de tot allò
que ha sentit dir al Sr. Trias sobre les presons, el
Grup de Convergència i Unió no deu tenir pas cap
objecció de fons al dictamen, sinó que la seva actitud
deu respondre a una simple rebequeria burocràtica.

El Sr. Ciurana replica que encara que el Sr. Cuervo
ha vist en la seva actitud gesticulació i rebequeria bu-
rocràtica, qualsevol observador de la realitat política
sap que en l’essència de la democràcia hi ha un prin-
cipi bàsic, el de legitimitat en la presa de decisions i
justament està qüestionant que els funcionaris i
tècnics, per molt respectables que siguin, puguin
prendre decisions al marge dels òrgans de decisió
política.

El Sr. Cuervo puntualitza que la decisió de tirar en-
davant aquest expedient no l’ha pres cap tècnic, sinó
ell com a responsable del patrimoni municipal d’acord
amb el procediment establert en matèria patrimonial; i
que tenia tota la legitimitat per prendre-la, sens perju-
dici que la qüestió es pugui debatre en el Districte
afectat.

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

15. Concretar l’acord del Consell Plenari de 26 de
març de 1999 delimitant les superfícies destinades al
CEIP Diagonal-Mar i a l’IES Front Marítim, grafiades
en el plànol annex, en 4.612,68 m2 i 3.362,32 m2 res-
pectivament; constituir un dret real de superfície, a fa-
vor de la Generalitat de Catalunya, sobre la part de la
finca destinada a la construcció de l’IES Front Marí-
tim, per un termini de setanta-cinc anys i amb caràc-
ter gratuït; sotmetre l’expedient a informació pública
durant un termini de trenta dies i, si no s’hi formulen
reclamacions o al·legacions, procedir a constituir el
dret; practicar les operacions de segregació, agrupa-
ció o altres necessàries per a identificar la finca ob-

jecte del dret de superfície; declarar, d’acord amb l’ar-
ticle 78 i concordants del Reial Decret 1093/1997, de
4 de juliol, en virtut del qual s’aprovaren les normes
complementàries al Reglament per a l’execució de la
Llei hipotecària, la innecessarietat de llicència de
parcel·lació; formalitzar la constitució del dret de su-
perfície en escriptura pública, d’acord amb les condi-
cions del document annex, que s’aproven; inscriure’l
en el Registre de la Propietat; i facultar l’Alcaldia per
a la realització de totes les actuacions encaminades a
concretar, clarificar i executar el present acord.

16. Posar a disposició de la Generalitat de
Catalunya la finca de propietat municipal situada al
carrer de Perpinyà, núm. 22 i 24, grafiada en el plànol
annex, per a la construcció de la nova Llar d’infants
Cascabell i la gestió ulterior d’aquest centre escolar,
d’acord amb la normativa vigent; i facultar l’Alcaldia
per a la realització de totes les actuacions encamina-
des a concretar, clarificar i executar el present acord.

17. Posar a disposició de la Generalitat de Cata-
lunya la finca de propietat municipal situada al carrer
del Vesuvi, núm. 33-47, grafiada en el plànol annex,
per a l’ampliació del CEIP Mercè Rodoreda i la gestió
ulterior d’aquest centre escolar, d’acord amb la nor-
mativa vigent; i facultar l’Alcaldia per a la realització
de totes les actuacions encaminades a concretar, cla-
rificar i executar el present acord.

S’aproven, per unanimitat, els tres dictàmens pre-
cedents.

La Presidència disposa, tal com es convingué a la
Junta de Portaveus, el debat conjunt dels vuit dictà-
mens següents en l’ordre del dia.

18. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de la Fundació Mies van der Rohe, per
a la seva adequació com a organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local, i el canvi de la seva
denominació social per la d’Institut Municipal Funda-
ció Mies van der Rohe. Facultar indistintament, el
president de la Fundació Mies van der Rohe o el pre-
sident de la Comissió de Presidència, Hisenda i Coor-
dinació Territorial, perquè realitzin les actuacions ne-
cessàries per a l’efectivitat d’aquest acord.

19. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, per a
la seva adequació com a organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Facultar la seva
presidenta perquè realitzi les actuacions necessàries
per a l’efectivitat d’aquest acord.

20. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal d’Hisenda, per a la
seva adequació com a organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Facultar la seva
presidenta perquè realitzi les actuacions necessàries
per a l’efectivitat d’aquest acord.

21. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal d’Informàtica, per
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a la seva adequació com a organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Facultar el seu pre-
sident perquè realitzi les actuacions necessàries per
a l’efectivitat d’aquest acord.

22. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal de Persones amb
Disminució, per a la seva adequació com a organis-
me autònom local, d’acord amb l’article 85 bis de la
Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim local, i
el canvi de la seva denominació social per la d’Institut
Municipal de Persones amb Discapacitat. Facultar el
seu president perquè realitzi les actuacions necessà-
ries per a l’efectivitat d’aquest acord.

23. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà
i la Qualitat de Vida, per a la seva adequació com a
organisme autònom local, d’acord amb l’article 85 bis
de la Llei 7/1985, reguladora de les bases de règim
local. Facultar el seu president perquè realitzi les
actuacions necessàries per a l’efectivitat d’aquest
acord.

24. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de l’Institut Municipal d’Urbanisme, per
a la seva adequació com a organisme autònom local,
d’acord amb l’article 85 bis de la Llei 7/1985, regula-
dora de les bases de règim local. Facultar el seu pre-
sident perquè realitzi les actuacions necessàries per
a l’efectivitat d’aquest acord.

25. Resoldre les al·legacions que s’han presentat
durant el termini d’informació pública, segons docu-
ment adjunt. Aprovar definitivament la modificació
dels Estatuts de Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal, per a la seva adequació a entitat pública
empresarial, d’acord amb l’article 85 bis de la Llei
7/1985, reguladora de les bases de règim local.
L’adequació i els seus Estatuts tindran efectes a par-
tir de l’1 de gener de 2006. Facultar la seva presiden-
ta perquè realitzi les actuacions necessàries per a
l’efectivitat d’aquest acord.

El Sr. Puigdollers pregunta si els textos sotmesos a
aprovació són realment els tramesos al seu Grup
després de la sessió de la Junta de Portaveus; i el Sr.
Cuervo confirma que, efectivament, recullen la preci-
sió que s’hi féu en el curs de tal reunió en el sentit
que els representants de l’oposició també tenen el
caràcter de representants de l’Ajuntament.

El Sr. Cornet, després d’avançar que els membres
del Grup del Partit Popular s’abstindran en els set pri-
mers dictàmens relatius a l’adaptació dels Estatuts
dels Organismes autònoms municipals i votaran en
contra del vuitè que comporta la transformació de
Parcs i Jardins en entitat pública empresarial; diu que
a mitjan mandat encara resta oberta la discussió so-
bre la presència, acceptada, en canvi, en els dictà-
mens en debat, dels Grups de l’oposició en les socie-
tats municipals, a pesar que amb tals empreses, que
canalitzen el 85% de les inversions municipals, s’ha
creat un ajuntament paral·lel, al qual no tenen accés
els Grups de l’oposició, que tampoc no han aconse-
guit, de moment, ser informats sobre la gestió de les

esmentades empreses a través de la Comissió del
Plenari que sigui competent en cada cas, cosa que li
sembla fonamental vist que determinades decisions
de tals empreses no poden ser analitzades per
aquest Plenari fins al cap d’un any i mig d’haver estat
adoptades, i això crea una situació d’indefensió als
Grups de l’oposició a l’hora de complir les seves obli-
gacions: aquest ha estat el motiu que els ha portat a
abstenir-se en els dictàmens relatius a la Fundació
Mies Van der Rohe i als Instituts Municipals d’Educa-
ció, d’Hisenda, d’Informàtica, de Persones amb Dis-
capacitat, del Paisatge Urbà i Qualitat de Vida i d’Ur-
banisme, en veure reconeguda estatutàriament la
seva presència en els respectius consells d’adminis-
tració, cosa que no explicitaven els Estatuts, aprovats
amb anterioritat, dels Instituts de Cultura i el d’Es-
ports i per tant hi hagueren de votar en contra.

Continua dient que en el cas de Parcs i Jardins vo-
taran en contra perquè, a l’hora de complir la llei, el
govern municipal podia optar entre les fórmules de
l’organisme autònom local i l’entitat pública empresa-
rial, però preveuen que la triada comportarà una com-
petència deslleial al sector privat mitjançant la utilitza-
ció de recursos públics per a l’arranjament de parcs
privats i, consegüentment, anirà en detriment del
manteniment del verd públic, que ha de ser una prio-
ritat d’aquest Ajuntament.

El Sr. Puigdollers anuncia el vot favorable del Grup
de Convergència i Unió als sets primers dictàmens en
debat i l’abstenció, en canvi, en el darrer relatiu a
Parcs i Jardins, precisant que en el primer hi veu una
via d’acord sobre la presència de l’oposició en els
consells d’administració, almenys, dels organismes
autònoms municipals; i que, en el cas de Parcs i Jar-
dins, lamenten haver-se d’abstenir, sense qüestionar-
se el seu caràcter d’entitat públics empresarial, i des-
mentint que comporti cap procés de privatització, per
aquestes raons:

1a) perquè tenen seriosos dubtes quant a la mane-
ra com es compatibilitza l’activitat d’aquesta Entitat;
2n) perquè no entenen la dificultat a mantenir un dià-
leg fluid amb el sindicat majoritari en tal entitat, Co-
missions Obreres, per tal d’arribar a un acord i posar
fi a l’actual conflictivitat laboral, posant damunt la tau-
la un pla d’empresa que garanteixi seguretat als tre-
balladors, i uns criteris clars i públics sobre allò que
serà objecte d’externalització.

La Sra. Mayol, en la seva condició de presidenta
de Parcs i Jardins de Barcelona, referma de manera
solemne l’aposta d’aquest Institut per un servei públic
àgil i eficient des d’una entitat també pública amb
gestió directa i que generi ocupació pública de quali-
tat, i desmenteix les acusacions de competència des-
lleial que ha fet el Sr. Cornet, perquè, com saben per-
fectament tant el Sr. Basso com el Sr. Puigdollers, el
91% del finançament de Parcs i Jardins prové d’aquest
Ajuntament i el 9% restant d’entitats com el Consorci
de la Zona Franca, la Parròquia de Sant Pau del
Camp, l’Hospital de Sant Pau o GISA, contractació
que, en aquest darrer cas, permet que els arbres afec-
tats per les obres de la línia 9 del metro puguin ser por-
tats al viver i posteriorment replantats, cosa que, en
canvi, no es fa a Madrid on la M-30 comportarà la des-
aparició de 80.000 arbres, molts dels quals tenen més
de 50 anys, que no tindran cap possibilitat de ser re-
plantats i, per tant, una pèrdua de patrimoni verd, en-
cara que després se’n plantin 200.000.
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Fa avinent, més endavant, que s’han mantingut
amb els sindicats deu reunions on s’han explicat, per
activa i per passiva, els motius del canvi i s’ha assolit
un bon grau de convenciment, perquè la plantilla està
formada per 960 persones i les presents avui a la pla-
ça de Sant Jaume no arribaven a la setantena, per-
què la resta ha entès allò que se li deia, i la pràctica
d’un servei que, en quatre anys, ha generat 180 llocs
de treball de qualitat, té unes condicions de treball
que desitjaria el personal d’altres empreses del mer-
cat, i s’ha compromès a externalitzar únicament as-
pectes que no afecten el manteniment del verd urbà,
o activitats, com la poda extraordinària, que s’han de
fer amb molta gent en un temps concret i unes condi-
cions tècniques determinades.

El Sr. Cuervo, en resposta a la intervenció del por-
taveu del Grup del Partit Popular, vol posar en relleu
l’esforç que s’ha fet a l’hora d’aplicar la llei, fins al
punt que aquest mateix matí ha garantit la presència
de l’oposició en els Consells d’Administració de l’Insti-
tut Municipal d’Esports i en l’Institut de Cultura, men-
tre que pel que fa a les societats municipals i empre-
ses mixtes, en les quals cap ajuntament d’Espanya
no hi preveu la presència de l’oposició, no s’ha pogut
arribar a un comú denominador malgrat l’esforç fet en
una negociació que exigia concessions recíproques i,
tanmateix, el Sr. Cornet ha volgut insistir en les dife-
rències. Agrega que les societats públiques no com-
porten cap ajuntament paral·lel, sinó que són simple-
ment un instrument per a fer, de la manera més
eficient, les inversions després d’haver-ne debatut po-
líticament la conveniència i l’oportunitat de fer-les o no,
debat aquest que sempre tindrà lloc en aquest Plenari.

El Sr. Puigdollers indica que la pau laboral a Parcs
i Jardins exigeix respecte per les persones que es
manifesten al carrer, amb independència de si són 70
o 230.

El Sr. Cornet observa que quan en una negociació
no pot arribar-se a un acord, la culpa és de les dues
parts; que la Sra. Mayol ha esmentat els arbres que
s’eliminaran a Madrid per la M-30, però ell no sap
quants se n’han pogut perdre a Can Calopa amb la
plantació de la vinya de Collserola que després
l’Ajuntament, per la seva vergonya, ha hagut de tras-
passar a una altra institució perquè no sabia com sor-
tir-se’n; i que en els altres dictàmens el seu Grup s’ha
decantat per l’abstenció en vista que l’equip de go-
vern no vol arribar a un acord respecte a les empre-
ses municipals.

El Sr. Oliveres destaca que els punts en debat
comporten l’adaptació dels Estatuts de diversos insti-
tuts municipals a les diferents opcions previstes a la
Llei de modernització dels governs locals, impugnada
en el seu dia per un recurs d’inconstitucionalitat, que
aquest Ajuntament està obligat a complir, decisió que
en el cas dels Instituts que estan sobre la responsabi-
litat de regidors del Grup d’Esquerra Republicana de
Catalunya, n’ha comportat la reconversió en organis-
mes autònoms de caràcter local.

La Sra. Mayol observa que el Sr. Cornet des del
Partit Popular no està en condicions de donar-li lli-
çons de diàleg; i entén que aquest regidor li pugui sa-
ber greu que ella hagi posat damunt la taula exem-
ples concrets de gestió de verd que justifiquen
l’oportunitat que Parcs i Jardins dediqui una petita
parcel·la de la seva activitat a treballar per a empre-
ses com GISA.

En relació a la intervenció del Sr. Puigdollers, pun-
tualitza que li agradaria tenir unes relacions més fà-
cils amb el Comitè d’Empresa de Parcs i Jardins,
però la decisió sobre aquest Institut s’ha pres des del
convenciment que s’hi defensa un model de gestió
pública amb tota les capacitats d’actuació, eficient i
àgil; i que, en tot cas, les discrepàncies amb un comi-
tè d’empresa són una cosa i les discrepàncies amb
un sindicat en són una altra.

El Sr. Cuervo significa que el Sr. Cornet hauria de
diferenciar les dificultats de les negociacions en fun-
ció dels interessos que hi estan discutint els interlocu-
tors, i així, si en les que estan mantenint ells dos es
pot confiar que les posicions d’uns i altres no tenen
cap altra motivació que l’interès general i per tant es
pot arribar a un acord, en les que es tenen amb un
comitè d’empresa s’hi poden interferir, legítimament,
interessos particulars: li demana, doncs, una mida de
finesa en aquest sentit, i més encara quan una cosa
són les negociacions amb un sindicat i una altra les
negociacions amb un comitè d’empresa.

El Sr. Cornet observa que ell no ha pretès donar
cap lliçó de diàleg a ningú i s’ha limitat a indicar que
quan dues persones no s’entenen, la culpa és de to-
tes dues; i no pot consentir que s’hagi dit que ni ell ni
el seu partit tenen capacitat de diàleg.

La Sra. Mayol matisa que ella no accepta lliçons
del Grup del Partit Popular sobre la seva capacitat de
diàleg i el seu rol en Parcs i Jardins; i que li sorprèn
que els representants d’aquest Grup votessin a favor
del dictamen en el Consell d’Administració de tal insti-
tut i, en canvi, aquí ho facin en contra.

S’aproven els dictàmens núm. 18, 19, 20, 21, 22,
23 i 24 amb l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz,
Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balsei-
ro i Mejías; i el 25 amb el vot en contra d’aquests ma-
teixos regidors i l’abstenció dels Srs. Trias, Puigdo-
llers, Ciurana, Forn i García i les Sres. Recasens,
Oranich, Ortega i Fandos.

26. Aprovar definitivament, com a soci únic d’Infor-
mació i Comunicació de Barcelona, SA, la modificació
de l’article quart dels seus Estatuts socials, relatiu al
domicili de la societat. Facultar indistintament, el pre-
sident o el secretari d’Informació i Comunicació de
Barcelona, SA, en representació de la Societat, per-
què puguin efectuar tots els tràmits adients per a la
plena efectivitat d’aquest acord.

S’aprova aquest dictamen amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

27. Aprovar inicialment els Estatuts de la Fundació
Privada Casa Amèrica a Catalunya i la incorporació
de l’Ajuntament de Barcelona com a membre funda-
dor i patró; sotmetre’ls a informació pública durant un
termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen reclama-
cions o al·legacions, tenir-los per definitivament apro-
vats; facultar a la Ima. Sra. Assumpta Escarp i Gibert
per la formalització dels actes que siguin necessaris
per a l’execució de l’acord d’aprovació; i preveure
l’aportació a la Fundació de deu mil euros en concep-
te de dotació inicial.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent.
28. Aprovar el Pla de cooperació internacional i so-

lidaritat 2006-2008, de l’Ajuntament de Barcelona.
La ponent de Participació Ciutadana, Solidaritat i

Cooperació, Sra. Escarp, agraeix, d’entrada, el treball
de tots aquells que han fet possible la confecció
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d’aquest Pla, les cent entitats que han participat en el
debat, el Consell Municipal de Cooperació Internacio-
nal, els Grups polítics municipals i els experts, presi-
dits pel professor Grasa, que han ajudat a tirar enda-
vant un document de consens entre tots els actors de
la Ciutat implicats en la cooperació i la solidaritat, en
el moment oportú: en primer lloc, pels deu anys d’ex-
periència de Barcelona en el camp de la cooperació
internacional descentralitzada conjuntament amb la
xarxa associativa de la Ciutat, que li permeten fer un
nou pas endavant; en segon lloc, per l’existència d’un
marc normatiu nou derivat dels plans directors en
l’Estat i la Generalitat; i en tercer lloc, pels avanços
que s’han fet en els darrers deu anys en la societat
internacional, a consensuar doctrines i bones pràcti-
ques de cooperació, especialment en la Declaració
del Mil·leni feta per les Nacions Unides.

Subratlla que el marc global que acaba d’esmentar
estableix uns principis i valors que s’ha intentat reco-
llir en el Pla municipal, amb el qual es disposarà
d’una eina de planejament estratègic plurianual que
estructuri els objectius de la política municipal en
l’àmbit de la cooperació internacional, eina que ve
acompanyada de recursos, perquè dedica a tal finali-
tat l’1% dels recursos propis; i que, en definitiva, es
presenta un pla validable i coherent amb les orienta-
cions i bones pràctiques internacionals, raonablement
ambiciós pel seu caràcter municipalista i, sobretot,
per la voluntat transformadora dels seus projectes, i
amb una intenció d’estabilitat i de consens reforçat en
els seus tres anys de vigència.

Comenta que tal Pla ofereix l’oportunitat de definir i
clarificar el model de cooperació internacional d’a-
quest Ajuntament en relació i complementarietat amb
la resta d’Administracions públiques, cosa que farà
més eficaços els recursos que s’hi destinen; que s’hi
defineixen una sèrie de principis que tenen com a ob-
jectius preferents reforçar les capacitats dels governs
locals per a fer front a les necessitats dels seus ciuta-
dans en coherència amb els principis d’autonomia lo-
cal; i que anant més enllà del finançament d’iniciati-
ves de les ONG de la Ciutat, es buscarà també la
concertació amb el teixit solidari per a generar sinèr-
gies i complementarietat i potenciar les capacitats de
tots els actors en la cooperació al desenvolupament, i
es treballarà en xarxa amb la resta de ciutats del món
en accions conjuntes en el marc del suport al sistema
multilateral.

Explica que els seus objectius estratègics se cen-
tren en el reforçament de les democràcies i de la ca-
pacitat social i humana dels àmbits locals; que s’hi
preveuen tres modalitats d’actuació, la cooperació al
desenvolupament d’iniciativa municipal directa, a la
qual es destinarà un 25% del pressupost previst; la
cooperació al desenvolupament d’iniciativa municipal
concertada mitjançant convocatòria pública concerta-
da, a la qual es destinarà un 10% del pressupost; i la
cooperació al desenvolupament a iniciatives d’entitats
no lucratives, a les quals es destinarà entre un 60 i 61
per 100 del pressupost, mentre que la resta es desti-
narà a les emergències i ajuts humanitaris i a l’ava-
luació i gestió, però, en tot cas, els plans d’emergèn-
cies extraordinàries, que cada vegada resulten més
freqüents, com ara les que s’han produït a Paquistan
i Guatemala, podran disposar d’altres recursos addi-
cionals. Agrega que les prioritats geogràfiques s’esta-
bleixen sobre el doble criteri de la proximitat –entesa

no solament des del punt de vista geogràfic, sinó
també des del punt de vista cultural, de l’estratègia
d’internacionalització de Barcelona i de vinculació
amb el col·lectiu d’immigrants residents a la Ciutat– i
de la necessitat de prioritzar els compromisos inter-
nacionals de desenvolupament amb els paisos més
pobres, de manera que es treballarà bàsicament amb
les ciutats de la Mediterrània oriental i occidental i
d’Amèrica llatina i amb els paisos menys desenvolu-
pats de l’Àfrica subsahariana, però, en tot cas, el
Consell Municipal de Cooperació analitzarà i discutirà
anualment les zones concretes que puguin conside-
rar-se preferents en les diferents convocatòries, o
eventuals prioritzacions complementàries; que, de
manera transversal, s’hi reforcen valors com la soli-
daritat, la sostenibilitat i l’equitat; i que per assolir l’ob-
jectiu de dedicar-hi l’1% dels ingressos propis, s’ha
previst un escalat pressupostari que preveu dedicar a
la cooperació internacional 6.000.000 d’euros el
2006, 7.000.000 el 2007 i 8.000.000 el 2008.

La Sra. Oranich fa seves les paraules de la Sra.
Escarp tot expressant la seva satisfacció, que creu
compartida per tot el Consistori, davant l’aprovació,
per unanimitat, del Pla de cooperació internacional i
solidaritat; i felicita a tots aquells que l’han fet possi-
ble, especialment els Srs. Grasa i Albareda i la Sra.
Escarp que han procurat que tal pla tingués un alt ni-
vell participatiu.

Creu que en un món injust i amb profundes desi-
gualtats, qualsevol ajuda, encara que sigui un granet
de sorra, ha d’omplir de satisfacció; i anuncia que tant
ella com el seu Grup estaran sempre a disposició de
la Sra. Escarp perquè Barcelona pugui ser més soli-
dària amb altres llocs que no tenen la nostra sort, en-
cara que aquí també hi hagi problemes.

El Sr. Villagrasa reconeix, d’entrada, l’esforç que
ha fet la Sra. Escarp per a assolir el màxim consens
possible en el Pla de cooperació internacional i soli-
daritat i es mostra satisfet perquè s’hi ha recollit el ca-
ràcter plurianual tant del Pla, que es trianual, com de
les subvencions, cosa que evitarà estancaments en
cas de canvis polítics en el govern municipal i contri-
buirà a consolidar els projectes en els llocs d’origen;
ara bé, el preocupa la continuïtat dels projectes en el
temps, és a dir, l’autogestió un cop desaparegudes
les subvencions de les qual depenen, i alhora indica
la conveniència d’aprofitar els projectes d’execució
directa per a inculcar processos i valors de participa-
ció i democratització en les societats destinatàries,
perquè bona part dels països en vies de desenvolu-
pament tenen carències democràtiques evidents o,
fins i tot, estan governats per autèntics dictadors o ti-
rans.

També fa notar que mentre els Ajuntaments de
Vitòria o de Madrid apliquen el percentatge del 0,7%
que destinen a cooperació sobre el total dels respec-
tius pressupostos, aquí, en canvi, s’aplica només so-
bre els ingressos directes i, per tant, en el percentat-
ge que s’ha donat hi ha una certa trampa.

El Sr. Gomà expressa la profunda satisfacció políti-
ca del seu Grup per l’aprovació del Pla de cooperació
internacional i solidaritat, el qual enforteix Barcelona
com agent del moviment de cooperació internacional i
fa més visible i sòlida la seva presència com a refe-
rent en els valors de la pau i la solidaritat, reforça la
trajectòria encetada fa deu anys en el moviment so-
cial per al 0,7% i expressa la presència activa de la
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Ciutat en les xarxes globals per a la inclusió social,
l’educació o la sostenibilitat.

Estima també com un valor a destacar l’elaboració
de tal pla a partir del debat, la reflexió conjunta i
acord amb les ONG i les entitats de cooperació i soli-
daritat de la Ciutat, com també amb totes les forces
polítiques del Consistori, procés del qual confia que
surti un enfortiment del Consell Municipal de Coope-
ració com espai participatiu vertebrador de les políti-
ques de solidaritat.

Posa en relleu l’acord del seu Grup amb el model
de cooperació que el Pla en debat recull, amb l’articu-
lació de la cooperació municipal directa, amb l’aposta
per una presència molt rellevant de les ONG de des-
envolupament com a agents actius de la solidaritat de
Barcelona, i amb les prioritats geogràfiques i temàti-
ques, és a dir, de vinculació de la cooperació de la
nostra ciutat als programes de lluita contra la pobre-
sa, d’igualtat de gènere, de sostenibilitat, d’impuls a
la democràcia participativa i als processos de pau, de
resolució de conflictes i d’autogovern dels pobles.

Destaca que un altre element clau del Pla és que
quantifica els compromisos pressupostaris en l’1%
dels impostos propis al final del mandat, i 8.000.000
d’euros al final del període de vigència del pla.

Finalment diu que Barcelona hauria d’intensificar,
més enllà de tal Pla, la seva política de cooperació en
la mesura que les desigualtats socials a escala global
no paren de créixer; i que la Ciutat ha expressat el
seu compromís amb la Declaració del Mil·leni de les
Nacions Unides i amb la fita de “pobresa 0” l’any
2015.

El Sr. Martínez recorda que el 1993 aquest Ajunta-
ment es féu ressò del clamor popular en relació al
procés d’autodeterminació de Bòsnia i al patiment de
la població pels bombardejaments de Sarajevo i d’al-
tres ciutats d’aquell país i la ciutadania de Barcelona i
les seves institucions es mobilitzaren i iniciaren un
procés que avui es concreta en el Pla sotmès a con-
sideració del Consistori, i després s’hi afegiren la
col·laboració en els projectes de desenvolupament
dels territoris palestins i les accions d’agermanament
amb el poble saharaui que consoliden la nostra ciutat
com a element central de la Xarxa de ciutats per al
desenvolupament.

En aquest marc, valora positivament el procés se-
guit en la redacció del pla director, en el qual han par-
ticipat acadèmics entesos, el sector de les ONG, el
sector més autoorganitzatiu del camp social, i els
Grups polítics municipals, de manera que n’ha sortit
un pla que aposta pel futur, concreta valors, principis i
objectius, fixa prioritats sectorials i geogràfiques i es-
tabilitza una política de futur en relació al seu pressu-
post: li dóna, doncs, la benvinguda.

La Sra. Escarp agraeix el posicionament i les pa-
raules dels representants dels diversos Grups munici-
pals; assegura que es continuarà treballant a través
del Pla de treball anual que aprovarà el Consell Muni-
cipal de Cooperació, com també en resposta a la pre-
ocupació del Sr. Villagrasa, en l’avaluació tant Pla di-
rector com del seguiment dels diversos projectes i
programes sobre el terreny; i puntualitza que a l’hora
de quantificar els recursos, la quantia s’ha volgut fixar
en relació a les aportacions i a definició dels plans de
les altres Administracions amb un escalat d’aporta-
cions fins al 2008.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen a debat.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

Districte de les Corts-Districte de Sarrià-Sant Gervasi

29. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació puntual del Pla General Metro-
polità per a la transferència d’aprofitament i ordenació
de les parcel·les situades a l’avinguda de Pedralbes,
núm. 2-8 (Àrea 2B), al passeig de la Reina Elisenda
de Montcada, núm. 26, i al carrer de la Immaculada,
núm. 44-46, promoguda per Residencial Sarrià Bona-
nova i Fundació Montblanc, redactada en desenvolu-
pament de la Modificació del Pla General Metropolità
als terrenys situats al carrer de Joan d’Alòs, núm.
35-39, a l’avinguda de Pedralbes, núm. 2-10, a l’avin-
guda d’Esplugues, núm. 98 i al camí antic de Be-
llesguard, s/n, aprovada definitivament per acord de
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na adoptat en sessió de 9 de febrer de 2004; i resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, de valoració de les al·legacions,
que consta a l’expedient i a efectes de motivació s’in-
corpora al present acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a l’aprovació definitiva.

S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos.

Districte de Ciutat Vella

30. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial de reforma interior del Raval
per a l’ajust d’alineació viària en la finca del carrer de
Xuclà, núm. 15, d’iniciativa municipal (Foment de Ciu-
tat Vella, SA); i resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe del Departament de Pla-
nejament de Transformació, de valoració de les al·le-
gacions, que consta a l’expedient i, a efectes de moti-
vació, s’incorpora al present acord.

31. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació puntual del Pla especial de reforma interior del
Raval per a l’ordenació de la plaça de Salvador Se-
guí, promoguda per l’Institut Català de les Indústries
Culturals (Generalitat de Catalunya), amb les modifi-
cacions a què fa referència l’informe del Departament
de Planejament de Transformació; resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial de conformitat amb l’informe de
l’esmentat Departament, de valoració de les al·le-
gacions; informes tots dos, que consten a l’expedient
i, a efectes de motivació, s’incorporen al present
acord.

32. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció de l’ús i les condicions
d’edificació en el sòl, qualificat d’equipament, delimi-
tat pels carrers de Nou de la Rambla, de les Tàpies i



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 34 a 20-XII-20051830

de l’Estel, d’iniciativa municipal (Foment de Ciutat Ve-
lla, SA), amb les modificacions a què fa referència
l’informe del Departament de Planejament de Trans-
formació; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial de
conformitat amb l’informe de l’esmentat Departament,
de valoració de les al·legacions; informes tots dos,
que consten a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorporen al present acord.

33. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de les finques situa-
des al carrer dels Consellers, núm. 2 i 2b, d’iniciativa
municipal; i resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe del Departament de Plane-
jament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

Districte de Sants-Montjuïc

34. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic de concreció del tipus d’equipament
i ordenació volumètrica de la finca de l’avinguda del
Paral·lel, núm. 101, promogut per Catalonia Gebira,
SL.

35. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità per
a l’intercanvi de qualificacions urbanístiques i per a
les transferències d’edificabilitat a l’àmbit discontinu
format pels carrers de Numància, núm. 26-28 i 28B,
de Robrenyo, núm. 53, d’Olizenelles, núm. 73 i 75-79,
i d’Olzinelles núm. 31 i Dalmau núm. 21 (ampliació de
l’hotel ABBA Sants), promoguda per la societat
Hoteles de Navarra; resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe del Departament
de Planejament de Desenvolupament, de valoració
de les al·legacions, que consta a l’expedient i, a efec-
tes de motivació, s’incorpora al present acord; i tra-
metre l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme del
municipi de Barcelona per a la seva aprovació defini-
tiva.

El Sr. Alcalde subratlla que aquest Pla preveu
l’acabament de la plaça de Màlaga i 4.000 metres
quadrats de sòl d’equipaments i zona verda i la con-
nexió per a vianants entre els carrers de Numància i
de Nicaragua.

S’aproven, per unanimitat, els sis dictàmens prece-
dents.

36. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’arti-
cle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de volums de les
finques situades al passeig de la Exposició, núm. 16-
16c-16v, i als carrers del Poeta Cabanyes, núm. 88, i de
Tapioles, núm. 71b, d’iniciativa municipal, amb les modi-
ficacions a què fa referència l’informe del Departament
de Planejament de Desenvolupament; i resoldre les
al·legacions presentades en el tràmit d’informació públi-
ca de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de
l’esmentat Departament, de valoració de les al·lega-
cions; informes tots dos, que consten a l’expedient i, a
efectes de motivació, s’incorporen al present acord.

La Sra. Recasens planteja, d’entrada, que quan ha
arribat a l’Ajuntament a quarts de deu del matí ha tro-
bat que la única porta del carrer per la qual s’acredita
el públic que vol accedir a la tribuna era encara tan-
cada, però la Guàrdia Urbana deia a la gent que s’es-
perava fora que la tribuna ja era plena, cosa que ha
barrat l’accés als veïns del carrer del Poeta Caba-
nyes que volien presenciar aquesta sessió; per tant,
desitja saber qui ocupava la tribuna i per quina porta
havien entrat.

El Sr. Alcalde indica que la Sra. Recasens no està
plantejant una qüestió d’ordre, sinó una pregunta que
li serà contestada si la formula pels circuits reglamen-
taris.

La Sra. Recasens, després de dir que així ho farà,
considera que en l’expedient en debat s’ha produït un
menyspreu claríssim a la participació ciutadana, per-
què els veïns no s’oposen pas a la construcció d’ha-
bitatge social, però demanen una solució consensua-
da, perquè la que hi ha damunt la taula no els agrada
ja que comporta l’eliminació del carrer d’Aníbal, que
està obert des de fa més de divuit anys, un fals túnel
on podria haver-hi problemes de seguretat, i una ram-
pa amb escales per a accedir al passeig de l’Exposi-
ció que no compleix les condicions d’accessibilitat:
demana, doncs, que l’expedient quedi damunt la tau-
la i es negociï una solució consensuada.

El Sr. Villagrasa demana que es retiri la proposta
en debat i es procuri fer un esforç de diàleg en relació
a aquest pla, que té el rebuig d’una gran majoria dels
veïns del Poble Sec, com ho demostren les 1.000 sig-
natures en contra que ha provocat.

Addueix que tal pla comporta la desaparició d’una
via, amb calçada, que està oberta des de fa més de
divuit anys, a la qual tant la retolació municipal com la
pàgina web d’aquest Ajuntament li reconeix la cate-
goria de carrer i on, fins i tot, s’hi han instal·lat places
d’àrea verda amb els corresponents parquímetres;
que contradiu, també, els criteris de mobilitat sosteni-
ble, perquè l’escalinata dels carrer del Poeta Caba-
nyes crea un altre cul de sac en aquell barri; i que
l’Ajuntament disposa en aquella zona d’altres solars
on pot bastir habitatges protegits i, fins i tot, l’alter-
nativa que presenten els veïns permet fer-ne.

La Sra. Moraleda, en la seva condició de regidora
del Districte de Sants-Montjuïc, significa que en l’ex-
pedient hi ha hagut un procés participatiu llarg i in-
tens, ja que, aprovat inicialment el 7 de desembre de
2004, fou exposat al públic fins al 21 de gener d’en-
guany i el 2 de febrer es tingué una primera reunió,
instada l’Associació de veïns del Poble Sec, que fou
seguida per altres, el 25 de maig, a finals de juny i a
mitjan de juliol, però, a més, han mantingut múltiples
contactes telefònics com explicà en la sessió del
Consell de Districte en la qual també llegí diversos
correus electrònics que, tot i no haver-se pogut asso-
lir un ple acord, reconeixen la voluntat de treball i l’es-
forç fet pels tècnics. Agrega que en l’esmentada reu-
nió del mes de maig, es presentà un projecte que
recollia les aspiracions dels veïns mitjançant la con-
nexió del carrer del Poeta Cabanyes amb el passeig
de l’Exposició i la reducció en dues del nombre de
plantes; i que entén legítima l’oposició dels veïns a la
construcció d’un edifici davant de casa seva, però
l’Ajuntament no pot renunciar a la construcció de 36
habitatges socials i, tanmateix, el criteri dels veïns
comportaria perdre’n la meitat.
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El president de la Comissió d’Urbanisme, Infraes-
tructures i Habitatge, Sr. Casas, posa en relleu que el
treball tècnic ha permès garantir la permeabilitat del
carrer del Poeta Cabanyes amb la seva connectivitat
amb el passeig de l’Exposició i oferir una proposta
d’edifici que rebaixa de manera suficient l’alçada.

La Sra. Recasens insisteix a demanar que el dicta-
men quedi sobre la taula, perquè després de divuit
anys de tenir aquest solar sense urbanitzar, no sap a
què poden obeir les presses i les ganes de tirar pel
dret, més encara quan els veïns no varen tenir gaires
oportunitats d’assabentar-se d’aquest pla, perquè la
informació pública tingué lloc durant les festes nada-
lenques de l’any passat i el juliol se’ls posà damunt la
taula una decisió que el gerent del Districte presentà
com inapel·lable, sense oferir cap opció a consen-
suar-la. Afegeix que l’expropiació corresponent ja
està publicada des de fa temps al Butlletí Oficial de la
Província; i que els veïns tenen voluntat d’arribar a
una solució de consens com deixen ben clar en el
fragment del manifest que llegirà tot seguit.

La Presidència indica a la Sra. Recasens que ha
esgotat el seu temps; la Sra. Recasens demana que
se li deixi llegir tal text i donar veu a uns veïns que
avui no han pogut ser a la tribuna; i el Sr. Alcalde ob-
serva que si la Sra. Recasens volia llegir tal text, hau-
ria d’haver administrat millor el seu temps; de totes
maneres, l’autoritza a llegir-lo ràpidament.

La Sra. Recasens llegeix el text en qüestió on els
veïns diuen que volen mantenir el carrer d’Aníbal
obert al trànsit de persones i vehicles i conservar la
petita zona verda i que formulen la seva proposta
amb ànim d’evitar enfrontaments poc constructius i
ser raonables, amb la qual el Poble Sec es mostra
solidari amb les necessitats d’habitatge i l’Ajuntament
no deixarà de complir el seu programa.

El Sr. Villagrasa reitera la petició que es retiri la
proposta en debat, tot esmentant l’intent fet pel seu
Grup en la darrera reunió del Consell de Districte per
intentar reconduir la qüestió a la vista del més de mi-
ler de signatures que rebutgen la solució imposada
per l’equip de govern.

El Sr. Casas recalca que el carrer es manté en una
forma que permet l’accés al passeig de l’Exposició i
la construcció de 36 habitatges socials: per tant, no
cal deixar la proposta sobre la taula.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i tam-
bé dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villa-
grasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

37. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la concreció del tipus d’equipa-
ment i ordenació de volums en el carrer de Mandoni,
núm. 11-17, promogut per La Font Florida, SL, amb
les modificacions a què fa referència l’informe del De-
partament de Planejament de Desenvolupament; re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament, de valora-
ció de les al·legacions; informes tots dos, que cons-
ten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpo-
ren al present acord; requerir el promotor per tal que,
en el termini màxim de tres mesos a comptar des del
dia següent a la notificació d’aquest acord, consti-
tueixi la garantia corresponent al 12% del valor de

les obres d’urbanització, per un import de 1.763,64
euros, als efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei
2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció
dels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i
les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i
també dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Vi-
llagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Districte de les Corts

38. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de volums i creació
d’un equipament públic a la finca situada als carrers
del Marquès de Sentmenat, núm. 28-36, i de Guitard,
núm. 80-92, promogut per Fbex Promo Inmobiliaria,
SL; i resoldre les al·legacions presentades en el trà-
mit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe del Departament de Plane-
jament de Desenvolupament, de valoració de les
al·legacions, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

S’aprova, per unanimitat, aquest dictamen.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

39. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic d’ordenació volumètrica del Club de
Tennis Barcino (plaça de Narcisa Freixas), promogut
pel Club de Tennis Barcino; i resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Desenvolupament,
de valoració de les al·legacions, que consta a l’expe-
dient i, a efectes de motivació, s’incorpora al present
acord.

El Sr. Ciurana, en vista de les garanties que han
rebut pel que fa tant a la conservació de l’arbrat,
qüestió que vigilarà atentament, com a les molèsties
que puguin ocasionar als veïns les pistes esportives
que es preveu instal·lar sobre del pavelló del Club de
Tennis Barcino, anuncia que els membres del seu
Grup donaran suport al pla en debat, encara que no
els sembla la millor solució per a l’ordenació d’aquest
espai.

El Sr. Cornet anticipa també el vot favorable dels
membres del seu Grup en estimar que les possibles
molèsties que poguessin irrogar las veïns de les no-
ves pistes previstes seran tractades en un pla ulterior
de substitució o ampliació de l’edifici actual i que avui
no es porta a aprovació.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent.
40. Aprovar la proposta de Conveni a subscriure

entre l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació Família
i Benestar Social, per a l’efectivitat de les previsions
del Pla de l’Habitatge 2004-2010, en allò relatiu a
l’habitatge dotacional, en concret habitatges de pro-
tecció oficial, de lloguer, per a joves, mitjançant la
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constitució de un dret real de superfície, a favor de la
Fundació Família i Benestar Social, durant un termini
de setanta-cinc anys, i en els propis termes que figu-
ren al conveni, sobre una superfície de 1.300 m2 de la
finca de propietat municipal ubicada a la confluència
de l’avinguda de Foix i el carrer de Can Caralleu, in-
closa dins la Modificació puntual del Pla General Me-
tropolità per a l’ordenació del Parc del Torrent de les
Monges. Facultar l’Im. Sr. Xavier Casas i Masjoan,
primer tinent d’alcalde i president de l’Institut Munici-
pal d’Urbanisme per a la signatura del conveni. Esta-
blir que el desplegament i formalització de les opera-
cions jurídiques contingudes en el conveni es durà a
terme pels òrgans municipals competents.

El Sr. Ciurana significa que als membres del seu
Grups els agradaria aquesta vegada votar a favor
d’aquest projecte de construcció d’habitatge de llo-
guer per a joves, perquè els sòls no s’obtenen de ter-
renys qualificats d’equipaments, sinó de sistemes,
però no poden fer-ho perquè l’expedient és la torna
d’una operació urbanística, a juí seu clarament espe-
culativa, del Torrent de les Monges, un indret idíl·lic
amb una naturalesa salvatge que quedarà notable-
ment minvada en benefici de la construcció de pisos
de luxe: per tant, opten per abstenir-se i desitjarien
que els Grups de la majoria decidissin, no des d’un
despatx, sinó amb coneixement de causa, després
d’haver trepitjat l’indret, en el qual es produiran uns
danys irreversibles.

El Sr. Cornet anticipa també l’abstenció dels mem-
bres del seu Grup per dos motius: 1r) perquè sempre
han defensat la promoció d’habitatge públic i de pro-
tecció mitjançant convenis decidits en processos
oberts que garanteixin transparència en l’adjudicació i
ofereixin garanties tècniques, econòmiques i qualitat
en la construcció; 2n) perquè la cessió feta per la
congregació religiosa havia de tenir una utilitat con-
creta i la prevista pot ser discutible.

El Sr. Casas contesta que no hi ha el perill que
apunta el Sr. Cornet, donat l’acord assolit amb possi-
bles beneficiaris; que el Conveni permetrà construir
40 apartaments, de lloguer i protecció oficial, per a
gent jove; que les edificabilitats estan perfectament
mesurades i acotades i els resultats seran 40 aparta-
ments per a gent jove, 600 metres quadrats de sostre
per a habitatge protegit, al voltant de 2.000 d’habitat-
ge lliure i l’adquisició gratuïta per part de la Ciutat de
tot el parc, ja urbanitzat, amb una superfície que està
entre els 15.000 i els 25.000 metres de sòl; i que si el
govern municipal ho fa tan malament, el Grup de
Convergència i Unió, en abstenir-se, es convertirà en
còmplice.

La Sra. Carreras-Moysi, en la seva condició de re-
gidora del Districte de Sarrià-Sant Gervasi, destaca
que amb l’operació el Districte guanyarà, en un ter-
reny que estava reservat a una ordre religiosa, un
parc públic, paral·lel al carrer Major de Sarrià, des de
darrera del Mercat fins a la ronda.

El Sr. Ciurana invita els presents a visitar l’indret
perquè puguin valorar, enmig de la pineda, les palme-
res i la zona humida, si els blocs de pisos previstos
tindran realment o no impacte ambiental. Afegeix que
s’està regalant edificabilitat dins una zona verda dis-
fressant-ho com a retalls de vials i de sistemes per a
conseguir part de tal zona verda.

El Sr. Cornet observa que l’informe de la Direcció
de Patrimoni adverteix de la qualificació urbanística

del sol 6-b i del possible exercici del dret de reversió
per part de la congregació religiosa si els terrenys no
es destinen als fins previstos; i demana aclariments
sobre la complicitat a què el Sr. Casas ha fet al·lusió.

El Sr. Casas puntualitza que s’ha limitat a dir al Sr.
Ciurana que si el govern municipal ho fa tan mala-
ment, el Grup de Convergència i Unió es convertiria
en còmplice pel fet d’abstenir-se en la votació d’a-
quest dictamen; que coneix perfectament l’indret; que
no s’està pas aprovant cap nova modificació del Pla
General Metropolità, sinó fent tan sols l’aplicació
d’una edificabilitat ja reconeguda abans –si bé ales-
hores el Sr. Ciurana no esgrimí cap dels arguments
que avui ha adduït–, i la incorporació d’habitatge per
a joves en sòls dotacionals, cosa permesa per la le-
galitat vigent; i que al final, la Ciutat disposarà d’un
magnífic parc per a ús públic, mentre que fins ara no-
més podien gaudir-ne uns quants veïns.

El Sr. Ciurana replica que el desembre de 2002 en
el moment de l’aprovació inicial de la Modificació del
Pla General Metropolità relativa a aquest indret, ja
anuncià la presentació d’al·legacions en la línia de re-
visar l’ordenació, la preservació de tipologies i
l’edificabilitat; que el 30 de gener de 2003, en la ses-
sió del Consell del Districte, advertí que s’estava per-
dent l’oportunitat de fer un urbanisme que tingués
present el lloc on s’inseria; que el 14 de febrer se-
güent observà que es pagava un preu excessiu en
edificabilitat; i que també en l’informe del Districte so-
bre la reparcel·lació de la zona tornà a insistir en les
transferències d’edificabilitat: per tant, demana al Sr.
Casas que es documenti abans de fer determinades
afirmacions.

El Sr. Casas opina que en la discussió ha fet sortir
una vegada més l’acritud i la visceralitat del Sr.
Ciurana en contra de l’equip de govern.

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels
Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana, Forn i García i les
Sres. Recasens, Oranich, Ortega i Fandos, i també
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

Districte de Gràcia

41. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, Pla espe-
cial urbanístic i de millora urbana per a l’ampliació de
l’equipament situat al passeig de la Vall d’Hebron,
núm. 76-80, i a l’avinguda de l’Hospital Militar, núm.
239-247, d’iniciativa municipal, amb les modificacions
a què fa referència l’informe del Departament de Pla-
nejament de Desenvolupament, que consta a l’expe-
dient i a efectes de motivació s’incorpora a aquest
acord.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent.

Districte d’Horta-Guinardó

42. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla
especial urbanístic i de millora urbana per a la modifi-
cació de les condicions d’edificació i usos de l’equipa-
ment situat al carrer de Feliu i Codina, cantonada
amb el d’Eduard Toda, d’iniciativa municipal, amb les
modificacions a què fa referència l’informe del Depar-
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tament de Planejament de Desenvolupament; i resol-
dre les al·legacions presentades en el tràmit d’infor-
mació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat departament, de valora-
ció de les al·legacions presentades; informes tots
dos, que consten a l’expedient i, a efectes de motiva-
ció, s’incorporen al present acord.

El Sr. Cornet anticipa l’abstenció dels membres del
seu Grup, perquè, coincidint amb els veïns, discrepen
quant a la ubicació de l’escola bressol dins el com-
plex esportiu.

S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels
Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i les
Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

43. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la definició de l’ús i les condi-
cions d’edificació de l’equipament situat als carrers de
l’Arquitecte Moragas, núm. 5, i de Jorge Manrique,
núm. 30, d’iniciativa municipal.

44. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic i de millora urbana per a l’ordenació
d’un casal per a gent gran al carrer de la Marina, can-
tonada amb el de Taxdirt, d’iniciativa municipal; i re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, de valoració de les al·legacions,
que consta a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorpora al present acord.

Districte de Nou Barris

45. Modificar puntualment el Conveni subscrit entre
l’Ajuntament de Barcelona i la Societat Urbanística
Metropolitana de Rehabilitació i Gestió, SA (Regesa),
aprovat pel Plenari del Consell Municipal en sessió
de 21 de juliol de 2004, en el sentit de deixar sense
efecte la constitució d’un dret real de superfície a fa-
vor de Regesa sobre la finca municipal ubicada a la
Via Favència, núm. 348-362B, de conformitat amb els
motius que figuren a l’informe jurídic emès per l’Insti-
tut Municipal d’Urbanisme el 12 de setembre de
2005, que es dóna per reproduït i s’incorpora a l’ex-
pedient. Aprovar la proposta de Conveni a subscriure
entre l’Ajuntament de Barcelona i el Patronat Munici-
pal de l’Habitatge de Barcelona per a l’efectivitat de
les previsions del Pla de l’Habitatge 2004-2010 –en
allò relatiu a l’habitatge dotacional, en coherència
amb la Modificació del Pla General Metropolità per a
la creació de noves dotacions d’habitatges per a jo-
ves als carrers de la Química, núm. 18LU, de la Mare
de Deu de Port, núm. 179, del Bronze, núm. 5, de
Teodor Llorente, núm. 8B, de Can Travi, núm. 30B, i
de la Selva, núm. 57, a la Via Favència, núm. 348, al
carrer de Ferran Junoy, núm. 56, al camí antic de Va-
lència, núm. 96, i al carrer de Pujades, núm. 292, del
municipi de Barcelona, i per a la determinació dels
emplaçaments on aquesta dotació és compatible
amb habitatges tutelats per a gent gran i d’altres equi-
paments, i amb el pla especial urbanístic i Pla de mi-
llora urbana per a l’ordenació dels sòls dotacionals si-
tuats a la Via Favència, núm. 348-362B– mitjançant
la constitució d’un dret real de superfície a favor del
Patronat Municipal de l’Habitatge de Barcelona, du-

rant un termini de setanta-cinc anys i en els propis
termes que figuren al Conveni, sobre la finca de
propietat municipal, ubicada a la Via Favència, núm.
348-362B per a la construcció d’apartaments amb
serveis per a la gent gran. Facultar l’Im. Sr. Xavier
Casas i Masjoan, primer tinent d’alcalde i president
de l’Institut Municipal d’Urbanisme i l’Im. Sr. Eugeni
Forradellas i Bombardó, president del Patronat Muni-
cipal de l’Habitatge per a la signatura del Conveni.
Establir que el desplegament i formalització de les
operacions jurídiques contingudes en el conveni es
durà a terme pels òrgans municipals competents.

Districte de Sant Andreu

46. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a la definició de l’ús i les condi-
cions d’edificació de l’equipament situat al carrer de
Sant Antoni Maria Claret, núm. 243-261, d’iniciativa
municipal.

Districte de Sant Martí

47. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic integral de preservació i reutilització
per a l’ús d’habitatge no convencional de l’edifici del
carrer de Pere IV, núm. 440-446 –Districte d’activitats
22@bcn–, promogut per New Village Lofts, SL; i re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe emès per la societat municipal 22
Arroba Bcn, SA, que consta a l’expedient i a efectes
de motivació s’incorpora al present acord.

S’aproven, per unanimitat, els cinc dictàmens ante-
riors.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS
URBANS I MEDI AMBIENT

48. Desestimar l’al·legació única formulada, en
fase d’exposició pública, pel Grup Municipal del Partit
Popular de Catalunya d’acord amb l’informe que figu-
ra a l’expedient de 12 de setembre de 2005. Aprovar
definitivament la nova Normativa sobre les instal·la-
cions d’enllumenat nadalenc a les vies públiques de
Barcelona; i publicar-la en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia.

El Sr. Villagrasa expressa la seva decepció en no
haver-se acceptat la seva al·legació que pretenia
concretar, en vista de les experiències d’anys ante-
riors, que la temàtica d’aquest enllumenat hagués de
recollir motius nadalencs tradicionals; i aprofita l’oca-
sió per recomanar que es defugin les innovacions en
el pessebre que s’instal·la a la plaça de Sant Jaume.

S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra
dels Srs. Fernández Díaz, Cornet, Basso i Villagrasa i
les Sres. Esteller, Balseiro i Mejías.

49. Desestimar l’al·legació única formulada, en
fase d’exposició pública, pel Grup Municipal del Partit
Popular de Catalunya d’acord amb l’informe que figu-
ra a l’expedient d’1 de setembre de 2005. Aprovar
definitivament el Reglament intern de funcionament
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del Consell Municipal del Medi Ambient, que substi-
tueix les Normes reguladores d’aquest Consell, en
modificar-les i adequar-les a les Normes reguladores
de participació ciutadana, aprovades per acord del
Consell Plenari de 22 de novembre de 2002 i publi-
car-lo en el Butlletí Oficial de la Província.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ
I BENESTAR SOCIAL

50. Aprovar definitivament el Reglament intern de
funcionament del Consell de Cent de Joves de Barce-
lona, segons el text que consta com a document ad-
junt a l’expedient.

S’aproven, per unanimitat, els dos dictàmens pre-
cedents.

51. Aprovar la pròrroga de la vigència del Consor-
ci del Pla de Rehabilitació i Equipament de Teatres
de Barcelona per al període del 2006-2010, la pro-
posta de modificació d’Estatuts amb el contingut que
s’adjunta en annex i les aportacions de les parts
amb els imports següents: ICIC: 1.502.530,25 euros
(300.506,05 euros anuals); Ministeri de Cultura:
1.502.530,25 euros (300.506,05 euros anuals); Ajun-
tament de Barcelona: 751.265,15 euros (150.253,03
euros anuals), tot condicionat a l’efectiva aprovació
per les altres Administracions consorciades.

La Sra. Esteller avança el vot favorable del seu
Grup, però observa que no s’ha fet cap avaluació de
la rehabilitació de teatres en el període anterior; que
en l’expedient no figuren els programes d’inversió;
que des de 2000 es mantenen, en la mateixa quantia,
les aportacions de l’Estat, a través del Ministeri de
Cultura, i també les de la Generalitat, a pesar que in-
crementant-les es podria demostrar l’interès d’aques-
tes Administracions per la rehabilitació dels nostres
equipaments teatrals.

El Sr. Mascarell explica que es tracta de prorrogar
un programa específic –similar a l’existent per a
Madrid, però amb la particularitat que aquí també hi
és present la Generalitat– de rehabilitació de sales
privades en els aspectes relatius a la seguretat,
l’equipament tècnic i prevenció d’incendis, acció que
no té res a veure amb les inversions culturals de l’Es-
tat a la nostra ciutat.

La Sra. Esteller reitera que, malgrat els dèficits exis-
tents a la Ciutat, la pròrroga manté congelades les par-
tides que es varen preveure per als anys 2001-2005,
quan seria una bona ocasió per a incrementar-les.

El Sr. Mascarell precisa que les quantitats previs-
tes (50 milions de les antigues pessetes cada any a
càrrec de l’Estat; 50 més a càrrec de la Generalitat; i
25 a càrrec de l’Ajuntament) són correctes, perquè
s’apliquen a uns programes específics relatius a la
seguretat, a les instal·lacions elèctriques i a aquells
altres elements tècnics que els teatres han d’anar re-
novant.

S’aprova, per unanimitat, el dictamen en debat.

d) Proposicions

Del Grup municipal de Convergència i Unió.
Pp1. Iniciar, en el termini de tres mesos, un progra-

ma amb la finalitat d’eradicar el barraquisme interior a

la ciutat de Barcelona, el qual consistirà en les se-
güents actuacions:

1r) A partir de les dades cadastrals on apareix la
superfície útil dels habitatges així com de les dades
del padró on consten les persones empadronades a
cada habitatge, establir quants sobrepassen els mí-
nims recomanables i iniciar la corresponent activitat
inspectora.

2n) Dotar els inspectors necessaris per tal de po-
der conèixer sobre el terreny els habitatges on consta
que el nombre d’empadronats és superior a aquell
que permet la normativa.

3r) Un cop conclosa la prova pilot, avaluar els re-
sultats i redactar un pla que contempli les mesures
socials i de seguretat necessàries per tal d’eradicar el
fenomen del barraquisme interior a la ciutat de Barce-
lona, preservant la dignitat de les persones i la quali-
tat de vida.

4t) Instar la modificació de la normativa reguladora
que afecti aquest fenomen a fi i efecte de facilitar la
seva eradicació.

El Sr. Trias defensa aquesta proposició dient que
no es pot amagar el cap sota l’ala davant la situació
gravíssima, que ell qualifica com de barraquisme inte-
rior, que pateixen aquelles persones, especialment
immigrants, de la nostra ciutat que estan vivint en ha-
bitatges de lloguer en condicions intolerables per la
seva degradació, o en tipologies ben estranyes de
llits calents, habitacions on hi viu tota una família i,
fins i tot, algunes vegades dues famílies, locals co-
mercials ocupats com habitatges, situació que provo-
ca problemes de seguretat, de salubritat, d’higiene,
de convivència i de cohesió social que estan aug-
mentant i estenent-se per tota la Ciutat, davant dels
quals cal, en primer lloc, conèixer la realitat: conse-
qüentment la seva proposició cerca conèixer la reali-
tat, a través del padró i també mitjançant inspeccions,
i impedir que tal situació continuï proliferant, cosa que
pressuposa controlar les cèdules d’habitabilitat, can-
viar certes normes i perseguir amb fermesa i duresa
aquells que s’aprofiten d’aquestes situacions que el
seu Grup està denunciant des de fa més de tres
anys.

Demana, doncs, que es posi fil a l’agulla; i ofereix
el suport de l’oposició perquè es pugui arribar a co-
nèixer quina és la situació real i les mesures que es
poden prendre.

El Sr. Fernández Díaz manifesta que el 27 de ge-
ner d’enguany propugnà un pla per evitar els amunte-
gaments cada cop més freqüents que proliferen a
Ciutat Vella i s’han estès com una taca d’oli aprofitant
les característiques d’alguns barris vells amb un parc
d’habitatges vells i de difícil rehabilitació que són llo-
gats sense cap mena d’escrúpols a persones immi-
grades pels seus propietaris, els quals obtenen uns
lloguers d’uns habitatges-patera on, en pocs metres
quadrats de sostre, habiten en míseres condicions
entre 10 i 30 persones, i que són contraris a la digni-
tat humana, a les normes més elementals de sanitat,
salubritat i higiene i a la convivència dins la mateixa
escala i dins els barris on proliferen aquest tipus d’ha-
bitatges. Afegeix que aquesta petició l’ha reiterada
posteriorment en diverses ocasions; i que cada vega-
da es posa més de manifest la gravetat i l’extensió
d’aquest fenomen dels amuntegaments.

Demana, doncs, al Sr. Alcalde que es prenguin
mesures sense dilacions perquè el 2001, segons el
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padró, a Barcelona hi havia 11.770 habitatges on vi-
vien més de sis persones, i enguany la xifra ha pujat
fins 20.274, amb un increment del 72%; i reclama
més inspecció, una nova normativa reguladora de
l’habitabilitat dels habitatges, i una revisió en profun-
ditat del cens.

El Sr. Casas manifesta que la qüestió en debat
preocupa molt el govern municipal, perquè s’arrosse-
ga des de fa molt temps i el mateix Sr. Alcalde té mol-
ta experiència a través de les accions que va em-
prendre, en el seu dia, de clausura de pensions a
Ciutat Vella i que han continuat amb els dos darrers
anys, en els quals s’ha intervingut sobre un centenar
de pensions de les quals més de 60 ja no són centres
oberts; que, efectivament, cal una norma que permeti
unes accions més ràpides en aquest terreny tant en
les lleis sobre l’habitatge que s’estan gestant, com en
les relatives al procediment; ara bé l’equip de govern
no pot acceptar la proposició que el Sr. Trias formula,
perquè fer-ho seria tant com reconèixer que no s’ha
treballat en aquesta qüestió.

Concreta que el gener d’enguany es detectaren
166 domicilis amb més de 21 persones empadrona-
des on estaven enregistrades unes 5.800 persones i
a partir d’això: a) s’han creuat dades comprovant si
tals domicilis eren o no habitatges i s’ha constatat
que, en molts casos, es tractava de pensions legals,
residències de gent gran o d’estudiants; b) s’han
col·locat en l’aplicació un conjunt d’actuacions que
van des de l’avís a la notificació o la inspecció; c) un
cop deduïdes de les 5.800 empadronades en aquests
166 domicilis, les residents en pensions i aquelles
que en els darrers sis mesos havien promogut alguna
actuació en el padró, s’han expedit dels 1.428 reque-
riments de confirmació presencial, els quals han ser-
vit ja per a detectar 153 confirmacions de domicili, 94
canvis de domicili i 60 baixes en el padró, mentre que
els altres 1.121 estan en fase de notificació en el But-
lletí Oficial de la Província, de manera que el nombre
de domicilis en les condicions expressades és ara de
52 domicilis amb 1.059 empadronats. Afegeix que a
partir d’ara es pensa tirar endavant un procés similar
respecte d’aquells domicilis que tenen entre 11 i 20
persones empadronades, i també un pla especial
d’inspecció del qual l’estiu ja es féu una prova pilot a
Sants-Montjuïc, on es verificà que dels 38 domicilis
amb més de 20 persones empadronades, 18 eren
pensions i residències perfectament legals i només
en un hi havia una problemàtica que s’està intentant
resoldre, un altre era buit i estava en venda i en la
resta hi havia la població normal, si bé la gent que hi
havia empadronada no s’havia donat de baixa.

Assegura, finalment, que el programa que ha indi-
cat es desenvoluparà amb força respecte dels habi-
tatges que tenen entre 11 i 20 persones.

El Sr. Forradellas comenta que la proposició abor-
da una qüestió preocupant, sobre la qual l’Ajuntament
ja està treballant amb els instruments al seu abast;
que l’esborrany de la futura llei de l’habitatge que es
discutirà els propers mesos també inclou un apartat
relatiu a l’amuntegament i a la sobreocupació i a l’ac-
tivitat lucrativa que converteix en habitatges locals en
condicions precàries; que a més de sancionar la so-
breocupació dels habitatges, cal també procurar man-
tenir l’atenció als afectats per tals pràctiques, perquè
no es trobin sense sostre; i que a Ciutat Vella en cinc
anys s’ha inspeccionat un 15% dels habitatges.

La Sra. Vallugera, després d’advertir que el proble-
ma que planteja la proposició en debat barreja dos
vessants el de la sobreocupació i el de l’estat de
manteniment d’aquests habitatges, que és una de les
conseqüències de la globalització perquè està intrín-
secament vinculat amb la immigració, observa que la
detecció i sanció de les conductes abusives sobre
persones que són l’esglaó més dèbil de la nostra so-
cietat i la intervenció davant aquest problema no ha
de comportar una pressió excessiva sobre el padró,
document que fa aflorar població i dona accés a de-
terminats serveis que, per tant, té al darrera no tan
sols política d’habitatge, sinó també política d’inclusió
i política d’immigració.

El Sr. Trias deixa clar que mai no proposaria utilit-
zar el padró per a finalitats que no siguin de ple res-
pecte als drets humans i d’atenció a les persones que
venen de fora; que tampoc es pot amagar la realitat,
sinó que cal conèixer-la a fons i detectar els proble-
mes per poder trobar-hi solucions que no són fàcils,
sinó complexes i que passen per reconèixer el dret
bàsic a l’habitatge sense que això comporti enfronta-
ments entre persones i entre veïns; que la seva pro-
posició no és ni provocativa ni crítica, sinó constructi-
va i només pretén que no s’amagui el cap sota l’ala
davant un problema greu que encara pot agreujar-se
més els anys a venir, perquè davant el tancament de
les pensions il·legals, l’especulació adopta noves for-
mes que poden portar problemes gravíssims de con-
vivència, de cohesió social i de capacitat d’integració
de la gent que ve de fora, en els quals la Ciutat s’hi
juga molt.

El Sr. Fernández Díaz addueix que a Barcelona
cada cop hi ha més locals comercials, pensions i pi-
sos on es produeixen problemes d’amuntegament i
davant d’això la proposta formulada diverses vega-
des pel seu Grup preconitza que es facin més inspec-
cions, que no es deixin de banda les polítiques so-
cials i d’inclusió i que es modifiqui la normativa vigent
que regula l’habitabilitat i el nombre màxim de perso-
nes que poden conviure en un mateix habitatge, am-
pliant les ràtio de superfície mínima per persona; que
es revisi el cens, perquè, en la seva opinió, els amun-
tegaments han proliferat per causa de la manca d’ins-
peccions, d’una normativa permissiva i equivocada,
d’un cens vulnerable al qual, en els darrers tres exer-
cicis, s’han incorporat 40.000 immigrants en condi-
cions socials i econòmiques adverses, situació que
obliga a redactar un pla contra els pisos-patera i
prendre mesures contra els amuntegaments.

El Sr. Alcalde comenta que el govern està treba-
llant en el problema que ha suscitat aquest debat,
perquè és crucial per a la convivència; que l’empa-
dronament ofereix informació que permet després fer
inspeccions, les dificultats d’intervenció municipal
augmenten en els casos de pisos sovint controlats
per màfies i a vegades propietat d’immigrants, on
s’allotgen gent sense empadronar, perquè la inviola-
bilitat del domicili impedeix entrar-hi sense una ordre
judicial que no és fàcil d’aconseguir, de manera que
cal trobar alguna fórmula especial que permeti perse-
guir les màfies quan se sospiti una explotació comer-
cial de la sobreocupació d’una finca: per tant, aquest
Ajuntament pensa fer una proposta en aquest sentit
per la via escaient, la futura llei de l’habitatge o una
llei orgànica com defensen alguns juristes, i pren nota
del suport que han ofert els Grups de l’oposició.
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Afegeix que si bé de totes maneres el procés de re-
gularització produït els darrers mesos ha millorat
moltíssim la situació perquè ha fet aflorar gent i, con-
seqüentment, ha disminuït el nombre de pisos en tals
condicions, el problema d’explotació il·legal de les re-
sidències, especialment en persones no empadrona-
des, continua essent greu.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Trias, Puigdollers, Ciu-
rana, Forn i García i les Sres. Recasens, Oranich,
Ortega i Fandos, i també pels Srs. Fernández Díaz,
Cornet, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Bal-
seiro i Mejías– i vint-i-cinc en contra de la resta de
membres del Consistori.

Del Grup municipal del Partit Popular.
Pp2. 1r) Aprovar, en el termini de tres mesos, el

Pla d’equipaments de serveis socials per a persones
amb disminució a la ciutat de Barcelona 2006-2011.

Tanmateix, elaborar un protocol per a la cessió de
terrenys a les entitats per a la construcció d’equipa-
ments per a les persones amb discapacitat.

2n) Subscriure acords amb la Generalitat per tal
d’aconseguir els objectius següents:
– Millorar la qualitat de l’atenció i l’eficàcia dels ser-

veis a les persones amb discapacitats.
– Reforçar l’autonomia personal en l’escola i en el

treball.
– Incrementar l’oferta de serveis a les persones

amb discapacitats.
– Facilitar la seva accessibilitat en l’àmbit urbanístic

i en el transport.
– Garantir la integració laboral.
– Elaborar un pla d’ajuda a les persones cuida-

dores.
El Sr. Fernández Díaz manifesta que tota acció de

govern ha de tenir com a prioritat les persones,
especialment aquelles que necessiten més protec-
ció i atenció, com són les que tenen alguna disca-
pacitat; que de les 85.000 persones amb certificat
de disminució que hi ha a Barcelona, unes 20.000
tenen una discapacitat severa amb un grau de dis-
minució superior al 75% i la meitat de les disminu-
cions reconegudes ho són amb un grau igual o su-
perior al 65%; que, d’altra banda, la meitat de les
persones amb discapacitat se situen en edats vulne-
rables, és a dir, nens, adolescents i persones més
grans de 65 anys, i unes 20.000 persones amb
discapacitat estan rebent prestacions per dessota
del llindar de la pobresa; que, en aquest context, la
seva proposició vol expressar la preocupació per
l’atenció especial que necessiten les persones
discapacitades, les persones que les cuiden i les se-
ves famílies, orientada a potenciar la seva autono-
mia personal, reforçar les capacitats que conserven,
completar aquelles que han perdut i fer que aconse-
gueixin el màxim nivell d’integració social en tots els
àmbits de la seva vida des de l’atenció precoç a la
integració escolar i sociolaboral, i durant el procés
d’envelliment; i que la prioritat d’atendre les necessi-
tats, canviants al llarg de la vida d’aquestes perso-
nes, exigeix una diversitat de serveis i l’adaptació
permanent a fi que les persones amb discapacitats
puguin disposar d’una formació específica adequa-
da, integrar-se en el món laboral, participar en la
vida social i assolir el màxim desenvolupament de la
seva autonomia personal, laboral i funcional, és a
dir, necessiten una àmplia cartera de serveis de fàcil

accés sense traves administratives que facin perdre
temps a aquestes persones i les seves famílies.

Posa en relleu que la voluntat que posen les perso-
nes discapacitades a superar les seves limitacions, i
l’esforç i la capacitat d’entrega de les persones que
les cuiden i les seves famílies obliga a fer-los fàcil allò
que la vida no els ha fet fàcil, impulsant polítiques
d’inserció i mesures de suport de la supressió de bar-
reres arquitectòniques en les comunicacions i el
transport; ara bé, aquest salt que a vegades no es fa
per raons pressupostàries, i no pas per manca de
sensibilitat, així, a hores d’ara, no està aprovat el Pla
d’equipaments 2002-2011, que és encara un esbor-
rany a pesar que ja figurava en el Programa d’actua-
ció municipal del mandat anterior i l’actual en preveu
la modificació, i, d’altra banda, el Conveni signat re-
centment amb la Generalitat de Catalunya no resol el
dèficit existent ja que suposant que s’arribi a complir
totalment, al final encara hi haurà un dèficit de 2.371
places de residències, concretament 664 per a dis-
capacitats físics, 567 per a discapacitats psíquics,
1.063 de llars-residències per físics i psíquics i 77 per
a malalts mentals.

Acaba remarcant que les Administracions no sem-
pre responen, en temps real, a les necessitats de su-
port que demanen els nens, els seus pares i les se-
ves famílies.

El Sr. Gomà mostra la seva sorpresa davant
aquesta proposició del Grup del Partit Popular donat
que es tracta d’un camp en el qual s’ha desenvolupat
una forta activitat social els darrers anys i, d’altra ban-
da, que el Pla municipal d’inclusió social identifica les
discapacitats com un factor de risc i planteja el dret a
l’autonomia personal com un dels seus objectes es-
tratègics; i que el 2002 es va elaborar i debatre en
l’Institut Municipal de Persones amb Disminució un
pla d’equipaments de serveis socials per a persones
amb discapacitat, document que ha estat la guia i ga-
rantia de mínims de la negociació que s’ha mantingut
des de 2004 amb la Generalitat, que és l’Administra-
ció competent en matèria d’atenció social especialit-
zada, per a la signatura del Conveni d’equipaments
que tingué lloc el proppassat 13 de juliol.

Informa que tal Conveni supera, en temps i contin-
gut, les previsions inicials del Pla d’equipaments
2002-2011 per a persones amb discapacitat, ja que
preveu: a les persones amb discapacitat psíquica,
quatre residències públiques, amb un total de 180
places, i tres residències, amb 150 places més, con-
certades amb entitats d’iniciativa social; per a les per-
sones amb discapacitat física, una residència pública,
amb 42 places, sis residències concertades amb un
total de 270 places concertades i dos centres d’aten-
ció especialitzada de caràcter diürn, per les persones
amb malalties mentals una llar residència pública
amb 40 places i quatre llars residència amb 140 pla-
ces concertades; i per a les persones amb disca-
pacitat física i psíquica 16 llars residència subven-
cionades amb 368 places; de manera que el Conveni
preveu la creació, per a les persones amb disca-
pacitat, de 642 places de residència, de 548 de llars
residència i de 180 places per a malalts mentals men-
tre que inicialment el Pla de 2002 només parlava de
274 places de residències, 399 de llars residències i
no contenia cap previsió sobre malalties mentals.
Afegeix que a més del Conveni que acaba de citar al-
tres peces de la relació entre l’Ajuntament i la Gene-
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ralitat pel que fa a l’atenció a les persones amb
discapacitat són: a) el Conveni marc de cooperació
que permet tancar anualment acords de finançament
dels serveis d’atenció especialitzada de segon nivell
assumits per aquest Ajuntament malgrat ser compe-
tència de la Generalitat, concretament el Servei de
Suport a la Integració Laboral i el Servei d’Atenció
Precoç a la Petita Infància, finançament que en l’a-
cord de 2005 incrementa en més d’un 20%, cosa que
permetrà un increment correlatiu del volum d’hores
d’atenció a aquests col·lectius; b) l’extraordinari salt
endavant en el Servei Especial de Transport Adaptat
porta a porta, perquè el nombre d’autobusos pràctica-
ment s’ha doblat, de 10 a 19, i el nombre de viatges
anuals ha passat de 100.000 a 150.000 en dos anys;
c) el Pla d’accessibilitat que farà que a finals de 2006
estarà plenament garantida l’accessibilitat física a
l’espai i al transport públic.

Creu, en resum, que tot aquest entramat configura
una perspectiva il·lusionant i positiva d’expansió i mi-
llora dels serveis per a les persones amb discapacitat
a la nostra Ciutat.

El Sr. Fernández Díaz pensa que el Sr. Gomà
abans de preocupar-se per aquesta proposició del
Grup del Partit Popular, hauria de mirar si aquest
Ajuntament fa els esforços necessaris per a cobrir els
dèficits que pateixen les persones amb discapacitats,
les que les cuiden i les seves famílies; i recalca que
ell vol fer una aportació positiva en una qüestió tan
sensible i en la qual no han de jugar les sigles políti-
ques; que l’entramat de serveis pactat amb el Govern
de la Generalitat no desvirtua la necessitat d’aprovar
un pla d’equipaments per a les persones amb disca-
pacitats que resolgui els dèficits existents i permeti
atendre-les amb la intensitat que necessiten aques-
tes persones, més encara quan en el Conveni que
s’ha esmentat no figuren ni els centres de dia, ni els
ocupacionals, ni els serveis d’atenció precoç i reco-
neix que el 2007 hi haurà un dèficit de 2.371 places;
que, per això, el seu Grup demana que es posin, ne-
gre sobre blanc, les prioritats i els recursos a l’abast
de les diferents Administracions per poder treballar
amb un objectiu compartit i estableix, com a prioritat,
la creació de 622 places de centre de dia, de 1.810
places de residència, 1.673 places de llars residen-
cials i de 200 de centres ocupacionals. Agrega que
tot això el porta a propugnar un pla que abordi la ma-
nera: d’estendre l’actual servei d’atenció domiciliària;
de superar les dificultats en els desplaçaments per
causa de les barreres arquitectòniques i en l’accessi-
bilitat als transports públics confeccionant calendaris
d’eliminació de barreres arquitectòniques; d’establir
serveis de detecció precoç que siguin suficients; de
concretar els serveis de suport per a la inserció labo-
ral; de millorar l’atenció als menors discapacitats per-
què puguin gaudir de les mateixes oportunitats que la
resta de nens; de crear un programa de suport a la
vida autònoma en habitatges tutelats; i d’implantar
una finestra única perquè les persones discapaci-
tades i aquells que les cuiden no hagin d’anar voltant
d’un lloc a l’altre per trobar resposta a les seves ne-
cessitats i demandes, etcètera.

Fa notar, en darrer lloc, que l’Ajuntament, en l’Insti-
tut de Cultura, l’Institut Municipal d’Assistència Sani-
tària, Mercabarna i Serveis Funeraris, SA, està in-
complint l’obligació legal de reservar un 2% de les
places a les persones amb disminució.

El Sr. Gomà replica que algunes de les afirmacions
que ha fet el Sr. Fernández Díaz no són certes, com
ara les relatives a la calendarització de l’expansió
dels serveis; que en la intervenció de l’esmentat regi-
dor s’han obviat serveis municipals que ja funcionen i
estan incrementant progressivament la seva cobertu-
ra; i que el 2007 no s’hauria arribat a la taxa de co-
bertura que el col·lectiu de persones amb disminució
mereix, però l’acció municipal maldarà per ampliar-
los i convertir l’accés a tals serveis en un dret univer-
sal, tot i que ha de ser regulat en el marc de les futu-
res lleis d’autonomia personal i de serveis socials que
han d’aprovar respectivament el Parlament de l’Estat
i el de Catalunya.

Es rebutja la proposició en debat amb setze vots
favorables –emesos pels Srs. Fernández Díaz, Cor-
net, Basso i Villagrasa i les Sres. Esteller, Balseiro i
Mejías, i també pels Srs. Trias, Puigdollers, Ciurana,
Forn i García i les Sres. Recasens, Oranich, Ortega i
Fandos– i vint-i-cinc en contra de la resta de mem-
bres del Consistori.

PART DE CONTROL

a) Precs

Del Grup municipal de Convergència i Unió.
Pc1. Que la nova ordenança de convivència ciuta-

dana incorpori la prohibició de consum de begudes
alcohòliques a la via pública i el mateix protocol d’ac-
tuació que contenia l’antiga regulació amb les perso-
nes amb símptomes evidents d’embriaguesa.

El Sr. Puigdollers llegeix aquest prec.
La Sra. Escarp contesta que el Projecte de la nova

ordenança de convivència és especialment sensible
al consum i comerç ambulant d’alcohol a l’espai pú-
blic, qüestions a les quals dedica tot un capítol.

El Sr. Puigdollers comenta que el seu Grup encara
només coneix l’índex de tal projecte, però no pas el
seu contingut, però està content de la resposta de la
Sra. Escarp, ja que en algun moment s’havia afirmat
que la regulació de la convivència al carrer no es po-
dia fer d’una manera rígida i predeterminada, excepte
en algunes qüestions com la neteja, en la qual calia
ser contundents, i per això es proposava una regula-
ció flexible basada en clàusules generals amb la defi-
nició d’unes regles bàsiques de comportament i dei-
xant als gestors i a qui l’havia d’aplicar la concreció
exacta del seu abast, perquè definir clarament què es
pot fer i què no donaria lloc a una norma encarcarada
incapaç d’adaptar-se a les situacions particulars que
quedaria desfasada l’endemà de la seva aprovació.

La Sra. Escarp puntualitza que no tan sols es co-
neix l’índex, sinó també els criteris generals de la
nova ordenança, en la qual hi haurà claredat i concre-
ció; i que hi haurà l’oportunitat de treballar conjunta-
ment, si és certa la voluntat de consens expressada
entorn de l’Ordenança i el seu articulat.

Pc2. I) Que el Grup de treball sobre prostitució
constituït elabori de forma urgent, un pla d’actuació
integral sobre la prostitució.

II) Que, en el termini de tres mesos, el Grup de tre-
ball sobre la prostitució elabori una proposta per tal
d’incloure a la nova ordenança la prohibició de l’exer-
cici de la prostitució, captació de clients i la demanda
dels serveis a la via pública, així com els protocols
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d’actuació, tant dels Serveis socials com de la Guàr-
dia Urbana.

La Sra. Fandos exposa que si bé la preocupació
del seu Grup sobre la prostitució i la problemàtica que
genera és ben coneguda, avui la vol reiterar, perquè
no té clars quins són els objectius i finalitats del Grup
de treball constituït fa un any i aquest Plenari ha de
ser conscient de la necessitat de treballar de manera
més intensa davant aquest problema, donat que hi ha
dones que no es dediquen a aquesta activitat de ma-
nera lliure, sinó perquè no tenen altres maneres de
sobreviure o perquè són explotades: en conseqüèn-
cia, demana que s’encomani al grup de treball es-
mentat l’elaboració d’un pla integral d’intervenció so-
bre la prostitució que contingui programes d’atenció
social i nous itineraris d’inserció sociolaboral i progra-
mes d’informació, protecció i assessorament, i troba a
faltar un servei específic de suport a les persones,
majoritàriament dones, que es dediquen a la prostitu-
ció, perquè aquelles que vulguin deixar aquesta acti-
vitat puguin fer-ho; i també demana que l’ordenança
que s’està gestant prohibeixi l’exercici d’aquesta acti-
vitat en el carrer i, concretament, tant la captació de
clients com la demanda d’aquest tipus de serveis.

La Sra. Vallugera, després d’agrair el to amb que la
Sra. Fandos ha exposat aquest prec, comenta que el
Grup de treball sobre prostitució és posterior a la cre-
ació d’un altre amb tècnics i experts dels diferents
serveis i territoris implicats que està treballant des de
fa temps en la redacció d’un pla pilot; que tal pla es
demana amb urgència sense tenir present que hi ha
realitats que, per la complexitat dels elements que la
conformen, exigeixen un tractament tranquil i estudiat
curosament; que en la Comissió tècnica que està
confeccionant tal pla pilot participen associacions que
parlen amb les dones, els Serveis socials, la Guàrdia
Urbana, els Serveis ocupacionals, d’immigració i els
Districtes; que la incorporació del problema de la
prostitució en la nova ordenança és juntament amb la
mendicitat un dels més delicats que s’hi ha d’abordar,
perquè s’hi ha de cercar un equilibri de drets i deures,
ja que la prostitució no està prohibida en el ordena-
ment jurídic vigent, ni recollida en el Codi Penal, lle-
vat que s’exerceixi amb menors, amb lucre d’una ter-
cera persona o amb coacció.

Del Grup municipal del Partit Popular.
Pc3. Que es revisin els procediments sobre la ins-

cripció de persones al Padró i es doni compte de les
anomalies detectades a aquest Consell Plenari.

El Sr. Fernández Díaz significa que a Barcelona els
darrers cinc anys la immigració s’ha multiplicat gaire-
bé per cinc passant de 50.000 persones estrangeres
censades a superar les 230.000; que si fa un moment
en parlar dels pisos-patera ha reclamat més inspec-
tors, una nova normativa i una revisió del cens, ara
insistint en aquest darrer aspecte vol fer notar que el
cens ha estat bàsic en el recent procés de regularit-
zació de persones immigrants, fins al punt que a la
nostra ciutat s’expediren el 36% dels certificats d’em-
padronament expedits a tot Catalunya, concretament
es lliuraren 50.199 certificats amb els quals es donà
resposta afirmativa al 96% de sol·licituds presenta-
des, però paral·lelament causa sorpresa constatar-hi
que en un sol pis puguin aparèixer censats 32 xine-
sos o que els pisos on hi ha domiciliades sis o més
persones, o que a la Ciutat hi hagi 445 pisos on viuen
oficialment més de 16 persones que no són família

entre si: creu, doncs, que tot això obliga a fer una re-
visió en profunditat del cens per evitar aquests amun-
tegaments i el frau.

El Sr. Cuervo respon que el Padró és un registre
administratiu al servei d’allò que determina la llei, i de
determinades polítiques i té caràcter autodeclaratiu;
que la nova llei d’estrangeria atorga determinats drets
amb independència de si una persona està empadro-
nada o no; i que la regulació actual del padró dificulta
la gestió de les baixes de les persones estrangeres
que no siguin de la Unió Europea, tanmateix la llei
d’estrangeria, en fer obligatòria la renovació d’aques-
tes persones cada dos anys a partir del gener de
2006, ajudarà a tenir una visió més exacta de la reali-
tat, amb independència del problema de l’habitabilitat
i la sobreocupació de determinats habitatges; però,
en tot cas, cal tenir present que, com deia el Sr. Alcal-
de, la principal problemàtica rau fora del Padró.

El Sr. Fernández Díaz indica que la immigració ha
d’entrar al nostre país per la porta i de conformitat
amb la llei i no pas per la finestra i infringint la llei, ni
tampoc per la porta de darrera aprofitant els forats
que els ofereix una mala administració del cens que
podria tenir un efecte crida que cal evitar: aquesta és
la preocupació del seu Grup que, després de rebre la
denúncia d’un ciutadà que, de sobte, va rebre una
notificació on constava que en el pis en que vivia ell,
la seva dona i el seu fill, formalment hi havia inscrits
també tres immigrants, vol saber quins procediments
hi ha per a evitar que es produeixin casos similars de
frau al cens.

El Sr. Cuervo puntualitza que el padró es gestiona
acuradament i complint la llei.

b) Preguntes

Del Grup municipal del Partit Popular.
Pg1. Recolza plenament l’alcalde de Barcelona les

al·legacions presentades per l’Ajuntament al docu-
ment “Proposta catalana d’ampliació de la Xarxa Na-
tura 2000"?

El Sr. Fernández Díaz explica que ha formulat
aquesta pregunta en adonar-se de la contradicció
existent en allò que defensen els membres d’Iniciati-
va per Catalunya Verds-EU i A i la resta del govern
municipal.

El Sr. Alcalde contesta que subscriu les al·lega-
cions del primer tinent d’alcalde en la fase d’informa-
ció pública de la reforma del Pla Xarxa Natura 2000
abans que sigui tractat en el si del Consell Executiu
de la Generalitat, si bé això no pressuposa que hi ha-
gin d’estar plenament d’acord tots els membres de
l’equip de govern, en el treball conjunt del qual no hi
ha fissures.

El Sr. Fernández Díaz diu que les explicacions del
Sr. Alcalde no l’han convençut, perquè ell ha formulat
aquesta pregunta en tenir coneixement que aquest
Ajuntament havia presentat oficialment unes al·le-
gacions on es diu que el Pla Xarxa Natura 2000 im-
pulsat pel Govern de la Generalitat condiciona el des-
envolupament de l’Aeroport, s’hauria de suspendre
fins a l’aprovació del Pla territorial metropolità,
col·lisiona amb el Pla director de l’Aeroport i afecta la
seguretat aeronàutica, però després una tinent d’al-
calde ha comentat que tals al·legacions només ex-
pressaven l’opinió de qui les subscriu: per tant, per
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tancar la polèmica, l’interessa conèixer quina és l’opi-
nió del Sr. Alcalde i aprofita l’ocasió també per pre-
guntar quan es tindrà el Pla territorial metropolità, ja
que fa un any el Sr. Alcalde assegurà que es tindria
per a l’octubre de 2005 i, tanmateix, encara està en la
fase prèvia o d’antecedents i després han de venir els
tràmits de l’aprovació inicial, la informació pública,
l’audiència als ens locals, el dictamen del Departa-
ment de Política Territorial i Obres Públiques, l’apro-
vació del Consell Executiu, el Pla director i el Pla d’or-
denació municipal.

El Sr. Alcalde significa que la proposta de modifica-
ció del Pla Xarxa Natura 2000 no l’impulsa el Govern
de la Generalitat, el qual encara no s’ha pronunciat,
sinó que és una proposta de la Conselleria del Medi
Ambient sotmesa a informació pública, acabada la
qual serà sotmesa al Govern de la Generalitat, i el ti-
nent d’alcalde responsable d’infraestructures hi ha
formulat unes determinades al·legacions; i que l’Aero-
port és una infraestructura estratègica molt important
per a la Ciutat i, per tant, s’ha de vetllar pel seu crei-
xement i per la seguretat de la navegació aèria.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

DI1. El Ple del Parlament de Catalunya en sessió
de 30 de setembre de 2005 ha aprovat la proposició
de llei orgànica per la qual s’estableix l’Estatut d’Au-
tonomia de Catalunya i es deroga la Llei orgànica
4/1979, de 18 de setembre, d’Estatut d’autonomia de
Catalunya. Després d’aquesta aprovació el nou Esta-
tut inicia la seva tramitació davant les Corts Generals
per ser aprovat com a llei orgànica i posteriorment
votat en referèndum pel poble de Catalunya.

Catalunya està vivint uns moments històrics. El
Parlament de Catalunya ha aprovat, per una àmplia
majoria, un projecte d’Estatut que suposa un gran
avenç per l’autogovern i el reconeixement nacional de
Catalunya. Un estatut que té per objectiu la millora
del benestar de totes les persones que viuen i treba-
llen a Catalunya. El finançament més just que se’n
deriva ha de permetre superar els obstacles que difi-
culten el desenvolupament econòmic del país i impul-
sar polítiques socials més ambicioses, necessàries
per a fer front als reptes que es deriven de les noves
realitats socials.

El municipalisme català és partícip d’aquest mo-
ment de la història del país i vol donar suport al text
estatutari aprovat pel Parlament de Catalunya, atès
que la proposta de reforma de l’Estatut reconeix el
paper cabdal dels municipis com a Administració més
pròxima a la ciutadania, reforçant el seu paper insti-
tucional, garantint més autonomia municipal i incre-
mentant les seves competències.

La ciutat de Barcelona és plenament conscient de
la importància històrica que per als ciutadans de Ca-
talunya té el nou text estatuari i celebra que el nou
Estatut ratifiqui el reconeixement de la ciutat com a
capital de Catalunya i la seva singularitat com a muni-
cipi mereixedor d’un règim especial.

Per això i de conformitat amb allò que estableixen
els articles 60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament
Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Barcelona, els
Grups municipals sotasignants presenten al Plenari
del Consell Municipal la següent declaració institu-
cional:

1. Donar suport a l’Estatut d’Autonomia de Cata-
lunya aprovat pel Parlament de Catalunya en sessió
de 30 de setembre de 2005 com a proposició de llei
orgànica a trametre a les Corts Generals per a la
seva tramitació.

2. Posar en relleu l’agraïment al Parlament de
Catalunya pel fet que l’articulat del nou Estatut decla-
ra Barcelona com a capital de Catalunya i es reconeix
la seva singularitat com a municipi mereixedor del
règim especial explícit en la Carta Municipal de Bar-
celona.

3. Divulgar i donar a conèixer el projecte d’Estatut
a la ciutadania.

4. Convidar les entitats socials del municipi a donar
suport a l’Estatut aprovat al Parlament de Catalunya.

5. Instar les forces polítiques amb representació al
Congrés dels Diputats i al Senat a aprovar la propos-
ta d’Estatut emanada per una àmplia majoria del Par-
lament de Catalunya.

6. Traslladar aquesta declaració a la presidència
del Parlament de Catalunya, a la Presidència de la
Generalitat de Catalunya, a la Presidència del Govern
espanyol, a la Presidència del Congrés dels Diputats i
al Ministeri d’Administracions Públiques.

La Sra. Mayol considera un plaer que, després de
l’emocionat debat tingut fa quinze dies en el Parla-
ment de Catalunya, aquest Plenari expressi el seu
suport al nou Estatut.

Destaca que s’ha aprofitat una oportunitat històrica,
i hi ha hagut la capacitat de definir l’Estatut com a
gran pacte entre la ciutadania de Catalunya i de
Catalunya amb la resta de l’Estat; que s’està aconse-
guint que sigui l’Estatut de la gent, la qual, com es pot
comprovar pel carrer, està satisfeta de l’acord que
s’ha assolit, de manera que no és tan sols un projecte
d’Estatut de les institucions i de les persones que pro-
fessionalment es dediquen a la política; que la cam-
panya institucional “La societat canvia, canvia l’Esta-
tut” vol significar que el nou Estatut respon a les
il·lusions, als anhels i als problemes de la gent i defi-
neix uns deures, uns drets i uns principis rectors que
incorporen una dimensió social a la construcció na-
cional i és, per tant, capaç de respondre a la realitat
quotidiana de milers de persones que viuen a casa
nostra i recull les aportacions que ha fet moltíssima
gent de la societat civil al seu procés d’elaboració; i
que hi ha un reconeixement del món local, al qual de-
dica exclusivament tot un capítol, i del rol de Barcelo-
na, com a capital de Catalunya, i del seu règim propi
de funcionament i, per tant, de la Carta Municipal
com a instrument d’autogovern.

Considera, més endavant, que els darrers quinze
dies s’ha parlat massa d’una manera irreflexiva amb
declaracions des de demencials fins a desafortuna-
des; que ara, intentant defugir aquesta realitat con-
juntural, cal continuar reflexionant col·lectivament i
ser capaços d’establir marcs de diàleg amb l’Estat, ja
que la polèmica que ha suscitat demostra que el text
té molt contingut, però, en tot cas, cal continuar dialo-
gant amb la resta de l’Estat perquè posa les bases
per a resoldre un dels grans problemes històrics de
l’Estat espanyol: la manca de reconeixement de la
pluralitat nacional de l’Estat.

Acaba dient que en aquest moment calen tres co-
ses: en primer lloc, el manteniment de la unitat de les
forces polítiques catalanes davant la negociació amb
l’Estat; en segon lloc, la mobilització ciutadana, que
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serà fàcil d’aconseguir; i en tercer lloc, la recerca de
complicitats en la resta de l’Estat procurant establir,
encara que sigui difícil, aliances amb tots aquells sec-
tors de la societat espanyola que poden esdevenir
còmplices; en aquest sentit, continuarà treballant la
seva força política i el seu Grup municipal.

El Sr. Portabella manifesta que el primer aspecte
rellevant de la declaració institucional en debat és el
suport al nou Estatut, que ha sorgit de la voluntat no
d’un govern, sinó de la quasi totalitat del Parlament
de Catalunya, on ha estat àmpliament consensuat i
compartit pels representants de la ciutadania; que un
segon aspecte a destacar és el just reconeixement
que fa el nou Estatut de Barcelona com a capital de
Catalunya, cosa que fins ara no s’explicitava en el
text de l’Estatut, i també de la seva Carta Municipal,
de manera que tot això, sumat al reconeixement tam-
bé de les entitats locals, està reconeixent la necessi-
tat de donar respostes diferenciades a ciutats tan
complexes com la nostra i també en funció de les di-
mensions i la ubicació territorial, la composició econò-
mica i les diferents realitats; que un tercer aspecte re-
marcable és la implicació activa de Barcelona, com a
municipi més gran de Catalunya i capital del país, a
difondre i defensar el nou Estatut; i que un quart ele-
ment que vol subratllar és que els Grups polítics que
han subscrit el nou Estatut han de defensar la pro-
posta que ja ha sortit del Parlament de Catalunya en
els òrgans estatals escaients.

Recalca que, en opinió del Grup d’Esquerra Repu-
blicana de Catalunya, un estatut consensuat pel 89%
dels membres del Parlament de Catalunya, cosa poc
habitual en textos d’aquesta magnitud, ha de ser
aprovat en tots els seus continguts per les Corts de
l’Estat; i que Catalunya té dret a fer una proposta
d’estatut i, tramitada degudament, Espanya no té dret
a no acceptar-la a tràmit, de manera que propugnar,
com ha fet el Partit Popular, que no sigui admès a trà-
mit implica que fallen els fonaments democràtics, per-
què es pot dir que no s’està d’acord amb el text del
nou Estatut, i presentar-hi tantes esmenes com es
vulgui, però sostenir que no es pot admetre a tràmit
revela una mancança democràtica inacceptable.

Pensa que algunes de les coses que s’han dit
aquests dies no tan sols fan basarda, sinó que bus-
quen voluntàriament la crispació, l’enfrontament i una
certa catalanofòbia; que expressions com les que ve-
uen en l’Estatut una “crisis superior a la provocada
por aquel golpe de 1981, entre chusco i desaguisado
que se resolvió en apenas ocho horas”, no només
són inacceptables i posen al partit que no dóna su-
port al nou Estatut en l’obligació de condemnar
aquest tipus de declaracions, perquè una voluntat de-
mocràtica no es pot comprar amb uns colpistes; i que
igualment tampoc no es pot parlar de la situació plan-
tejada pel nou Estatut com la pitjor crisi des de 1812
passant per sobre els morts de la Guerra Civil i de la
postguerra, sense que el partit que no ha votat a fa-
vor del nou Estatut condemni aquesta mena de de-
claracions. Agrega que, en tot cas, tal partit té el pro-
blema del 89% de vots favorables que ha rebut el nou
text estatutari, el qual ha generat una il·lusió en la
gent del carrer perquè recull les necessitats vitals de
la ciutadania: així, supera, en el seu article 4, el text
constitucional en afegir als valors de la llibertat i la
igualtat els de la democràcia, el pluralisme, la pau, la
justícia, la solidaritat, la cohesió social, l’equitat de

gènere i la sostenibilitat, tots ells de tercera generació
i imprescindibles en el segle XXI, perquè incorpora, a
més, una sensibilitat especial per als joves i per als
col·lectius necessitats en el seu accés a l’habitatge, el
lliure desenvolupament de la personalitat, la capacitat
i la seguretat de les dones, el dret a la vida i a una
mort digna, coses totes elles que incideixen en la
quotidianietat de la ciutadania i, igualment, busca un
tracte econòmic just, de manera que no estar a favor
del nou Estatut significa estar a favor del sistema ac-
tual de finançament que comporta recuperar només
el 20% dels impostos que es paguen a Catalunya, i
inclou la solidaritat amb uns topalls, perquè no pot
ofegar les nostres expectatives de futur que passen
per tenir un port i un aeroport en mans de gestió prò-
pia, i competències i diners per a poder desenvolupar
les escoles.

Acaba dient que no es pot estar reivindicant més
prestacions en sanitat, educació o qualsevol àrea de
benestar social i no donar suport a un Estatut que
significa una millora substancial del nostre país i que
ens portarà un futur conjunt millor; i que té la segure-
tat que amb saviesa, amb justícia i temprança tin-
drem la possibilitat que l’Estatut s’aprovi tal com ha
sortit de Catalunya.

El Sr. Fernández Díaz comença dient que gràcies
a l’Estatut, la Constitució i a les legítimes aspiracions
dels catalans, Catalunya disposa de més cotes de lli-
bertat, autogovern i prosperitat que mai, ni durant tant
de temps, havia tingut en la seva història contempo-
rània; que l’ambició catalana ha de ser perfeccionar
aquest autogovern i millorar el finançament de Ca-
talunya; que l’Estatut i la Constitució varen ser un en-
cert col·lectiu i el punt de trobada de tots i el desenvo-
lupament de l’Estatut actual permet deixar enrera els
cicles de reivindicació permanent i apostar pels cicles
de progrés sense renunciar a aprofundir en l’autogo-
vern; i que ara és el moment d’identificar més autogo-
vern amb una millor gestió, d’administrar la normalitat
que deixi enrere la permanent excepcionalitat i el dis-
curs d’aquells que el mantenen inalterable com si res
no hagués canviat els darrers vint-i-cinc anys, i que
pretenen convertir les normes de convivència en ob-
jectiu polític quan han de ser eines al servei dels ca-
talans.

Considera que el procés del nou Estatut s’inicià no
pas en interès de Catalunya, sinó de confrontació
amb l’anterior Govern de l’Estat en mans del Partit
Popular i continuà després de les eleccions catalanes
i generals amb l’objectiu de servir acords parlamenta-
ris i de govern del Tripartit a Catalunya i a Espanya,
motivats, per tant, per interessos de partit i no pas per
l’interès general; que l’Estatut actual i la Constitució
continuen tenint més futur que passat, permeten
aprofundir en l’autogovern, millorar el finançament i
treballar per adaptar-nos a les noves realitats d’Eu-
ropa, la immigració, la integració de mercats i les no-
ves tecnologies i, per tant, no calia una proposta de
nou Estatut que implica una reforma encoberta de la
Carta magna, cosa que obligaria a tramitar-lo com a
reforma constitucional.

Addueix que quan els signants de tal proposta que
estan disposats a acceptar-hi canvis en termes que
ell es pregunta si seran acceptats pels altres sig-
nants, per tal d’ajustar-la a la Constitució, estan
traslladant a la societat catalana i al conjunt de la po-
blació espanyola que s’ha aprovat un text inconstitu-
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cional que infringeix la Llei de lleis i s’ha encomanat a
altres la tasca d’esmenar-ho, i això el porta a inquirir
amb quina legitimitat es pot demanar a la ciutadania
que compleixi la llei quan els mateixos que han re-
dactat la proposta de nou Estatut reconeixen que in-
compleix la llei; que per acabar-ho d’adobar el Sr.
Rodríguez Zapatero, a més de dir que l’Estatut que-
darà net com una patena després de passat pel Con-
grés dels Diputats, ha ofert vuit fórmules per adaptar
l’Estatut a la Constitució, quan hauria valgut més ha-
ver-ne triat una, abans de trametre al Congrés dels
Diputats el text de l’Estatut, cosa que hi ha hagut
prou temps en els dos anys durant els quals s’ha es-
tat discutint; i que, en definitiva, tot ha estat un desga-
vell i, per això, no li estranya que el mateix president
Maragall reconegués que s’havien equivocat, perquè
tal vegada volia dir que la proposta de nou Estatut
era una equivocació en si mateixa.

Sosté, més endavant, que la proposta de nou Esta-
tut hauria de ser no tan sols constitucional, sinó res-
pectuosa amb els sentiments d’aquells catalans que
defensen un projecte intensament català i, alhora,
compromès amb la resta d’Espanya, en el qual Ca-
talunya i Espanya formen part d’una mateixa realitat,
on sentir-se català i espanyol no representa cap con-
tradicció, sinó que forma part d’un mateix sentiment,
és a dir, d’una Catalunya que suma i no pas divideix,
que compatibilitza sentiments, llengües i cultures,
d’una Catalunya plural, com la nostra societat, que
s’expressa en català i en castellà, en la qual el bilin-
güisme no és una anomalia a corregir, sinó un patri-
moni a preservar, mentre que l’Estatut presentat pel
Quatripartit defineix un model de societat profunda-
ment intervencionista, que posa entrebancs al lliure
desenvolupament de la iniciativa individual i que sota
el pretext de reconèixer drets, retalla llibertats.

Recalca que Barcelona sempre ha estat emprene-
dora i dinàmica; que qui ha fet Catalunya gran ha es-
tat la nostra societat, que s’ha crescut davant les ad-
versitats històriques, precisament perquè, en no tenir
una Administració en el passat, hagué de ser la nos-
tra societat qui tirés endavant el progrés de Catalu-
nya: la Barcelona de les millors generacions de cata-
lans que varen fer possible la Mancomunitat, les
universitats, els hospitals, el mutualisme, el Palau de
la Música i el Liceu, i també les Exposicions univer-
sals i els Jocs Olímpics i, en definitiva, la Catalunya
orgullosa i capdavantera que tenim avui; que, tanma-
teix, quan amb la democràcia Catalunya, a més de
tenir societat, ha recuperat les seves institucions i
una i altres s’han de complementar i enfortir, ha apa-
regut aquesta proposta de nou Estatut que, per inter-
vencionista, no és útil per a Catalunya, a la qual li
convé un estatut enfortidor del caràcter emprenedor i
lliure de la nostra societat, que asseguri la llibertat en
tots els àmbits, també els de l’educació i de les cre-
ences religioses amb ple suport dels poders públics.

Subratlla, en darrer lloc, que qualsevol proposta de
nou Estatut ha de reflectir, en tota la seva intensitat,
el règim especial de Barcelona, tanmateix, malaura-
dament la que tenim damunt la taula no ho fa així i
és, per tant, tot i contenir certs avanços, una oportuni-
tat perduda, perquè no aborda amb prou intensitat ni
la realitat metropolitana ni l’anomenada segona des-
centralització que hauria d’atorgar més competències
als ajuntaments, ni el caràcter propi i no derivat dels
ens locals, que són un contrafort i no pas un con-

trapoder del Govern de Catalunya i, això no obstant,
no els preveu un finançament estable i consolidat i
els afegeix tuteles innecessàries, fins al punt que el
mateix Sr. Alcalde en un article admetia que l’Estatut
no era excessivament municipalista, paraules de les
quals, tanmateix, no es fa pas ressò la declaració ins-
titucional que avui es presenta, i tampoc no s’ha tras-
lladat aquí l’esborrany de declaració institucional de
10 de juny que no s’arribà a signar per manca d’acord
entre el Quatripartit.

Acaba dient que una Catalunya millor no vol dir
menys Espanya, encara que alguns ho interpretin
així, sinó més llibertat, més benestar social i més plu-
ralisme, vol dir també continuar treballant i aprofun-
dint l’autogovern i el finançament i centrar els esfor-
ços dels governs a resoldre els problemes reals dels
ciutadans, la inseguretat, la immigració, l’accés a l’ha-
bitatge o a un lloc de treball, la qualitat de l’educació i
la sanitat, la millora de l’atenció als més petits amb
més guarderies, de la gent gran i de les persones
amb discapacitats i, en definitiva, solucionar els pro-
blemes i no pas crear-ne de nous: aquesta és la pro-
posta, tan legítima i tan compromesa com qualsevol
altra, que presenta el Grup del Partit Popular des
d’una visió diferent, però no per això menys intensa,
amb l’objectiu compartit de fer realitat una Barcelona i
una Catalunya millors en una Espanya de tots.

El Sr. Trias manifesta que és motiu de gran satis-
facció per al Grup de Convergència i Unió donar su-
port a la declaració institucional a favor del nou Esta-
tut de Catalunya del Parlament de Catalunya, on
aconseguí el vot favorable del 89% dels diputats; que
si bé el seu Grup havia formulat una proposta de de-
claració una més atrevida, el text que finalment s’ha
consensuat li sembla bé, perquè cal dir en veu alta
que el Parlament de Catalunya parla amb veu clara
després d’un exercici de responsabilitat per part de
tots i, en viure un moment com aquell, un sent l’orgull
de ser català i de pertànyer a la política del nostre
país, perquè s’aprovà un Estatut que respon als an-
hels de Catalunya des de la fermesa i la responsabili-
tat i amb un pacte entre el Govern i el principal Grup
de l’oposició, fet que és molt important encara que,
malauradament, no es pogués aconseguir la unanimi-
tat que, en algunes ocasions, és impossible perquè
comportaria afeblir els projectes i l’Estatut és un
projecte molt ambiciós, no trencador i de mà estesa,
de reconeixement de la realitat de Catalunya i que
busca una nova relació entre Catalunya i la resta
d’Espanya.

Continua dient que tal projecte és ara al Congrés
dels Diputats, on, per experiència pròpia, sap que les
coses no seran gens fàcils i això exigeix unitat, no
prendre iniciatives que no siguin consensuades entre
les forces d’aquí, exigeix fermesa i coratge, fidelitat al
país i a allò que s’ha fet al Parlament de Catalunya i
exigeix també, sabent que tenim la raó, ser capaços
de buscar complicitats en la societat civil i fer una cri-
da a la responsabilitat de tots els Grups polítics: en
aquest sentit li agrada la posició de suport absolut al
nou Estatut que ha adoptat el Sr. Llamazares, per qui
te una simpatia especial a pesar d’estar ideològica-
ment ben llunyans.

Insisteix que davant la gent amb ganes de crear
crispació que hi ha en el partits majoritaris, el Popular
i el Socialista, cal evitar que es creï tal crispació i fer
una crida perquè Espanya entengui que el nou Esta-
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tut és la solució catalana allò que ella anomenen el
“problema catalán” que, altrament, continuarà.

El Sr. Mascarell manifesta que el Grup Socialista
signa aquesta declaració, que s’ajusta a allò que avui
necessita el país de cara a la continuació del procés
encetat pel Parlament de Catalunya, i és ben atrevida
i sensata, adjectius que han caracteritzat també el
debat tingut en el Parlament de Catalunya, per tres
raons de fons ben clares:

1r) perquè el nou Estatut recull, en els seus articles
10, 89 i 93, les demandes dels barcelonins i
barcelonines respecte al reconeixement de la capitali-
tat i el règim especial de la nostra ciutat i a les possi-
bilitats d’organitzar l’espai metropolità, avenç subs-
tancial que rectifica algun descuit històric;

2n) perquè l’Estatut és un bon instrument impres-
cindible per a millorar i enfortir el progrés social i de-
mocràtic dels catalans i per a afrontar les noves reali-
tats;

3r) perquè l’Estatut sintetitza les aspiracions col-
lectives de Catalunya com a poble i subjecte polític i
expressa allò que els socialistes volen i Campalans
i la seva gent han defensat des dels primers debats
tinguts en les dècades dels anys trenta i setanta i
també ara: més autogovern, més competències, més
finançament i un reconeixement explícit de la perso-
nalitat nacional catalana i tot això sense anar contra
ningú, perquè afirmar la pròpia nació a partir del
menysteniment dels altres resulta antic i desfasat, i
perquè tenen la impressió que més autogovern, més
competències, més finançament i un reconeixement
més explícit de la personalitat nacional signifiquen
una aposta per una Espanya més democràtica i més
plural que, ben segur, interessa a tots.

Posa en relleu que el Grup Socialista signa la de-
claració en debat amb les mateixes conviccions que
han defensat els seus companys en el Parlament de
Catalunya i que està segur que seguiran sent la línia
argumental les dels seus companys en el Parlament
espanyol: amb ambició, amb convicció i responsabili-
tat i amb voluntat de negociació i pacte; amb ambició,
perquè del procés encetat en surti el millor Estatut
que hagi tingut mai en la història contemporània el
poble de Catalunya i del procés en sortirà una Cata-
lunya amb més autogovern d’aquell que mai ha tin-
gut, i una Espanya segurament més federalitzada i
més constitucional; amb convicció i responsabilitat,
perquè tothom coneix les dificultats, però en aquest
moment els Socialistes juguen un paper troncal en el
Parlament de Catalunya, en el Govern català i en el
Parlament espanyol i compten amb més aliats que
mai en la història i, per tant, cal aprofitar aquesta
oportunitat històrica; i amb voluntat de negociació i
pacte, que és com s’han de fer aquestes coses, és a
dir posant en primer pla la substància i no la literalitat
i la gesticulació innecessària, perquè no els agrada la
lògica del conflicte entre Constitució i Estatut, que és
una mala manera de plantejar les coses i, per tant,
cal assumir el risc, però també cal saber posar en pri-
mer pla allò que és principal, i no allò que és secun-
dari, i saber convèncer els opositors mitjançant les ra-
ons i els arguments, especialment quan aquests dies
s’han arribat a dir coses impresentables o, si més no,
inacceptables des del punt de vista democràtic.

Remarca que el Grup Socialista subscriu la decla-
ració amb l’orgull legítim per la feina feta i amb la con-
vicció que la feina que resta per fer anirà a favor de

Catalunya amb responsabilitat i amb sentit de la his-
tòria; i el guia l’interès dels barcelonins, dels catalans
i de la resta dels espanyols, perquè del procés en pot
sortir una Catalunya més forta, més ambiciosa, més
moderna, més oberta, més avançada, però també
una Espanya més federal, més moderna, més demo-
cràtica, més forta i més constitucional.

Significa, encara que pugui semblar un tòpic, que
és l’hora de la Política en majúscules que demana al-
çada de mires, visió de conjunt, sentit de la història,
fermesa i flexibilitat; demana que aquesta Política
s’exerceixi plenament perquè la ciutadania està ob-
servant i espera que tothom estigui a l’alçada de les
circumstàncies.

Creu, en definitiva, que en aquesta declaració el
Consistori reaferma les seves conviccions i els seus
principis i reforça allò que els catalans han aprovat en
el Parlament de Catalunya.

El Sr. Alcalde tanca el torn de paraules subratllant,
d’entrada, que poques vegades aquest Plenari ha
aprovat una declaració de tanta rellevància institucio-
nal, per tant, vol agrair les respectives manifestacions
a tots els Grups i l’àmplia majoria que ha expressat el
suport a tal declaració; que el proppassat 30 de se-
tembre fou un dia que féu història i molt important per
a Catalunya i per a Espanya; que si bé la feina no
està acabada i resta encara un procés molt llarg per
seguir, allò que s’ha aconseguit ja fins ara és un pas
importantíssim; que, efectivament, és l’hora de fer po-
lítica i en el Parlament de Catalunya, des de l’inici,
s’ha treballat per assolir un consens molt ampli, del
89%, al nou text de l’Estatut de Catalunya, el qual ha
estat fruit del debat tingut en el si del Parlament de
Catalunya i no pas d’una proposta elevada pel Govern
de Catalunya, i això li dóna una força política molt es-
pecial que el consens assolit augmenta: per tant, es-
tem davant d’un moment importantíssim per a Catalu-
nya, a partir del qual s’obre la tramitació en el Congrés
dels Diputats, cosa que tots els presents saben, a la
vista de l’experiència de la Carta Municipal, què pot
significar, però saben també que amb unitat, convicció
i fortalesa es poden fer prevaler les pròpies idees.

Creu que això és justament el que pertoca ara da-
vant declaracions desafortunades i l’intent d’encendre
una foguera amb l’aspiració dels catalans; i li sembla
que les acusacions que l’Estatut nega la solidaritat
interterritorial són una burla a la intel·ligència i una
provocació, perquè el nou Estatut, lluny de ser fruit de
la rauxa, és més aviat fruit del seny, ja que no és pas
l’Estatut que hauria redactat per si sol cadascun dels
Grups polítics, que l’han aprovat perquè, com s’ha fet
també avui en la redacció de la declaració en debat,
tots hi ha sacrificat coses en favor del consens, atès
el valor simbòlic que tenia per a tots els barcelonins i
per a tots els catalans aconseguir una proposta d’Es-
tatut amb un suport parlamentari tan ampli.

Comenta, a continuació, que l’Estatut és un instru-
ment que no va en contra de ningú, sinó que va a fa-
vor de tothom: a favor dels catalans, en precisar
exactament la situació de Catalunya pel que fa a les
competències i a la gestió de les infraestructures, al
reconeixement de la llengua i la cultura, etcètera; a
favor dels espanyols, en proposar un model innova-
dor i raonable, encara que alguns no ho vegin així,
d’articular l’Espanya plural.

Considera que en el moment històric què estem vi-
vint convé serenitat, baixar el to de les manifesta-
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cions i acusacions, no despertar els vells fantasmes
per interessos partidaris, sinó despertar el flux pro-
fund d’amistat i coneixença entre els pobles d’Espa-
nya que en moltíssimes ocasions han demostrat la
seva capacitat de negociar, acordar i tirar endavant
projectes complexos; i que la Constitució ha estat un
document molt importat elaborat en l’època de la
transició que ha permès a Espanya fer un gran salt
endavant, però no cal sacralitzar-la, perquè, com tota
obra humana, en un moment o altre es perfectible i
modificable seguint el procediment previst, i, per tant,
no s’ha d’invocar per a anatemitzar un determinat
projecte de llei.

Acaba dient, sense que amb això vulgui com a al-
calde retreure a ningú el seu posicionament legítim
en el present debat, que aquest moment històric re-
quereix serenitat, diàleg i acord, perquè no es vol
trencar res ni produir danys irreparables, sinó consti-
tuir ponts de trobada, de transparència de la informa-
ció i de reconeixement mutu en el sí de l’Espanya
plural, una tasca transcendent que toca coses essen-
cials de la nostra convivència i, per això, com alcalde
de Barcelona demana aquest esforç en el procés que
encara resta per a l’aprovació del nou Estatut de Ca-
talunya.

Confia, doncs, que a Catalunya i en el Parlament
d’Espanya hi hagi la serenitat, la fortalesa i la convic-
ció necessària per aprovar el nou Estatut que ha de
comportar un avanç importantíssim per a la qualitat
de la vida i de la democràcia a Catalunya i a Espa-
nya.

S’aprova la declaració institucional en debat amb
trenta-quatre vots a favor –emesos pels regidors dels
Grups Socialista, de Convergència i Unió, d’Esquerra
Republicana de Catalunya i d’Iniciativa per Catalunya
Verds EU i A– i set en contra dels membres del Grup
del Partit Popular.

DI2. El Dia Mundial de l’Alzheimer es va comme-
morar el 21 de setembre per la Organització Mundial
de la Salut, i és el més important de l’any per a totes
les associacions membres de CEAFA (Confederació
Espanyola d’Associacions de Familiars d’Alzheimer).
Aquest dia es dóna a conèixer la malaltia i se’n difon
informació, sol·licitant el recolzament i la solidaritat de
la població en general, de les institucions i dels orga-
nismes oficials.

Per això, els Grups municipals sotasignants ex-
pressem la declaració institucional següent:

La denominada demència d’Alzheimer és un pro-
cés patològic neurodegeneratiu, és a dir, un deterio-
rament global i progressiu de les funcions intel·lec-
tuals i de la personalitat que es produeix per la
pèrdua irreparable de les cèl·lules de l’escorça cere-
bral i els centres de memòria. El procés es lent, però

condueix a la pèrdua marcada i irreversible de les
funcions cognitives i genera un elevat nivell de de-
pendència.

El nombre de malalts d’Alzheimer que hi ha a Es-
panya representa aproximadament el 50% del total
de les persones incloses en la Llei de dependència.
Uns 400.000 afectats que representen el 6% de la
població espanyola major de 65 anys i el 20% dels
que ja han complert els 80.

Malgrat això, aquestes xifres no quantifiquen la re-
alitat de l’Alzheimer. Darrera de cadascun d’aquests
pacients que han perdut la seva identitat i la seva ca-
pacitat per valer-se per si mateixos, existeix una famí-
lia cuidadora que pateix tant o més que el propi ma-
lalt les conseqüències d’aquesta patologia. Entre el
60 i el 80 per cent dels malalts son atesos directa-
ment pels seus fills o pel seu cònjuge i també a
aquests s’han de dirigir les actuacions. Per això,
aquest any es dóna especial significat a la importàn-
cia del cuidador en el procés que pateix el malalt, a
aquests se’ls hi ha de prestar tot el recolzament i re-
coneixement que es mereixen.

Des d’aquest Ajuntament volem manifestar el nos-
tre compromís i solidaritat amb els afectats i les se-
ves famílies.

És necessari fomentar la investigació, perquè és
molt important per a la prevenció, la cura i el tracta-
ment de la malaltia, i en aquest sentit cal un major
compromís amb els centres investigadors.

Demanem l’aprovació, durant la present legisla-
tura, de la Llei de foment d’autonomia personal, a
partir dels treballs del Llibre blanc de la dependència.
Aquesta nova llei ha de garantir els recursos sufi-
cients i el marc de coordinació necessària per al des-
envolupament de les polítiques autonòmiques adre-
çades a aquest col·lectiu, en un marc de respecte i
lleialtat institucional

Tanmateix, reclamem a les Administracions que
s’avanci en la prestació de serveis d’atenció integral a
les persones amb Alzheimer, que han d’incloure aten-
cions sanitàries, socials i de suport. En aquesta línia,
volem exposar la voluntat de plena col·laboració amb
el Programa per a la promoció de l’autonomia perso-
nal i l’atenció a les persones amb dependències del
Departament de Benestar i Família, dins el marc del
Consorci de Serveis Socials, i amb la dotació pressu-
postària suficient per a garantir l’acompanyament a
les persones malaltes i els seus cuidadors i familiars.

S’aprova, per unanimitat, aquesta declaració insti-
tucional, que ha estat llegida per la Sra. Mejías.

No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Pre-
sidència aixeca la sessió a les disset hores.
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Acords de la sessió celebrada el dia 18 de novem-
bre de 2005

Aprovació de l’acta de 14 d’octubre de 2005.

PART DECISÒRIA

a) Ratificacions

3. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 14 de juliol de
2005 (S1/D/2005/03006), que concedeix al Consejo
Superior de Investigaciones Científicas una bonifica-
ció del 95% sobre la quota de l’impost de construc-
cions, instal·lacions i obres per les obres del Pla es-
pecial d’assignació d’usos i volums de l’illa compresa
entre els carrers Alfambra, Trias i Giró, Joan Obiols,
Jordi Girona Tinent Coronel Valenzuela i l’avinguda
Diagonal, que qualifica la finca com sistema d’equipa-
ments comunitaris i dotacions actuals de nova crea-
ció de caràcter metropolità, clau 7c.

4. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix al
Club Esportiu Mediterrani, representat pel Sr. Maurici
Costa Ventura, la bonificació màxima del 75% sobre
la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres generada per la concessió de la llicència, de
data 15 d’octubre de 2002, per a l’ampliació i reforma
d’una instal·lació esportiva creant una nova piscina
olímpica descoberta, piscina d’escalfament i auxiliars,
sales polivalents, sales d’aeròbic i de musculació,
saunes i vestuaris al carrer de Begur 44-52.

5. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix a
Projecte Habitat 2000, SCCL, representat pel Sr.
Daniel Roca Perales, la bonificació màxima del 95%
sobre la quota de l’impost de construccions, instal·la-
cions i obres generada per la concessió de la llicèn-
cia, de data 26 de juliol de 2004, per a construir un
edifici d’habitatges de protecció oficial als carrers de
Josep Pla, núm. 111-113 i de Cristòfol de Moura,
núm. 152.

6. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix a
Projecte Habitat 2000, SCCL, representat pel Sr.
Daniel Roca Perales, la bonificació màxima del 75%
sobre la quota de l’impost de construccions, instal·la-
cions i obres generada per la concessió de la llicèn-
cia, de data 22 de setembre de 2003, per a construir
un edifici d’habitatges de protecció oficial al carrer de
Lope de Vega, núm. 122-130.

7. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix a la
Cooperativa d’Habitatges de la Llar Unió Vallbona,
SCCL, representat per la Sra. Elisabeth Franco Huer-
tas, la bonificació màxima del 75% sobre la quota de
l’impost de construccions, instal·lacions i obres gene-
rada per la concessió de la llicència, de data 30 d’abril
del 2003, per a la construcció d’un edifici d’habitatges
de protecció oficial al carrer d’Oristà, núm. 49-55.

8. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix a
Aula Escola Europea, SA una bonificació del 95% so-
bre la quota de l’impost de construccions, instal·la-
cions i obres, que ascendirà a 3.392,40 euros, donat
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que es tracta d’una societat sense ànim de lucre i les
obres s’han efectuat dins del marc del Pla especial
d’ordenació del complex de l’Escola Aula, aprovat de-
finitivament el 28 de juny de 2002.

9. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix a
Aula Escola Europea, SA una bonificació màxima del
75% sobre la quota de l’impost de construccions, ins-
tal·lacions i obres, que ascendirà a 22.721,22 euros,
donat que es tracta d’una societat sense ànim de lu-
cre i les obres s’han efectuat dins del marc del Pla
especial d’ordenació del complex de l’Escola Aula,
aprovat definitivament el 28 de juny de 2002.

10. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix al
Departament d’Interior de la Generalitat de Catalu-
nya, representat pel Sr. Joan Josep Isern Aranda, la
bonificació màxima del 95% sobre la quota de l’im-
post de construccions, instal·lacions i obres generat
per la concessió de la llicència, de data 8 de setem-
bre de 2005, per a la instal·lació de la comissaria de
Mossos del districte d’Horta-Guinardó, al carrer de la
Marina, 347-349.

11. Ratificar el decret de l’Alcaldia que concedeix al
Club Natació Barcelona, representat pel Sr. Sebastià
Milans Rosich, la bonificació màxima del 75% sobre
la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i
obres generada per la concessió de la llicència, de
data 15 d’octubre de 2002, per a la construcció d’una
piscina de 50 metres i les seves dependències anne-
xes amb aparcament.

12. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 31 d’octubre
de 2005 (S1/D/2005 4516), que accepta la subvenció,
per un import total d’1.158.987,68 euros, atorgada pel
Departament d’Educació de la Generalitat de Catalu-
nya a aquest Ajuntament, com a corporació titular
d’escoles d’educació infantil.

13. Ratificar el decret de l’Alcaldia, de 3 d’octubre
de 2005 (S1/D/2005 3956) que atorga a les persones
i entitats alienes al Cos de la Guàrdia Urbana que fi-
guren en les relacions adjuntes, la Medalla d’Honor al
Mèrit en la categoria d’Argent, a títol honorífic, en re-
coneixement a les seves actuacions de dedicació i
col·laboració envers la Guàrdia Urbana d’aquest mu-
nicipi.

14. Ratificar el decret de l’Alcaldia de 3 d’octubre
de 2005 (S1/D/2005 3957), que atorga la Medalla
d’Honor al Mèrit, en la seva categoria d’argent o bron-
ze, als membres de la Guàrdia Urbana que figuren en
les relacions adjuntes per la realització de serveis re-
llevants i/o de contrastada eficàcia.

b) Propostes d’acord

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, HISENDA
I COORDINACIÓ TERRITORIAL

15. Aprovar inicialment l’expedient de modificació
de crèdits del Pressupost 2005 de l’Institut Municipal
de Persones amb Discapacitat consistent en la Con-
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cessió de un crèdit extraordinari de 33.842,70 euros.
Aplicar-ho contra la partida 0100.71910.31286 del
Pressupost de despeses 2005 de l’esmentat ins-
titut. Finançar-ho amb càrrec a les baixes de crèdit
següents: 30.000 euros amb càrrec a la partida
0100.64000.31241 i 3.842,70 euros amb càrrec a la
partida 0100.31000.31241 ambdues, del Pressupost
de despeses de 2005 de l’esmentat Institut. Sotme-
tre’l a informació pública i tenir-lo per aprovat definiti-
vament en cas de no presentar-s’hi reclamacions dins
el termini d’exposició pública.

16. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar préstecs hipotecaris per un import màxim
global de 2.385.461,76 euros, destinats a finançar les
obres d’un total de 24 habitatges al carrer d’Amposta,
en les condicions que s’adjunten a l’annex.

17. Autoritzar el Patronat Municipal de l’Habitatge a
concertar préstecs hipotecaris per un import màxim
global de 24.991.140,09 euros, destinats a finançar
les obres d’un total de 294 habitatges de diverses
promocions, en les condicions que s’adjunten a l’an-
nex.

18. Autoritzar l’Institut Municipal de Mercats de
Barcelona a actuar com avalador del principal del
préstec sol·licitat per Venedors del Mercat Carmel As-
sociats, SL, per finançar les obres d’adequació de
l’aparcament del mercat del Carmel, en les condi-
cions que s’adjunten a l’annex.

19. Autoritzar la societat Tractament i Selecció de
Residus, SA, a actuar com avalador del 5% del crèdit
pont atorgat a Ecoparc del Besòs, SA, per Caja de
Madrid, Banco Bilbao Vizcaya Argentaria, Banc de
Sabadell, Caixa de Catalunya i Caixa d’Estalvis i Pen-
sions de Barcelona, des de l’endemà de l’aprovació
del present acord fins a l’11 d’abril de 2006, en les
condicions que s’adjunten.

20. Declarar, a l’empara de l’article 20 del Regla-
ment del patrimoni dels Ens locals, desafectada del
domini públic la finca de propietat municipal situada
en els carrers de Sant Joan de la Salle, núm. 42, i
dels Quatre Camins, núm. 12-16, on s’ubica el Centre
Geriàtric Municipal, grafiada en el plànol annex.

21. Aprovar el Conveni de col·laboració amb la
Congregació de Germans de les Escoles Cristianes,
en virtut del qual es permuta la finca del carrer dels
Quatre Camins, núm. 14, de propietat municipal,
grafiada en el plànol annex, per a destinar-la a ser-
veis complementaris de l’equipament educatiu actual-
ment existent de la dita entitat, per les finques de la
seva propietat situades als carrers del Císter, núm.
20-22 i 22LI, i del Marques de Santa Ana, núm. 1-9,
grafiades en el plànol annex, per a destinar-les a
equipament; formalitzar l’esmentat Conveni en docu-
ment administratiu i la permuta en escriptura pública
d’acord amb les previsions del mateix; i inscriure-la
en el Registre de la Propietat.

22. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Generalitat de Catalunya sobre la finca situada al
carrer del Molí, 69B-73, grafiada en el plànol annex,
per un termini de cinquanta anys i amb caràcter gra-
tuït, per a la construcció i gestió d’una residència per
a gent gran i centre de dia; sotmetre l’expedient a in-
formació pública durant un termini de trenta dies i, si
no s’hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir
a constituir el dret esmentat; formalitzar-lo en escrip-
tura pública d’acord amb les condicions del document
annex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la

Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

23. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Generalitat de Catalunya respecte de la superfície
de sostre de 3.200 m2 regulada a la Modificació del
Pla General Metropolità en l’àmbit del sector de la
Colònia Castells que correspon a la finca situada al
carrer de l’Equador, núm. 74-80, grafiada en el plànol
annex, per un termini de cinquanta anys i amb caràc-
ter gratuït, per a la construcció i gestió d’una residèn-
cia per a persones amb discapacitat psíquica profun-
da; sotmetre l’expedient a informació pública durant
un termini de trenta dies i, si no s’hi formulen recla-
macions o al·legacions, procedir a constituir el dret
esmentat; formalitzar-lo en escriptura pública d’acord
amb les condicions del document annex, que s’apro-
ven; inscriure’l en el Registre de la Propietat; i facultar
l’Alcaldia per a la realització de totes les actuacions
encaminades a concretar, clarificar i executar el pre-
sent acord.

24. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació
i Gestió SA (Regesa) sobre la finca de propietat mu-
nicipal situada en el carrer de Teodor Llorente, núm.
8B, grafiada en el plànol annex, per un termini de se-
tanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la cons-
trucció i gestió d’habitatges, en règim de lloguer, per
a joves de conformitat amb el Conveni de col·labo-
ració amb la dita societat aprovat pel Plenari del Con-
sell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalitzat el 26
de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a informació
pública durant un termini de trenta dies i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret esmentat; formalitzar-lo en escriptura
pública d’acord amb les condicions del document an-
nex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

25. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Societat Urbanística Metropolitana de Rehabilitació
i Gestió SA (Regesa) sobre la finca de propietat mu-
nicipal situada en el carrer de Pujades, núm. 302-
312, grafiada en el plànol annex, per un termini de
setanta-cinc anys i amb caràcter gratuït, per a la
construcció i gestió d’habitatges, en règim de lloguer,
per a joves de conformitat amb el Conveni de col·la-
boració amb la dita societat aprovat pel Plenari del
Consell Municipal el 21 de juliol de 2004 i formalitzat
el 26 de juliol de 2004; sotmetre l’expedient a infor-
mació pública durant un termini de trenta dies i, si no
s’hi formulen reclamacions o al·legacions, procedir a
constituir el dret esmentat; formalitzar-lo en escriptura
pública d’acord amb les condicions del document an-
nex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

26. Constituir un dret real de superfície a favor de
la Generalitat de Catalunya sobre la finca de propietat
municipal, situada al carrer del Pallars, núm. 207-217,
grafiada en el plànol annex, per un termini de trenta
anys i amb caràcter gratuït, per a la construcció i ges-
tió del CEIP Llacuna; sotmetre l’expedient a informa-
ció pública durant un termini de trenta dies i, si no s’hi
formulen reclamacions o al·legacions, procedir a cons-
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tituir el dret esmentat; formalitzar-lo en escriptura pú-
blica d’acord amb les condicions del document an-
nex, que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

27. Concretar l’acord d’aquest Consell Plenari de
21 de març de 2003 delimitant les superfícies desti-
nades al CEIP Pere IV / Bilbao i a l’IES Pere IV / Bil-
bao, grafiades en el plànol annex, en 3.881 m2 i de
2.800 m2, respectivament; constituir un dret real de
superfície a favor de la Generalitat de Catalunya so-
bre la part de la finca destinada a la construcció del
CEIP Pere IV / Bilbao, per un termini de trenta anys i
amb caràcter gratuït; mantenir inalterable la resta de
l’acord plenari esmentat pel que fa a la construcció de
l’Institut d’Ensenyament Secundari; sotmetre l’expe-
dient a informació pública durant un termini de trenta
dies i, si no s’hi formulen reclamacions o al·legacions,
procedir a constituir el dret esmentat; formalitzar la
constitució del dret de superfície en escriptura públi-
ca, d’acord amb les condicions del document annex,
que s’aproven; inscriure’l en el Registre de la Propie-
tat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de totes les
actuacions encaminades a concretar, clarificar i exe-
cutar el present acord.

28. Cedir al Consorci de la Mina les finques de pro-
pietat municipal aportades al Projecte de reparcel·la-
ció del barri de la Mina com a parcel·la 07-03, situa-
da en el carrer de Sarasate, núm. 19 (finca registral
954-N) i com a parcel·la 07-08, situada en el carrer
de Sarasate, núm. 7 (finca registral 1.275-N), de su-
perfície de 102,15 m2 i 37,04 m2, respectivament, per
tal de destinar les parcel·les resultants del procés
reparcel·latori a les finalitats d’interès general que el
planejament en vigor els assigna, comptabilitzant el
valor corresponent que resulti de l’execució del Pro-
jecte de reparcel·lació com a aportació complementà-
ria de l’Ajuntament de Barcelona al Consorci esmen-
tat; sotmetre l’expedient a informació pública durant
un termini de trenta dies; i, si no s’hi formulen recla-
macions o al·legacions, tenir per aprovada la cessió,
de conformitat amb els articles 49 i 50 del Reglament
del patrimoni dels Ens locals de 17 d’octubre de
1988, formalitzar la cessió en escriptura pública, ins-
criure-la en el Registre de la Propietat; i facultar l’Al-
caldia per a la realització de totes les actuacions en-
caminades a concretar, clarificar i executar el present
acord.

29. Aprovar el Conveni, a formalitzar amb la Cam-
bra Oficial de Comerç, Indústria i Navegació de Bar-
celona, relatiu a la constitució d’un dret real de su-
perfície a favor d’aquest organisme sobre la finca
ubicada a l’avinguda Diagonal, cruïlla amb el carrer
de la Selva de Mar, situada dins de l’illa delimitada
pels carrers de Pujades, del Fluvià i de la Selva de
Mar i l’avinguda Diagonal, en l’àmbit de la UA núm.
13 del Pla especial de reforma interior Diagonal-
Poblenou, grafiada en el plànol annex, per un termini
de setanta-cinc anys i amb caràcter onerós, per a la
construcció i instal·lació de la seva seu operativa; sot-
metre l’expedient a informació pública durant un ter-
mini de trenta dies i, si no s’hi formulen reclamacions
o al·legacions, procedir a constituir el dret esmentat;
practicar les operacions registrals d’agrupació, segre-
gació o altres necessàries per a identificar la parcel·la
objecte del dret; declarar d’acord amb els articles 78 i

concordants del Reial Decret 1093/1997, de 4 de ju-
liol, que s’aprova les Normes complementàries al Re-
glament per a l’execució de la Llei hipotecària, la
innecessarietat de llicència de parcel·lació; formalit-
zar la constitució del dret de superfície en escriptura
pública d’acord amb les condicions que figuren en
l’esmentat Conveni; inscriure’l en el Registre de la
Propietat; i facultar l’Alcaldia per a la realització de to-
tes les actuacions encaminades a concretar, clarificar
i executar el present acord.

30. Aprovar inicialment el plec de clàusules regula-
dores de la concessió, amb caràcter gratuït, al Con-
sorci del Museu d’Art Contemporani de Barcelona
(MACBA) de l’ús privatiu de la superfície de 4.129,17
m2 construïts, grafiada en els plànols annexos, que
forma part del conjunt d’edificacions conegudes com
a Capella i Convent dels Àngels (carrer dels Àngels,
núm. 7), i que incorpora la superfície de 1.127 m2 ob-
jecte de l’autorització concedida per decret de l’Alcal-
dia de 26 de setembre de 2003, per tal d’albergar les
exposicions temporals, instal·lacions i presentacions
parcials de les col·leccions del Museu i el Centre de
Documentació i Biblioteca d’Art Contemporani; sot-
metre’l a informació pública durant un termini de tren-
ta dies i, si no s’hi formulen al·legacions o reclama-
cions, tenir per elevat automàticament el present
acord d’aprovació inicial a definitiva; i en aquest cas
adjudicar el contracte de concessió, mitjançant proce-
diment negociat, al Consorci del Museu d’Art Con-
temporani de Barcelona, formalitzar la concessió, i fa-
cultar l’Alcaldia per a realitzar totes les actuacions
encaminades a la concreció, clarificació i execució
del present acord.

31. Atorgar la Medalla d’Honor de Barcelona als
següents ciutadans, ciutadanes i entitats que proposa
aquest Consell Plenari i els respectius Consells de
Districte, com a mereixedors d’aquest guardó per les
seves virtuts i valors cívics i perquè han contribuït
amb el seu esforç, cadascun des del seu àmbit d’ac-
tuació, al desenvolupament de la consciència ciuta-
dana. A iniciativa del Consell Plenari: a l’Associació
Projecte dels Noms, al Sr. Joan Cervera i Batariu, al
Sr. Gaspar Espuña i Berga, al Sr. Francesc Flaqué i
Fontanals i a la Sra. María José Vázquez Arias. A ini-
ciativa dels Consells de Districte de: Ciutat Vella, al
Club de Bàsquet Ciutat Vella i a la Perla Agustinenca;
l’Eixample, al Sr. Joan B. Isart López i al Sr. Antonio
Navarro Montenys; Sants-Montjuïc, a la Família San-
tiveri i a la Fundació Hospital Sant Pere Claver; les
Corts, al Sr. Antoni Pallarés Tuset i al Sr. Lleonard
Ramírez Viadé; Sarrià-Sant Gervasi, al Sr. Fèlix Amat
i Parcerisa (a títol pòstum) i al Sr. Mariano Messeguer
Bielsa; Gràcia, al Sr. Manel Jiménez Valentí i a Nexe
Fundació Privada; Horta-Guinardó, al Sr. Paco Gon-
zález Díaz i al Sr. Joan Termes i Roig; Nou Barris, al
Sr. Juan José Ferreiro i Suárez i al Grup de Foc de
Nou Barris; Sant Andreu, al Sr. Francesc Porret i Gay
i a l’Agrupació Excursionista Muntanya; Sant Martí, al
Sr. José Luís Martín Cela i a la Sra. Montserrat
Montull Pujol.

COMISSIÓ D’URBANISME, INFRAESTRUCTURES
I HABITATGE

32. Aprovar els compromisos econòmics de l’Ajun-
tament al Contracte Programa Transport 2005-2006



NÚM. 34 a 20-XII-2005a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 1847

entre l’Administració General de l’Estat i l’Autoritat del
Transport Metropolità; i facultar als representants de
l’Ajuntament de Barcelona a l’Autoritat del Transport
Metropolità per a la realització dels tràmits que es de-
rivin de la seva formalització.

Districte de Ciutat Vella

33. Desestimar el recurs de reposició interposat pel
Sr. Josep Lluís Núñez i Navarro, en nom i representa-
ció de la Societat Josel, SL, contra l’acord, adoptat
pel Plenari del Consell Municipal en sessió celebrada
el 17 de juny de 2005, d’aprovació definitiva de la
Modificació del Pla especial d’establiments de con-
currència pública, hoteleria i altres serveis del Distric-
te de Ciutat Vella, d’iniciativa municipal, de conformi-
tat amb l’informe emès per la Direcció d’Actuació
Urbanística, que consta a l’expedient i, a efectes de
motivació, s’incorpora al present acord.

34. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial de reforma interior del Raval en
l’àmbit dels Jardins de Torres Clavé i de la plaça de
Castella, d’iniciativa municipal (Foment de Ciutat Ve-
lla, SA); i resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe del Departament de Plane-
jament de Transformació, de valoració de les al·le-
gacions, que consta a l’expedient i, a efectes de moti-
vació, s’incorpora al present acord.

Districte de l’Eixample

35. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic i de millora urbana d’ampliació i or-
denació de l’equipament esportiu Sagrada Família,
ubicat al passatge de Vilaret, núm. 30, promogut per
la Fundació Privada Claror.

36. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic integral d’edifici museu per a la Fun-
dació Godia, hotel i locals comercials en el carrer de
la Diputació, núm. 250, (Casa Garriga i Nogués), pro-
mogut per Dopplette, SL.

37. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, la Modifi-
cació del Pla especial urbanístic de concreció d’equi-
paments i determinació de les condicions d’edificació
de l’illa compresa entre els carrers de Sicília, de Ri-
bes, de Sardenya i d’Alí Bei, d’iniciativa municipal
(Proeixample, SA); i resoldre les al·legacions presen-
tades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació
inicial, de conformitat amb l’informe del Departament
de Planejament de Desenvolupament, de valoració
de les al·legacions esmentades, que consta a l’expe-
dient i, a efectes de motivació, s’incorpora al present
acord.

Districte de les Corts

38. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a la instal·lació, al Campus Sud de

Pedralbes, de mòduls prefabricats per als laboratoris
del Parc Científic de Barcelona, promogut per la Uni-
versitat de Barcelona.

Districte de Sarrià-Sant Gervasi

39. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana d’ordenació de la parcel·la situada al
carrer de Vidal i Quadras, núm. 3, promogut per la
Sra. Aurelia Carulla Font.

40. Donar conformitat al Text refós de la Modifica-
ció del Pla General Metropolità per a l’ordenació de
les vores de la Via Augusta, d’iniciativa municipal, re-
dactat en compliment de l’acord de la Subcomissió
d’Urbanisme del municipi de Barcelona adoptat en
sessió celebrada el 18 de març de 2005, pel qual es
va estimar el recurs potestatiu de reposició interposat
pels Srs. Juan i Vicente Tort Arnau contra l’acord de
l’esmentada Subcomissió, d’aprovació definitiva de la
Modificació del Pla General Metropolità per a l’orde-
nació de les vores de la Via Augusta; i exposar-lo al
públic pel termini d’un mes.

41. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità per
a la qualificació com a equipament públic de la finca
situada al carrer de Canet, núm. 4 a 26, d’iniciativa
municipal, amb les modificacions a què fa referència
l’informe del Departament de Planejament de Desen-
volupament; resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe de l’esmentat Departament
de valoració de les al·legacions; informes, tots dos,
que consten a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorporen al present acord; i trametre l’expedient a
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na per a la seva aprovació definitiva.

42. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la Modificació del Pla General Metropolità en
el cim del Tibidabo, d’iniciativa municipal, amb les
modificacions a què fa referència l’informe de la Di-
recció Tècnica d’Urbanisme; resoldre les al·legacions
presentades en el tràmit d’informació pública de
l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de va-
loració de les al·legacions; informes, tots dos, que
consten a l’expedient i, a efectes de motivació, s’in-
corporen al present acord; i trametre l’expedient a la
Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelona
per a la seva aprovació definitiva.

43. Suspendre, de conformitat amb l’article 90.1.b
de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, l’apro-
vació definitiva del Pla de millora urbana d’ordenació
de la parcel·la ubicada en el carrer de Portolà, núm.
6, cantonada amb el carrer de Claudi Sabadell, núm.
7-9, promogut per Topopapel, SA, pels motius expo-
sats a l’informe del Departament de Planejament de
Desenvolupament, que consta a l’expedient i, a efec-
tes de motivació, s’incorpora a aquest acord; advertir
als promotors del pla, de conformitat l’article 92.1 de
la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic
de les Administracions públiques i del procediment
administratiu comú, que disposen de 3 mesos, a
comptar des del dia següent al de la notificació del
present acord, per solucionar les deficiències asse-
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nyalades a l’informe de referència; en cas de no fer-
ho així, s’entendrà caducat l’expedient administratiu; i
publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Pro-
víncia de Barcelona.

Districte d’Horta-Guinardó

44. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana per a l’ordenació de volums i la con-
creció d’alineacions i rasants de la finca situada al
carrer dels Agudells, núm. 18-24, promogut per Ope-
racions i Activitats Immobiliàries, SL; requerir el pro-
motor per tal que, en el termini màxim de tres mesos
a comptar des del dia següent a la notificació del pre-
sent acord, constitueixi la garantia corresponent al
12% del valor de les obres d’urbanització, per un im-
port de 12.253,08 euros, als efectes establerts a l’arti-
cle 101.3 de la Llei 2/2002, de 14 de març, d’urbanis-
me, i com a requisit previ a la publicació d’aquest
acord; i publicar el present acord i la normativa del
Pla al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona als
efectes de la seva executivitat, un cop s’hagi acreditat
el compliment del requeriment indicat.

Districte de Nou Barris

45. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana de concreció de volumetria en el solar
del passeig de Fabra i Puig, núm. 317-319, i dels car-
rers de Petrarca, núm. 3-7 i d’Espiell, núm. 18-26,
promogut per Metro 3, SA; requerir el promotor per tal
que, en el termini màxim de tres mesos a comptar
des del dia següent a la notificació del present acord,
constitueixi la garantia corresponent al 12% del valor
de les obres d’urbanització, per un import de 586,29
euros, als efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei
2/2002, de 14 de març, d’urbanisme, i com a requisit
previ a la publicació de l’anunci d’aquest acord; i pu-
blicar el present acord i la normativa del Pla al Butlletí
Oficial de la Província de Barcelona als efectes de la
seva executivitat, un cop s’hagi acreditat el compli-
ment del requeriment indicat.

46. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic i de millora urbana per a l’ordenació
dels sòls dotacionals situats a la Via Favència, núm.
348-362B, d’iniciativa municipal; i resoldre les al·le-
gacions presentades en el tràmit d’informació pública
de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe del
Departament de Planejament de Desenvolupament,
de valoració de les al·legacions esmentades, que
consta a l’expedient i, a efectes de motivació, s’incor-
pora al present acord.

Districte de Sant Andreu

47. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic per a l’ordenació de l’illa ubicada en-
tre els carrers de la Manigua, de Garcilaso i de les
Acàcies i el passatge de Salvador Riera, d’iniciativa
municipal.

48. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana en el sector del triangle ferroviari de la
Modificació del Pla General Metropolità per a l’orde-
nació de l’Estació de la Sagrera i el seu entorn, pro-
mogut per Barcelona Sagrera Alta Velocidad, SA, que
incorpora les prescripcions de l’aprovació inicial i con-
té les modificacions a què fa referència l’informe del
Departament de Planejament de Transformació; i re-
soldre les al·legacions presentades en el tràmit d’in-
formació pública de l’aprovació inicial, de conformitat
amb l’informe de l’esmentat Departament de valora-
ció de les al·legacions; ambdós informes consten a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorporen al
present acord.

Districte de Sant Martí

49. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla de
millora urbana de l’illa delimitada pels carrers de Cris-
tóbal de Moura, del Maresme, de Veneçuela i de
Puigcerdà –Districte d’activitats 22@bcn–, promogut
per Corfú, SA, i altres, amb les modificacions a què fa
referència l’informe de la societat municipal 22 Arroba
Bcn, SA; resoldre les al·legacions presentades en el
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe esmentat, que conté també
la valoració de les al·legacions i informe que consta a
l’expedient i, a efectes de motivació, s’incorpora al
present acord; requerir el promotor per tal que, en el
termini màxim de tres mesos a comptar des del dia
següent a la notificació del present acord, constitueixi
la garantia corresponent al 12% del valor de les obres
d’urbanització, per un import de 113.551 euros, als
efectes establerts a l’article 101.3 de la Llei 2/2002,
de 14 de març, d’urbanisme, i com a requisit previ a
la publicació d’aquest acord; i publicar el present
acord i la normativa del Pla al Butlletí Oficial de la
Província de Barcelona als efectes de la seva execu-
tivitat, un cop s’hagi acreditat el compliment del re-
queriment indicat.

50. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’ar-
ticle 68 de la Carta Municipal de Barcelona, el Pla es-
pecial urbanístic del centre d’activitats professionals a
la parcel·la del carrer del Pallars, núm. 99 –Districte
d’activitats 22@bcn–, promogut per Inmobiliaria Bar-
namol, SL; resoldre les al·legacions presentades en
el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de
conformitat amb l’informe emès per la societat muni-
cipal 22 Arroba Bcn, SA, que consta a l’expedient i, a
efectes de motivació, s’incorpora al present acord.

51. Aprovar provisionalment, de conformitat amb
els articles 11.1.j i 66.3 de la Carta Municipal de Bar-
celona, la modificació puntual de la Modificació del
Pla General Metropolità per a la renovació de les àre-
es industrials del Poblenou –Districte d’activitats 22@
bcn–, per tal d’adaptar les seves normes urba-
nístiques a les determinacions del Decret legislatiu
1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei d’urbanisme, d’iniciativa municipal, amb les
modificacions a què fa referència l’informe del Sector
d’Urbanisme; resoldre les al·legacions presentades
en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial,
de conformitat amb l’informe del Sector d’Urbanisme,
de valoració de les al·legacions; informes, tots dos,
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que consten a l’expedient i, a efectes de motivació,
s’incorporen al present acord; i trametre l’expedient a
la Subcomissió d’Urbanisme del municipi de Barcelo-
na per a la seva aprovació definitiva.

COMISSIÓ DE SOSTENIBILITAT, SERVEIS
URBANS I MEDI AMBIENT

52. Aprovar el Conveni entre l’Ajuntament de Bar-
celona i l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i
Tractament de Residus (EMSHTR), que té per objec-
te autoritzar a l’empresa mixta Clavegueram de Bar-
celona, SA, (CLABSA) l’ampliació a l’àmbit territorial
de l’EMSHTR de les activitats que en relació a la
xarxa de clavegueram desenvolupa en l’àmbit del
municipi de Barcelona fins al final del termini de dura-
da del contracte entre l’Ajuntament de Barcelona i
CLABSA. Facultar per la signatura de l’esmentat con-
veni l’Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos, regidor po-
nent de Serveis Urbans i Manteniment. Iniciar els trà-
mits necessaris per tal de modificar els Estatuts de
l’empresa CLABSA, d’acord amb el contingut de l’es-
mentat Conveni.

COMISSIÓ DE CULTURA, EDUCACIÓ I
BENESTAR SOCIAL

53. Autoritzar l’adhesió de l’Ajuntament de Barcelo-
na a la IV Fase de la Xarxa de Ciutats Saludables,
projecte impulsat per l’Organització Mundial de la Sa-
lut a Europa, per a desenvolupar polítiques i progra-
mes basats en la salut per a tothom. Designar l’Im.
Sr. Ignasi Fina i Sanglas, regidor ponent de Salut Pú-
blica, com a representant polític d’aquest Ajuntament
als òrgans de govern de l’esmentada Xarxa; i facul-
tar-lo perquè designi als representants tècnics que
procedeixin.

Moció

Única. Aprovar inicialment l’Estat anual de previsió
de despeses i ingressos per l’any 2005 de l’Agència
de Promoció del Carmel i Entorns, SA. Sotmetre’l a
informació pública i en cas de no presentar-s’hi al·le-
gacions, tenir-lo per definitivament aprovat.

e) Declaracions Institucionals

D1. La violència contra les dones és una greu vul-
neració dels drets humans més elementals, el primer
dels quals és el dret a la vida.

Avui, Dia internacional contra la violència envers
les dones, les institucions públiques de Catalunya, el
Govern de la Generalitat i els ajuntaments, volem ex-
pressar el nostre condol per la mort de, Maria Isabel,
Carmen, Petronela, Aisha, Nelly, M. Mercè, M. Antò-
nia, Carme, Dimita, Soledad, Maria del Carmen i
Maureen, víctimes de la violència contra les dones a
Catalunya durant aquest 2005.

Les Administracions catalanes hem de reconèixer
que, malgrat els esforços realitzats en la prevenció
d’aquesta violència, el degoteig de dones mortes a

causa de la violència de gènere es segueix manifes-
tant com un fenomen persistent.

Davant aquesta evidència, les Administracions pú-
bliques catalanes hem d’apel·lar a la necessitat d’unir
esforços per incrementar l’eficàcia dels nostres com-
promisos vers un canvi de mentalitats que faci possi-
ble que les dones puguin gaudir plenament del seu
estatus de ciutadanes.

En conseqüència, al costat de la nostra intervenció
per pal·liar les conseqüències que aquesta violència
té sobre les dones i el seu entorn, tenim també el
compromís d’implicar-nos en la sensibilització social
necessària per a propiciar una transformació cultural
que contribueixi a un nou pacte social entre dones i
homes. Un nou pacte basat en relacions lliures de
violència, que posi en el centre la vida humana i la lli-
bertat de les persones, sense distinció de sexes.

Ara, al costat de totes les mesures, els recursos i
les experiències pioneres dutes a terme pel moviment
de dones, pels ens locals i pel Govern de la Generali-
tat i també gràcies a les pròpies dones que han pas-
sat per situacions de violència, seguim treballant per
a la creació de nous instruments que allunyin cada
cop més la violència contra les dones de la nostra re-
alitat i del nostre imaginari social. Un d’ells és el fo-
ment de la coordinació interinstitucional i un altre és
l’avantprojecte de la Llei dels drets de les dones per a
l’eradicació de la violència masclista, elaborat pel Go-
vern de la Generalitat i que en aquests moments està
en procés de participació pública. Aquesta Llei no és
un punt final, sinó un punt de partida, una part del
procés que s’haurà de completar amb les pràctiques
de tots els àmbits implicats.

Així mateix, el Plenari del Consell Municipal de
l’Ajuntament de Barcelona va aprovar el 10 de no-
vembre del 2004 una mesura de govern en la qual es
fa constar que s’atorga la màxima prioritat a l’eradica-
ció de la violència vers les dones, a través de la impli-
cació de totes les àrees de gestió municipal en el rep-
te de la definició d’una nova política transversal que
incorpori la integralitat en l’atenció i la prevenció a la
violència vers les dones.

Amb aquest objectiu, el 2, 3 i 4 de novembre
d’aquest any es varen dur a terme les jornades de
treball per a la creació del nou Pla operatiu contra la
violència vers les dones, en les quals varen poder
participar totes les persones que treballen a l’Ajunta-
ment i tenen responsabilitats de gestió i atenció en
aquest àmbit. Aquest espai de treball, on es varen
compartir diferents experiències i coneixements, con-
tribuirà a la definició del mapa estratègic sobre quina
és la situació actual a la ciutat de Barcelona, des de
la concreció i el coneixement directe de la realitat.

Per tots aquests motius, i de conformitat amb els
articles 60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament Orgànic
Municipal de l’Ajuntament de Barcelona, els Grups
municipals sotasignants presenten al Plenari del Con-
sell Municipal la declaració institucional següent:

Primer. Des de l’Ajuntament de Barcelona, com
a administració pública catalana volem manifestar,
doncs, el nostre compromís polític en la definició de
noves estratègies i el desplegament dels recursos ne-
cessaris que vagin minvant els efectes que aquesta
violència té sobre les dones en particular i, al capda-
vall, sobre tota la ciutadania del nostre país. I volem
expressar alhora, en el marc simbòlic del Dia interna-
cional contra la violència envers les dones, que és
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viable, i per tant necessari, avançar cap a escenaris
que ens ajudin a configurar una Catalunya lliure de
violència masclista.

Segon. L’Ajuntament de Barcelona seguirà treba-
llant en els programes propis, en l’ampliació i la con-
solidació del Circuit territorial contra la violència de
gènere, en el Pla operatiu contra la violència vers les
dones, en fase de nova redacció, i en l’ampliació i el
reforç de tots aquells instruments com l’Equip d’Aten-
ció a la Dona tant específics des de la integralitat,
com en les estratègies de prevenció, informació i
atenció integral com són els Punts d’informació i aten-
ció a les dones. Des de l’abordatge integral de les si-
tuacions de violència, i l’aposta per la coordinació
interinstitucional i la col·laboració tant amb les institu-
cions públiques com amb les associacions de dones.

D2. El proper dia 27 de novembre, Barcelona aco-
llirà la cimera de caps d’Estat i de Govern del
partenariat euromediterrani. Deu anys després de la
reunió de Ministres d’Afers Exteriors que va posar en
marxa el Procés de Barcelona, la Ciutat torna a ser el
punt de trobada de les dues ribes del Mare Nostrum.
Barcelona s’obre a l’esperança que aquesta cimera
contribueixi al rellançament de la cooperació eurome-
diterrània i que obri a la Regió un futur de pau i pros-
peritat compartida.

El Govern espanyol i la Presidència britànica de la
Unió Europea han triat la nostra ciutat com a seu d’a-
quest esdeveniment, reconeixent d’aquesta manera
el paper central de Barcelona en les relacions d’Euro-
pa amb el Mediterrani.

Barcelona acollirà també un seguit de reunions i
trobades organitzades per diverses entitats i institu-
cions que mostren l’interès amb aquest procés i la vo-
luntat de formar-ne part i acompanyar-lo. A més, com
fa deu anys, Barcelona tornarà a organitzar una Con-
ferència de Ciutats, coincidint amb la Cimera Euro-
mediterrània.

Amb motiu d’aquestes celebracions, els Grups sota-
signants expressem la declaració institucional següent:

El Mediterrani no ha de ser l’espai de conflicte del
passat. Precisament la seva diversitat ha de ser la
seva principal font de riquesa. Tot allò que suposi dià-
leg i intercanvi en aquesta part del món contribueix a
construir-hi pau. Cal que els fanàtics de tot tipus que
usen la violència com a mitjà d’expressió no trobin ni
comprensió ni suport. Unes societats democràtiques,
dialogants i obertes són el millor camí per eradicar
aquests comportaments.

La Mediterrània es troba marcada per grans desi-
gualtats econòmiques i socials. Malgrat els esforços
fets en aquests deu anys de Procés de Barcelona, els
progressos són clarament insuficients. L’objectiu pro-
posat per la Declaració de Barcelona, l’any 1995, de
creació d’un espai d’estabilitat, diàleg i solidaritat se-
gueix plenament vigent i compta avui amb una sòlida
xarxa de relacions i instruments. Tanmateix, no s’ha
aconseguit pal·liar substancialment les desigualtats
existents entre el Nord i el Sud, que empenyen milers
de ciutadans i ciutadanes a emigrar cap al nord bus-
cant unes millors condicions de vida i millors expecta-
tives de futur. Reafirmem el nostre compromís amb
l’aprofundiment del Procés de Barcelona, en benefici
de la pau, el desenvolupament i les aspiracions ciuta-
danes de llibertat, democràcia i justícia social.

Les ciutats volem ser actors i protagonistes actius
del diàleg i la cooperació euromediterrània. El bon

funcionament de les ciutats és clau per proporcionar
qualitat de vida als ciutadans i ciutadanes, cohesió
social i desenvolupament econòmic. El Mediterrani és
cada vegada més una regió urbana, però els dèficits
a les ciutats del sud representen encara un greu obs-
tacle. Catalunya, Barcelona, i els pobles de la medi-
terrània han de jugar un paper clau en el diàleg i la
recerca d’una millor distribució de la riquesa entre el
nord i el sud de la Mediterrània.

La Conferència de Ciutats ha de servir per a recla-
mar una atenció preferent als problemes que es viuen
a les grans ciutats de la Mediterrània i per a oferir la
nostra contribució, com a ciutats, a la solució d’a-
quests problemes en base a la cooperació i l’intercan-
vi d’experiències. Per a fer front a aquests problemes
és imprescindible que l’àrea mediterrània ocupi un
espai prioritari en les relacions exteriors de la Unió
Europea.

La construcció d’un autèntic espai euromediterrani
no pot limitar-se exclusivament a l’àmbit intergover-
namental. Mes enllà de la necessària cooperació en-
tre estats i entre regions, l’entesa entre els governs
locals suposa un element cabdal que permet trencar
en molts casos els límits que imposen les fronteres
estatals.

Els governs locals hem de fer front a molts dels
problemes que generen les desigualtats nord-sud,
com per exemple les migracions. Per això volem par-
ticipar en la recerca de solucions. Les ciutats som els
escenaris on la realitat es manifesta en tota la seva
complexitat i diversitat i aportem un coneixement di-
recte sobre els desequilibris i els problemes existents,
així com les possibles vies de solució. Estem dispo-
sats a contribuir a la construcció d’una Mediterrània
més pròspera i en pau, però cal recordar que només
si el partenariat arriba a les ciutats, només la seva
concreció al nivell local serà útil a la ciutadania.

La construcció d’una mediterrània més prospera i
en pau passa per treballar, de forma ineludible, algu-
nes temes. Cal parlar de la mobilitat de les persones,
de les polítiques d’immigració, d’acord amb les legis-
lacions vigents, com a veritables polítiques també de
desenvolupament dels països del sud, a través de la
transferència de remeses de capitals dels emigrants
cap als seus països d’origen i la transferència de co-
neixement i endegant iniciatives de codesenvolu-
pament.

Cal impulsar els programes i les iniciatives de coo-
peració al desenvolupament als països de la riba sud
de la Mediterrània i, especialment, als països del
Magrib, que incideixen en la formació i la inserció
sociolaboral dels joves, i en la integració de les dones
en els àmbits socioeconòmic, polític i cultural.

Aquestes accions s’han de fer mantenint l’actual po-
lítica activa de treball per la pau a la Mediterrània re-
colzant les iniciatives que cerquen una sortida pacífica
als conflictes i, concretament, reforçant els projectes
de diàleg directe entre els ciutadans, de trobades de
joves, d’educació per la pau a través de l’esport, etc.

Per tot això les ciutats apostem per un nexe d’unió
més estable i efectiu entre les autoritats locals, en la
recerca d’aquests objectius comuns, amb la reivindi-
cació de més recursos per la cooperació entre ciutats
del Mediterrani, d’una política de veïnatge a la UE
que incorpori plenament els mecanismes de coopera-
ció entre governs locals, que han donat bons resul-
tats a Europa.
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Des de Barcelona, i des de la Conferència de Ciu-
tats, volem contribuir a atorgar a les ciutats, i a la coo-
peració entre elles, el paper i els recursos necessaris.
Les autoritats locals s’han d’implicar a fons en el
parternariat, tal i com recollia la declaració de Bar-
celona+10. Cal que aquest partenariat arribi a les
ciutats, contribueixi a fomentar les seves capacitats
institucionals, humanes i socials i a impulsar la cons-
trucció de la pau i la cultura dels drets humans des
dels municipis.

D3. L’any 1952 es va inaugurar la factoria de SEAT
a la Zona Franca de Barcelona. Més enllà que la ma-
jor part de la seva producció estigui actualment a
Martorell, podem afirmar, sense caure en retòrica,
que SEAT forma part del patrimoni laboral de la Ciu-
tat.

Cal recordar que la Regió metropolitana de Barce-
lona tradicionalment ha tingut una activitat industrial
significativa en relació al conjunt de l’activitat econò-
mica, i que és la segona ciutat amb més pes industri-
al, després de Stuttgart.

El Pla d’actuació municipal vigent té en la fidelit-
zació del teixit empresarial existent i l’expansió dels ja
presents una línia de treball que referma el compro-
mís de tots plegats en l’exercici del dret al treball com
l’element clau per a la cohesió social.

No hem de negar que la producció a SEAT a Mar-
torell ha disminuït els darrers anys (un 24,5% des del
2000). Davant d’una situació difícil que ha fet perillar
els llocs de treball, han estat els treballadors i les tre-
balladores de SEAT els que han realitzat esforços i
els que han aportat solucions per mantenir el nivell
d’ocupació. Seria irreal i injust negar-ho, igual que ho
seria oblidar que l’Estat i la Generalitat han contribuït
a mantenir l’activitat productiva a SEAT a partir d’aju-

des amb diners públics, convertint aquesta empresa
en una aposta estratègica col·lectiva.

Ens trobem en un context que amenaça els llocs
de treball existents, amb la presentació d’un expe-
dient de regulació que afecta a 1.346 treballadors. I
cal ser conscients que l’ocupació que es pugui perdre
avui a SEAT difícilment serà recuperable en el futur.
És per aquest motiu que la responsabilitat col·lectiva
ens obliga les institucions públiques a demanar a
l’empresa i al grup Volkswagen que realitzi els matei-
xos esforços per a mantenir una realitat laboral del
present i un capital de futur que els que, en altres
moments de dificultat, van realitzar els seus treballa-
dors i treballadores i les Administracions públiques de
l’Estat i de la Nació.

Per aquest motiu, i de conformitat amb els articles
60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament orgànic munici-
pal de l’Ajuntament de Barcelona, els Grups munici-
pals sotasignants presenten al Plenari del Consell
Municipal la declaració institucional següent:

1. L’Ajuntament de Barcelona aposta per la defensa
del projecte industrial i comercial de l’empresa SEAT,
que ha de comportar paral·lelament el manteniment
dels llocs de treball i evitar-ne la pèrdua de cara al futur.

2. Fem una crida a la negociació entre les parts im-
plicades i a la mediació de la Generalitat de Ca-
talunya, sol·licitant a la direcció de l’empresa que
flexibilitzi les seves postures per propiciar que s’apli-
quin mesures que no siguin traumàtiques, evitant
acomiadaments o reduccions de salaris.

3. L’Ajuntament de Barcelona referma el seu com-
promís amb la fidelització del teixit empresarial exis-
tent a la Ciutat i a la seva Regió metropolitana, reco-
neixent l’exercici del dret al treball com un element
clau per a la cohesió social.
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Decret.  En ús de les facultats conferides a aquesta
Alcaldia per l’article 21 de la Llei reguladora de les
bases del règim local i l’article 13 de la Carta Munici-
pal, disposo:

Aprovar l’estructura organitzativa de la Direcció de
Serveis de Gestió Econòmica i Control de Recursos
del Sector de Seguretat i Mobilitat, creada per Decret
de l’Alcaldia de 14 de maig de 2004 i ampliades les
seves funcions per Decret de l’Alcaldia de 29 de se-
tembre de 2004, en els òrgans i funcions assenyalats
al document annex.

Cap del Departament d’Administració Econòmica
i Contractació

Òrgan superior immediat: Direcció de Serveis de
Gestió Econòmica i Control de Recursos.

Nivell associat: 26.

Finalitat
Administració econòmica-comptable del Sector i

suport jurídic als òrgans de govern, consultius, direc-
tius i operatius, exercint les funcions pròpies de se-
cretaria dels òrgans de govern del Sector.

Funcions principals
– Administrar i gestionar els recursos pressuposta-

ris i extrapressupostaris del Sector.
– Instruir expedients, comptabilitzar-los i realitzar la

proposta econòmica-pressupostària de despeses
en la contractació.

– Elaborar els estats comptables del Sector.

DISPOSICIONS GENERALS

Decrets de l’Alcaldia

Adscriure funcionalment el Departament d’Admi-
nistració, Personal i Formació de la Direcció dels Ser-
veis de Prevenció d’Incendis i Salvament (SPEIS) a
la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica i Control
de Recursos, en tant es procedeixi la seva integració
definitiva a l’organigrama aprovat.

Barcelona, 18 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5001)

Annex

– Preparar els avantprojectes de pressupost i segui-
ment de la seva execució.

– Habilitar i gestionar sistemes de control de costos
i resultats dels serveis del Sector.

– Assessorar i realitzar el suport tècnic en matèria
econòmica als òrgans del Sector i coordinació
d’activitats econòmiques-administratives amb al-
tres òrgans municipals anàlegs.

– Informar els plecs de clàusules per a la contracta-
ció administrativa i els convenis i concerts del
Sector.

– Informar els aspectes jurídics de les al·legacions
presentades en període d’informació pública en
els expedients de qualsevol classe (plans, pro-
postes o actuacions del Sector).

– Instruir expedients de proposta de resolució de re-
cursos o reclamacions relatives a actuacions en la
via pública.

– Assessorar i informar, en el seu cas, els aspectes
jurídics de les normes internes orgàniques i pro-
cediments del Sector.

Departament
d’Administrció
i Contractació

Departament
de RRHH

Departament
de Logística

i Infraestructura

Direcció de
Serveis de Gestió

Econòmica i Control
de Recursos

Responsable de Relacions Laborals
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– Controlar l’homogeneïtzació dels procediments ad-
ministratius, establint els criteris uniformes, norma-
litzant expedients i supervisant el seu acompliment.

– Fer el seguiment de les disposicions normatives,
de l’efectivitat del seu coneixement i de la seva
operativitat.

– Totes aquelles que li delegui la Secretaria General.

Se li assignaran com a màxim tres tècnics nivell 22
per desenvolupar les diferents línies de treball
previstes per aquest departament.

Cap de Departament de Recursos Humans

Òrgan superior immediat: Direcció de Serveis de
Gestió Econòmica i Control de Recursos.

Nivell associat: 26.

Finalitat
Planificació i administració dels recursos humans

del Sector i gestió del seu desenvolupament profes-
sional.

Funcions principals
– Analitzar les necessitats de recursos humans del

Sector i proposar i desenvolupar les mesures
que s’estimin oportunes per aconseguir una cor-
recta adequació de la plantilla a les necessitats
del Sector.

– Formular les propostes sobre provisió de llocs de
treballs singularitzats. Estudiar i proposar criteris i
mètodes per a la valoració dels llocs de treball i
l’avaluació personal.

– Renovar i/o actualitzar el catàleg de llocs de tre-
ball de Segona Activitat.

– Formular propostes i realitzar la tramitació admi-
nistrativa de la gestió de personal, llicències, ex-
cedències, horaris, vacances, serveis extraordina-
ris, ajuda familiar, plusos, hores extraordinàries,
perllongacions de jornades i destinació i trasllat
de personal.

– Gestionar els sistemes d’informació (SIP, EVALOS,
GESGUB, SPEIS...).

– Control de la disciplina laboral i d’assistència.
– Intervenir i fer el seguiment en matèries de selec-

ció, promoció interna, noves promocions, canvis
interns, formació i racionalització dels recursos
assignats.

– Preparar i proposar les bases de les oposicions i
concursos oposicions per a l’accés a les diferents
categories.

– Interlocutor per temes de salut laboral amb els fa-
cultatius dels serveis mèdics municipals.

– Elaborar, executar i avaluar els programes de for-
mació de perfeccionament i especialització.

– Relació amb l’Escola de Policia de Catalunya en
matèria docent i específicament pel que fa a la rea-
lització de cursos obligatoris de la Guàrdia Urbana.

– Control de les situacions i destinacions de la plan-
tilla, així com la realització dels estudis i estadísti-
ques relacionades amb la plantilla.

Se li assignaran com a màxim un tècnic nivell 22 i
dos tècnics nivell 24 en funció de les necessitats i
l’evolució previsible a mig termini d’aquest departa-
ment.

* Aquest departament exercirà les seves funcions
sobre el personal de les diferents Direccions del Sec-
tor de Seguretat i Mobilitat a excepció del personal de
la Direcció de l’SPEIS, que provisionalment seran
exercides pel Departament d’Administració, Personal
i Formació de l’SPEIS sota la dependència funcional
de la Direcció de Serveis de Gestió Econòmica i Con-
trol de Recursos.

Cap del Departament de Logística i Infraestructures

Òrgan superior immediat: Direcció de Serveis de
Gestió Econòmica i Control de Recursos.

Nivell associat: 26.

Finalitat
Assumeix les funcions relatives a la gestió de com-

pres i d’intendència, i gestió i control d’estocs. La
planificació, manteniment, conservació i neteja dels
immobles del Sector. L’anàlisi i seguiment, amb coor-
dinació amb l’Institut Municipal d’Informàtica, de la
gestió i manteniment dels sistemes informàtics del
Sector.

Funcions principals
– Elaborar els plecs tècnics dels expedients de con-

tractació de subministraments de productes de
consum ordinari pel conjunt del Sector, i segui-
ment i control de la facturació.

– Elaborar els plecs tècnics dels expedients de con-
tractació de subministraments del material tècnic
específic, d’acord a les homologacions efectua-
des per la Guàrdia Urbana i Bombers, i seguiment
i control de la facturació.

– Programar les compres, el control de l’ús, durada i
consum dels mitjans materials i productes. Propo-
sar estratègies de gestió que millorin l’eficiència.

– Inventariar, controlar i administrar els béns inven-
tariables i fungibles.

– Programar la distribució dels subministraments.
Gestió d’estocs i magatzem.

– Analitzar i planificar les necessitats d’inversions
en el equipaments existents o de nova construc-
ció i programar les actuacions.

– Seguiment i control de l’execució de les actuacions.
– Elaborar els plecs per a la contractació d’actua-

cions singulars en matèria d’infraestructures.
– Elaborar el pla de manteniment d’infraestructures.

Seguiment i control de les obres de remodelació
i/o manteniment.

– Controlar el manteniment d’equipament i material
tècnic especialitzat amb gestió externalitzada.

– Seguiment i control de les contractes de conser-
vació i neteja.

– Analitzar les necessitats informàtiques del conjunt
del Sector i, amb coordinació amb l’Institut Munici-
pal d’Informàtica, donar suport als diferents de-
partaments en la gestió i manteniment dels siste-
mes informàtics corresponents.

Per al desenvolupament de les seves funcions se li
assignaran com a màxim dos llocs de treball nivell 24.
Se li podrà adscriure també un lloc de treball nivell
20, 22 o 24 segons les funcions assignades d’acord
amb la participació tècnica en la sala conjunta Guàr-
dia Urbana-Mossos d’Esquadra.
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Responsable de Relacions Laborals

Òrgan superior immediat: Direcció de Serveis de
Gestió Econòmica i Control de Recursos. (Adscripció
orgànica) (*)

Nivell associat: 26.

– Establir i garantir els mecanismes de relació amb
els representants sindicals per tal d’assegurar una
comunicació fluida amb aquests.

– Gestionar la participació dels diferents agents so-
cials per assegurar-se l’èxit del pla integral de re-
cursos humans del Sector.

– Assistència a les comissions i taules de negocia-
ció establertes podent ser responsable per dele-
gació d’alguna d’elles .

– Assistència directa a la Direcció en els processos
de negociació col·lectiva

(*) Aquest lloc de treball tindrà també una depen-
dència funcional amb la Direcció de Relacions La-
borals de la Direcció de Recursos Humans i Organit-
zació.

* * *

Decret.  D’acord amb el punt 7 de les Bases del
Premi del Consell de les Dones de Barcelona, apro-
vades per Decret de l’Alcaldia de 31 d’octubre de
2005, que atribueix a l’alcalde la designació dels
membres del jurat d’aquest premi, i fent ús de les fa-
cultats atribuïdes a aquesta Alcaldia per l’article 13 de
la Carta Municipal de Barcelona, disposo:

Designar membres del Jurat del Premi 25 de no-
vembre, edició 2005, les persones següents:

Presidenta:
– Ima. Sra. Pilar Vallugera i Balañà, regidora ponent

de Dona i Drets Civils.

Vocals:
– Sra. Mercè Molina i Garcia, presidenta de l’Asso-

ciació de Dones Juristes.
– Ima. Sra. Maria Sanahuja i Buenaventura, jutges-

sa degana del Jutjat Degà de Barcelona.
– Sr. Jaume Estany i Ricart, adjunt a la Gerència

del Consorci Sanitari de Barcelona.
– Sr. Héctor Mariñosa i Plaza, cap de redacció de

l’Agència EFE.
– Sra. Amada Santos i Sánchez, Associació de Do-

nes Periodistes de Catalunya.
– Sra. Àngels Barceló i Suárez, Televisió de Catalu-

nya (TV3).
– Sra. Lucia Lázaro i Barrios, Acció contra la Violèn-

cia de Gènere.
– Sra. Montserrat Vilà i Planas, Plataforma contra la

Violència de Gènere.

Secretària:
– Sra. Merche Alvira i Latorre, secretària del Consell

de les Dones de Barcelona

Barcelona, 21 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4944)

* * *

Decret.  En ús de les facultats conferides a aquesta
Alcaldia per l’article 21 de la Llei reguladora de les
bases del règim local i l’article 13 de la Carta Munici-
pal, disposo:

Modificar l’actual estructura organitzativa i funcions
de la Direcció de Patrimoni que es configura d’acord
amb el document annex.

Barcelona, 23 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4995)

Annex

Direcció de Patrimoni

Òrgan superior immediat: Gerència de Serveis Ge-
nerals.

Nivell associat: 30.

Finalitat
Gestió del patrimoni municipal i foment de les polí-

tiques per a la seva rendibilització econòmica i social.

Funcions
– Gestió coordinada amb la resta d’operadors del

patrimoni municipal.
– Coordinació de les actuacions dels diferents sec-

tors que tenen repercussió en el patrimoni munici-
pal.

– Administració de l’inventari, valoració i registre
dels béns de l’Ajuntament.

– Informació patrimonial a través dels canals con-
vencionals i en aplicació de les noves tecnologies.

– Proposta d’adscripció o destinació coordinada
dels béns amb la resta d’operadors del patrimoni
municipal.

– Control d’ús, defensa i seguretat dels béns.

Per al desenvolupament de les seves funcions es
podrà adscriure una Direcció de Projectes de Moder-
nització de la Gestió Patrimonial, de nivell 26.

Direcció de Serveis de Gestió del Patrimoni

Òrgan superior immediat: Direcció de Patrimoni.
Nivell associat: 28.

Finalitat:
Gestió operativa del patrimoni municipal, elabora-

ció de propostes i execució de mesures per a incre-
mentar-ne la rendibilitat.

Funcions
– Coneixement i ponderació de les demandes dels

sectors, districtes, organismes autònoms i empre-
ses municipals, en matèria d’edificis, locals i
instal·lacions per a l’ús específic dels seus res-
pectius serveis.

– Control dels canvis de destinació o adscripció or-
gànica dels béns immobles assignats als diferents
operadors municipals.

– Liquidació i revisió dels cànons, rendes i preus a
cobrar per l’Ajuntament com a conseqüència de
les actuacions sobre el patrimoni municipal.

– Recerca de noves vies d’ingrés patrimonial.
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– Contractació i gestió de les assegurances munici-
pals i coordinació de les actuacions que en
aquesta matèria realitzin els Districtes.

– Seguiment i control de les concessions munici-
pals.

– Propostes d’utilització del domini públic municipal
(telecomunicacions, mobiliari urbà) en col·labora-
ció amb altres serveis.

– Valoració del béns del patrimoni municipal sense
perjudici de les competències d’altres serveis mu-
nicipals.

Per al desenvolupament de les seves funcions es
podrà adscriure:
– Un responsable d’Administració Econòmica i

Comptabilitat de nivell 26.
– Un lloc de treball de nivell 24.
– Dos llocs de treball de nivell 22.

Direcció de Serveis d’Administració del Patrimoni

Òrgan superior immediat: Direcció de Patrimoni.
Nivell associat: 28.

Finalitat
Assessorament i suport jurídic en matèria patrimonial.

Funcions
– Assessorament en matèria patrimonial als òrgans

de govern i òrgans auxiliars de l’Administració mu-
nicipal. Informes sobre la viabilitat jurídica de les
operacions patrimonials en cartera.

– Preparació i negociació de tota classe de contrac-
tes de contingut patrimonial, fins a la seva forma-
lització, en la modalitat d’escriptures públiques,
convenis o altres documents contractuals.

– Reclamació de danys causats al patrimoni muni-
cipal.

– Actuacions en el domini públic municipal: llicèn-
cies per a l’ús especial, concessions de l’ús priva-
tiu, mutacions demanials, alteració de la qualifica-
ció jurídica (desafectació).

– Actuacions respecte dels béns patrimonials de
l’Ajuntament: vendes, permutes, cessions gratuï-
tes i altres formes de transmissió de la propietat;
constitució de drets de superfície, usdefruit o al-
tres drets reals de gaudi; arrendaments i altres
formes de cessió de l’ús a tercers.

– Operacions relatives a béns propietat de tercers:
adquisicions del domini, sempre que no sigui per
expropiació forçosa o qualsevol altra modalitat de
cessió obligatòria; arrendament o qualsevol altra
forma d’adquisició del dret d’ús, de caràcter real o
personal.

Per al desenvolupament de les seves funcions es
podran adscriure:
– Una Direcció de Projecte de nivell 26.
– Un lloc de treball de nivell 24.
– Un lloc de treball de nivell 22.

Departament Tècnic de la Direcció de Patrimoni

Òrgan superior immediat: Direcció de Patrimoni.
Nivell associat: 26.

Finalitat:
Direcció d’actuacions i gestió de les matèries se-

güents.

Funcions
– Gestió del patrimoni ocupat, gestió de béns patrimo-

nials per mitjà de drets de superfície, cessió d’arren-
dament, usdefruit, concessions i cessions d’ús.

– Gestió del patrimoni vacant; recerca i gestió de
noves vies d’ingressos o rendibilització.

– Actuacions en vendes, subhastes, cessions gra-
tuïtes, cessions d’ús, permutes i compres.

– Altres actuacions en el domini públic municipal, lli-
cències per a ús especial, concessions de l’ús pri-
vatiu, mutacions demanials, alteració de la qualifi-
cació jurídica (desafectacions).

– Segregació i agrupació de finques, declaració
d’obra nova i/o altres operacions prèvies a la con-
tractació amb tercers.

– Seguiment del planejament en curs per tal d’o-
rientar els interessos del patrimoni municipal.

– Seguiment de la gestió urbanística referida a fin-
ques de propietat municipal (expropiacions, com-
pensacions, reparcel·lacions).

– Valoració de béns i drets immobles a efectes de
vendes, compres, permutes i cessions d’ús sobre
finques municipals.

– Projectes d’urbanització d’espais públics.
– Projectes d’obres, rehabilitació i enderroc.
– Control dels canvis de destinació o adscripció or-

gànica dels béns immobles assignats als diferents
operadors municipals.

– Coneixement del mercat immobiliari de la Ciutat
per millorar la gestió patrimonial de l’Ajuntament,
millora de la rendibilització dels béns alienables.

– Proposta d’utilització del domini públic municipal
(telecomunicacions, mobiliari urbà...), en col·labo-
ració amb altres serveis.

Per al desenvolupament de les seves funcions es
podran adscriure:
– Dos llocs de treball de nivell 24.
– Un lloc de treball de nivell 22.

Direcció de Serveis d’Inventari i d’Informació Pa-
trimonial

Òrgan superior immediat: Direcció de Patrimoni.
Nivell associat: 28.

Finalitat
Gestió de la informació patrimonial i de les opera-

cions jurídiques hipotecàries.

Funcions
– Suport i assessoria als operadors de sòl sobre

disponibilitat de béns i actuacions juridicohipote-
càries prèvies i posteriors a les operacions del sòl.

– Coordinació i, en el seu cas, realització de les
operacions jurídiques subsanatòries dels títols de
propietat municipal (escriptures i actes administra-
tius), administració i gestió a Hisenda, Registre de
la Propietat i Cadastre.

– Administració de la capa jurídica de l’inventari mu-
nicipal i gestió del manteniment de dades: altes,
modificacions, proposta de baixes.
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– Anàlisi i viabilització de les vendes de sobreres de
vial i de les operacions jurídiques connexes.

– Coordinació de les actuacions a les finques de
propietat municipal ocupades.

– Creació i administració de la base digitalitzada de
títols de propietat de béns municipals.

– Disseny i administració d’un sistema d’informació
patrimonial.

Per al desenvolupament de les seves funcions es
podrà adscriure:
– Una Direcció de Projecte de nivell 26 amb fun-

cions d’informacions hipotecàries.
– Un lloc de treball de nivell 24.

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe de la
Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i en ús de
les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article
13è de la Carta de Barcelona, disposo:

Assignar la denominació de passatge de Maria Lli-
mona al vial que actualment té adreces pel carrer de
Fluvià, i que va des del carrer de Bac de Roda fins al
carrer de Provençals, entre els carrers de Llull i de
Ramon Turró, en el districte de Sant Martí.

Barcelona, 25 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5044)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe de la
Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i en ús de
les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article
13è de la Carta de Barcelona, disposo:

Assignar la denominació de carrer del Palau de la
Música al vial comprès entre el carrer de Ramon Mas
i la plaça de Lluís Millet i Pagès, en el districte de Ciu-
tat Vella.

Barcelona, 25 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5045)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe de la
Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i en ús de
les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article
13è de la Carta de Barcelona, disposo:

Assignar la denominació de carrer Nou de Sadurní
al vial de nova urbanització, situat entre el carrer de
Sant Rafael i la plaça de Salvador Seguí, en el distric-
te de Ciutat Vella.

Barcelona, 25 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5046)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe de la
Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i en ús de
les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article
13è de la Carta de Barcelona, disposo:

Assignar la perllongació del carrer de Fortuna fins
al carrer del Guadalquivir, en el districte de Sants-
Montjuïc.

Barcelona, 25 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5047)

* * *

Decret.  Vistos el present expedient i l’informe de la
Secretaria de la Ponència de Nomenclàtor, i en ús de
les facultats conferides a aquesta Alcaldia per l’article
13è de la Carta de Barcelona, disposo:

Assignar la denominació de passatge de Daró al
vial que resulta de la 4a fase de la promoció Polvorí,
situat entre els carrers del Guadalquivir, de Iecla i de
Fortuna, en el districte de Sants-Montjuïc.

Barcelona, 25 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5048)
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Decret.  En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i segons les normes reguladores del Consell
Assessor de la Gent Gran de Barcelona, disposo:

Nomenar membre que integra el Plenari del Con-
sell Assessor de la Gent Gran de Barcelona, en re-
presentació de les comissions de gent gran dels dife-
rents districtes municipals:

Sra. Concepció Molinas i Mallol, pel Districte de
Sarrià-Sant Gervasi, en substitució de la Sra. Enri-
queta Milian i Ansón.

Barcelona, 21 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4943)

* * *

Decret.  D’acord amb el que es preveu a l’article
5è.2 del Reglament intern de funcionament del Consell
de Cent de Joves de Barcelona, aprovat per acord del
Plenari del Consell Municipal de 14 d’octubre de 2005 i
fent ús de les atribucions que em confereix l’article 13
de la Carta Municipal de Barcelona, disposo:

Nomenar l’Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons vice-
president primer del Consell de Cent de Joves i el Sr.
Fabià Mohedano i Morales vicepresident segon de
l’esmentat Consell.

Barcelona, 21 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4949)

* * *

Decret.  Vista la proposta de la Gerència d’Organit-
zació i Sistemes d’Informació i en ús de les atribu-
cions que em confereix l’article 13 de la Carta Munici-
pal de Barcelona, disposo:

Designar com a membres de la Comissió de l’Ad-
ministració Electrònica de l’Ajuntament de Barcelona
les persones següents:
– Ima. Sra. Montserrat Ballarín i Espuña, regidora

ponent d’Hisenda.
– Sra. Isabel Balliu i Badia, directora d’Administra-

ció General.
– Sr. Enric Casas i Gironella, director de Comunica-

ció Corporativa i Qualitat.
– Sra. Isabel Ricart i Ramon, directora tècnica d’In-

ternet.
Barcelona, 21 de novembre de 2005. L’alcalde,

Joan Clos i Matheu.
(Ref. 4951)

* * *

Decret.  Vist l’escrit rebut del secretari de Política
Municipal del PSC Barcelona de 4 de novembre de
2005, que comunica un canvi de conseller al Consell
Municipal del Districte de l’Eixample, i d’acord amb
l’article 16.1 de les Normes reguladores del funciona-
ment dels districtes, disposo:

Nomenar membre del Consell Municipal del Distric-
te de l’Eixample la Sra. Carme Mata i Ruiz, en substi-
tució del Sr. Joan Ramon Riera i Alemany.

Barcelona, 21 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 4952)

* * *

Decret.  En ús de les atribucions que em confereix
l’article 13 de la Carta Municipal de Barcelona, i
d’acord amb l’article 10 dels Estatuts del Consell Eco-
nòmic i Social de Barcelona i l’acord del Ple de l’es-
mentat Consell, disposo:

Nomenar la Sra. Maria Rosa Virós i Galtier, presi-
denta del Consell Econòmic i Social de Barcelona.

Barcelona, 28 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5125)

* * *

Decret.  En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i de conformitat amb l’article 31 dels Estatuts
de l’empresa Proeixample, SA, disposo:

Proposar a la Junta General de Proeixample, SA la
designació de membre del Consell d’Administració de
l’esmentada societat al Sr. Jaume Castellví i Egea, en
substitució del Sr. Ramon Carrera i Segués.

Barcelona, 28 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5126)

* * *

Decret.  En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i el que determinen els respectius Estatuts
dels diferents Instituts, disposo:

Designar membres dels Consells dels Instituts que
s’assenyalen a continuació, les persones següents.

Institut Municipal d’Educació
Sra. Inés Olóndriz i de Moragas, en substitució del

Sr. Ramon Carrera i Segués.

Institut Municipal de Parcs i Jardins
Sr. Joan Raurich i Llach, en substitució del Sr.

Ramon Carrera i Segués.

Institut Barcelona Esports
Sra. Inés Olóndriz i de Moragas, en substitució del

Sr. Ramon Carrera i Segués.

Barcelona, 28 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5127)

* * *

CARTIPÀS



 a GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA aa NÚM. 34 a 20-XII-20051858

Decret.  En ús de les facultats atorgades a aquesta
Alcaldia per l’article 13 de la Carta Municipal de Bar-
celona i d’acord amb l’article 4t del Reglament intern
de funcionament del Consell Municipal de Medi Ambi-
ent i Sostenibilitat, aprovat per acord del Plenari del
Consell Municipal de 14 d’octubre de 2005, disposo:

Primer. Nomenar membres del Plenari del Consell
Municipal de Medi Ambient i Sostenibilitat, les perso-
nes següents:

En representació dels Grups Municipals:
– Im. Sr. Francesc Narváez i Pazos, com a repre-

sentant del Grup Municipal Socialista.
– Im. Sr. Joan Puigdollers i Fargas, com a represen-

tant del Grup Municipal de Convergència i Unió.
– Im. Sr. Alberto Villagrasa i Gil, com a representant

del Grup Municipal del Partit Popular.
– Im. Sr. Xavier Florensa i Cantons, com a repre-

sentant del Grup Municipal d’ERC.
– Ima. Sra. Elsa Blasco i Riera, com a representant

del Grup Municipal d’ICV-EU i A.

En representació dels diversos sectors i serveis
municipals:
– Sr. Joan Albert Dalmau i Balaguer, com a repre-

sentant del Sector de Seguretat i Mobilitat.
– Sr. Salvador Sarquella i Comerma, com a repre-

sentant del Sector de Serveis Generals.
– Sr. Ramon Massaguer i Meléndez, com a repre-

sentant del Sector d’Urbanisme.
– Sra. Pilar Solanes i Salse, com a representant del

Sector de Serveis Personals.
– Sr. Joan Conde i del Campo, com a representant

del Sector de Serveis Urbans i Medi Ambient.
– Sr. Jordi Campillo i Gámez, com a representant

de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins.
– Sr. Antoni Martorell i Solanic, com a representant

de l’Institut Municipal d’Educació.
– Sr. Jordi Torrades i Aladren, com a representant

de l’Institut Municipal de Mercats.
– Sr. Manel González i Cabré, com a representant

de l’Agència de Salut Pública.
– Sr. Antoni Sorolla i Edo, com a representant del

Patronat Municipal de l’Habitatge.
– Sra. Teresa Franquesa i Codinach, com a repre-

sentant de la Direcció de Programes Ambientals.
– Sr. Pau Rodríguez i Montequin, com a represen-

tant de Serveis d’Iniciatives i Vigilància Ambiental.
– Sr. Albert Vilalta i Cambra, com a representant de

Programació i Qualitat dels Serveis Urbans.
– Sra. Margarita Pares i Rifa, com a representant de

la Direcció de Programes Ambientals.

En representació d’altres administracions públiques:
– Sr. Domènec Martínez i Garcia, com a represen-

tant de la Diputació de Barcelona.
– Sr. Imanol Pujana i Fernández, com a represen-

tant del Consell Comarcal del Barcelonès.
– Sr. Carles Conill i Verges, com a representant de

l’Entitat metropolitana de Medi Ambient.
– Sr. Salvador Rueda i Palenzuela, com a represen-

tant de l’Agència Local d’Ecologia Urbana de Bar-
celona.

– Sr. Antonio Romero i Barcos, com a representant
de l’Agència d’Energia de Barcelona.

– Sr. Marià Martí i Viudes, com a representant del
Consorci del Parc de Collserola.

En representació de les organitzacions cíviques:
– Sr. Agustí Colomines, com a representant del

Centre Unesco de Catalunya.
– Sr. Josep Ferrandiz i Blas, com a representant de

la Federació d’Associacions de Veïns de Barcelo-
na (FAVB).

– Sr. Albert Ferris i Pallisser, com a representant del
Centre d’Anàlisi i Programes Sanitaris (CAPS).

– Sr. Jordi Juncosa, com a representant de la Creu
Roja a Barcelona.

– Sr. Fabian Mohedano i Morales, com a represen-
tant del Consell de la Joventut de Barcelona.

– Sr. Pere Mora i Tico, com a representant de l’as-
sociació ECOCONCERN.

– Sr. Sebastià Salvadó i Plandiura, com a represen-
tant del Reial Automòbil Club de Catalunya.

– Sra. Anna Tardà i Lleget, com a representant de
l’Organització de Consumidors i Usuaris de Cata-
lunya.

– Sra. M. José Vazquez i Arias, com a representant
de la Federació ECOM.

– Sr. Antoni Codina, com a representant de SETEM.
– Sr. Juan Castaño i Gea, com a representant de

l’Institut Cerdà.

En representació de les associacions ambientals i
ecologistes:
– Sra. Purificació Canals i Valentin, com a represen-

tant de DEPANA.
– Sr. Joaquim Corominas i Vañas, com a represen-

tant del Grup de Científics i Tècnics per a un futur
no nuclear.

– Sra. Cristina Domingo i Gómez, com a represen-
tant d’Alternativa Verda.

– Sr. Carles Espuelas i Martínez , com a represen-
tant d’Amics de la Bici.

– Sr. Joan Estevadeordal i Flotats, com a represen-
tant de Barcelona Camina.

– Sr. Francesc Giró i Amigó, com a representant de
la Fundació Natura.

– Sr. Julian López i Belenguer, com a representant
d’ECOS de Barcelona.

– Sr. Rafael Madueño i Sedano, com a representant
d’Ecomediterrània.

– Sra. M. José Marazuela i Llorente, com a repre-
sentant de l’Associació Fòrum Cívic per la
Sostenibilitat.

– Sra. Pilar Magdalena i Malo, com a representant
del Centre d’Ecologia i Projectes Alternatius
(CEPA).

– Sra. Anna Rosa Martínez, com a representant de
Greenpeace.

– Sr. Pau Noy i Serrano, com a representant de
l’Associació per a la Promoció del Transport Pú-
blic.

– Sra. Àngels Parra i García, com a representant de
l’Associació Vida Sana.

– Sra. Carme Soler i Regàs, com a representant de
l’Associació Catalana Contra la Contaminació
Acústica (ACCA).

– Sr. Enric Tello i Aragay, com a representant d’Ac-
ció Ecologista.

– Sr. Albert Torras i Pérez, com a representant de la
Societat Catalana d’Educació Ambiental (SCEA).

– Sr. Joan Ramon Vidal i Riba, com a representant
de l’Associació de Professionals del Medi Ambient
(APROMA-Catalunya).
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– Sr. Josep Fradera i Ramon, com a representant
de l’Associació de Professionals d’Energies Reno-
vables de Catalunya (APERCA).

– Sr. Antoni Martínez i García, com a representant
d’Ecotècnia.

En representació de gremis, sindicats i associacions
professionals:
– Sra. Alba Cabañas i Varales, com a representant

del Fomento Nacional del Trabajo. Confederació
empresarial de Catalunya.

– Sra. Elvira Carles i Brescolí, com a representant
de la Cambra de Comerç, Indústria i Navegació.

– Sr. Gaietà Farras i González, com a representant
del Consell de Gremis de Comerç i Serveis de
Barcelona.

– Sr. Josep M. Gil i Martínez, com a representant de
Comissions Obreres de Catalunya (CCOO).

– Sr. Roberto Guirado i Martínez, com a represen-
tant de l’Associació de Grans Superfícies Comer-
cials (ENGECAC).

– Sr. Dionís Oña i Martín, com a representant de la
Unió General de Treballadors (UGT).

– Sr. Francesc Santacana i Martorell, com a repre-
sentant de l’Associació Pla Estratègic de Barcelo-
na.

En representació del sector empresarial:
– Sr. Ramon Cillero i Coma, com a representant de

Difusió Digital Societat de Telecomunicacions, SA
(TRADIA).

– Sr. Alfons Fernández, com a representant del
Gremi de Recuperació de Catalunya.

– Sr. Antoni Jerez i Agudo, com a representant
d’ENDESA/FECSA.

– Sr. Eugeni Mañes i Orduña, com a representant
de la Federació Catalana de Transports de Barce-
lona (TRANSCALIT).

– Sr. Esteve Martín i Casellas, com a representant
de Ferrocarrils de la Generalitat.

– Sr. Lluís Martinez i Camps, com a representant de
la Societat General d’Aigües de Barcelona
(AGBAR).

– Sr. Ramon Molist i Tarrés, com a representant del
Consorci de la Zona Franca.

– Sr. Xavier Palos, com a representant de la Coope-
rativa Trèvol.

– Sr. Juan Puertas i Agudo, com a representant de
Gas Natural Catalunya SDG, SA.

– Sr. Andrés Peña i Puerto, com a representant de
Repsol, SA.

– Sr. Ricard Ruiz i de Querol, com a representant
de Telefònica, SA.

– Sr. Xavier Soler, com a representant del Port de
Barcelona.

– Sr. Enric Valentí i Capdevila, com a representant
de Ros Roca, SA.

– Sr. Jorge Vicente i Alfanjarin, com a representant
de l’Agrupació Catalana d’Enginyeries i
Consultories Medi Ambientals (ACECMA).

– Sr. Antoni Serrasolses i Domenech, com a repre-
sentant de Serveis Energètics Bàsics Autònoms
(SEBA).

– Sr. Antoni Alarcon i Puerto, com a representant de
Barcelona Regional.

– Sra. Sofia Bajo i de la Fuente , com a represen-
tant de Mercabarna.

– Sr. Pere Cabrera i Massanes, com a representant
de Procivesa.

– Sra. M. Luz Castilla i Porquet, com a representant
de PricewaterhouseCoopers.

– Sra. Sònia Centelles i Artigas, com a representant
de Transports Metropolitans de Barcelona (TMB).

Com a experts:
– Sr. Josep M. Baldasano i Recio
– Sr. Martí Boada i Juncà
– Sra. Joana Diaz i Pont
– Sr. Xavier Ferrer
– Sr. Ramon Folch i Guillén
– Sr. Antoni Lloret i Orriols
– Sr. Jaume Mateu i Giralt
– Sr. Ferran Porta i Visa
– Sr. Joan Rieradevall i Pons
– Sr. Joan Domènech i Ros
– Sra. Bettina Schaefer
– Sr. Joan Subirats i Humet
– Sr. Vicenç Sureda i Obradors
– Sr. Jaume Terrades i Serra
– Sr. Santiago Vilanova i Tané

En representació dels col·legis professionals:
– Sra. Maria Lourdes Bernat i Font, com a represen-

tant del Col·legi de Biòlegs de Catalunya.
– Sra. Ruth Caraballo, com a representant del Col-

legi d’Ambientòlegs de Catalunya.
– Sra. Pilar Martorell i del Rio, com a representant

del Col·legi d’Arquitectes de Catalunya.
– Sr. Josep M. Serena i Sender, com a representant

del Col·legi d’Enginyers Industrials.
– Sr. Josep Terrones i Marin, com a representant

del Col·legi d’Aparelladors i Arquitectes Tècnics
de Barcelona.

En representació de les Universitats:
– Sr. Joan Armengol i Bachero, com a representat

de la Universitat de Barcelona (UB).
– Sr. Àngel Rodrigo i Hernández, com a represen-

tant de la Universitat Pompeu Fabra (UPF).
– Sr. Ramon Sans i Fonfria, com a representant de

la Universitat Politècnica de Catalunya (UPC).
– Sr. Manuel Sabès i Xamaní, com a representant

de la Universitat Autònoma de Barcelona.

En representació dels Consells de Medi Ambient
dels Districtes de la ciutat:
– Sr. Lluís Fajari i Agudo, com a representant del

Districte de Sants-Montjuïc.
– Sr. Francesc Roma i Millan, com a representant

del Districte de Gràcia.
– Sr. Jordi de Miguel i Artó, com a representant del

Districte de Nou Barris.
– Sr. Salvador Català, com a representant del Dis-

tricte de Sant Martí.

Com a membres observadors:
– Sr. Sebastià Alegre i Rosselló
– Sr. Miquel Bonilla i Ruíz
– Sr. Albert Pons i Valón
– Sr. Josep Puig i Boix

Barcelona, 28 de novembre de 2005. L’alcalde,
Joan Clos i Matheu.

(Ref. 5164)
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Acords de la sessió celebrada el dia 1 de desem-
bre de 2005

Aprovar, sense esmenes, l’acta de la sessió de 6
d’octubre de 2005

Quedar assabentat dels informes següents:
– Informe del president del Consell.
– Informe de la regidora del Districte.

Informar favorablement, de conformitat amb allò
establert en l’article 23.2.f) de la Carta Municipal, el
pressupost per l’any 2006; i aprovar inicialment el
pressupost del Districte 2006, per vuit vots a favor i
set en contra.

Aprovar la proposta de fixació de preus públics per
a la utilització d’equipaments municipals durant l’any
2006 i sotmetre-la a l’aprovació de la Comissió de
Govern de l’Ajuntament de conformitat amb l’article
16 m) de la Carta Municipal, per tretze vots a favor i
dos en contra.

Aprovar el Reglament del Consell Ciutadà del Dis-
tricte, per unanimitat.

Informar favorablement, de conformitat amb allò
establert en l’article 23.2.f) de la Carta Municipal, el
Pla de millora urbana de concreció volumètrica en les
finques dels carrers Consell de Cent 265 i Aribau 33
(Hotel Axel), per tretze vots a favor i dos abstencions.

Informar favorablement, de conformitat amb allò
establert en l’article 23.2.f) de la Carta Municipal, el
de Pla de millora urbana per a l’ordenació volumètrica
de l’edificació de Rambla de Catalunya 128 / Còrsega
292, per vuit vots a favor i set abstencions.

Informar favorablement, de conformitat amb allò
establert en l’article 23.2.f) de la Carta Municipal, el
Pla especial urbanístic d’ordenació del subsòl del
sector delimitat avinguda Roma i carrers València i
Calàbria, per vuit vots a favor i set abstencions.

Declaració de grup presentada per ERC:
“El Ple del Parlament de Catalunya en sessió de 30

de setembre de 2005 ha aprovat la proposició de llei
orgànica per la qual s’estableix l’Estatut d’Autonomia
de Catalunya i es deroga la Llei orgànica 4/1979, de
18 de setembre, d’Estatut d’Autonomia de Catalunya.
Després d’aquesta aprovació el nou Estatut inicia la
seva tramitació davant les Corts Generals per ser
aprovat com a llei orgànica i posteriorment votat en
referèndum pel poble de Catalunya.

Catalunya està vivint uns moments històrics. El
Parlament de Catalunya ha aprovat per una àmplia
majoria un projecte d’Estatut que suposa un gran
avenç per l’autogovern i el reconeixement nacional de

Catalunya. Un estatut que té per objectiu la millora
del benestar de totes les persones que viuen i treba-
llen a Catalunya. El finançament més just que se’n
deriva ha de permetre superar els obstacles que difi-
culten el desenvolupament econòmic del país i impul-
sar polítiques socials més ambicioses, necessàries
per a fer front als reptes que es deriven de les noves
realitats socials.

El municipalisme català és partícip d’aquest mo-
ment de la història del país i vol donar suport al text
estatutari aprovat pel Parlament de Catalunya, atès
que la proposta de reforma de l’Estatut reconeix el
paper cabdal del municipis com a administració més
pròxima a la ciutadania, reforçant el seu paper institu-
cional, garantint més autonomia municipal i incre-
mentant les seves competències.

La ciutat de Barcelona és plenament conscient de
la importància històrica que per als ciutadans de
Catalunya té el nou text estatutari i celebra que el nou
Estatut ratifiqui el reconeixement de la ciutat com a
capital de Catalunya i la seva singularitat com a muni-
cipi mereixedor d’un règim especial.

Per això els grups municipals sotasignants presen-
ten al Plenari del Consell Municipal de l’Eixample la
següent declaració institucional:
1. Donar suport a l’Estatut d’Autonomia de Catalu-

nya aprovat pel Parlament de Catalunya en ses-
sió de 30 de setembre de 2005 com a proposició
de llei orgànica a trametre a les Corts Generals
per a la seva tramitació.

2. Posar en relleu l’agraïment al Parlament de Cata-
lunya pel fet que l’articulat del nou Estatut declara
Barcelona com a capital de Catalunya i es reco-
neix la seva singularitat com a municipi mereixe-
dor del règim especial explícit en la Carta Munici-
pal de Barcelona.

3. Divulgar i donar a conèixer el projecte d’Estatut a
la ciutadania.

4. Convidar les entitats socials del municipi a donar su-
port a l’Estatut aprovat al Parlament de Catalunya.

5. Instar les forces polítiques amb representació al
Congrés del Diputats i al Senat a aprovar la pro-
posta d’Estatut emanada per una àmplia majoria
del Parlament de Catalunya.

6. Traslladar aquesta declaració a la presidència del
Parlament de Catalunya, a la presidència de la Ge-
neralitat de Catalunya, a la presidència del Govern
espanyol, a la presidència del Congrés del Diputats
i al Ministeri d’Administracions Públiques.”

Suport de tots els grups, excepte del PP.

CONSELLS MUNICIPALS DE DISTRICTE

Acords

Districte 2. L’Eixample
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Acords de la sessió celebrada el dia 20 d’octubre
de 2005

1. Aprovar l’acta de la reunió del Ple del Consell
celebrada el 7 de juliol de 2005.

Districte 4. Les Corts

2. quedar assabentats de les resolucions adop-
tades entre el 9 de juny i el 2 de setembre de
2005.

3. Quedar assabentats de les adjudicacions se-
güents.

Objecte Adjudicatari Import
Obres casal d’avis c/ Caballero, 9 IMES Instal·laciones, Montajes Elect.

Saneam. SA 50.695,33
Obres c/ Caballero, entre Galileu i Vallespir Construcciones y Servicios Faus, SA 219.083,10
Activitats Centre Cultural Riera Blanca Club Lleuresport Barcelona 29.231,74
Actuació infantil Mostra Entitats Districte Circuit BCN Iniciatives, SL 928,00
Adquis. trofeus pel XVIII Campionat pràctiques
circulació Rosa I. Méndez Cerdan 530,00
Adquis. material fons docum. Arxiu Arte y Memoria, SL 2.087,45
Servei missatgeria Llexpress, SL 1.625,80
Organització 2n km de Les Corts Agrupació Atlètica Catalunya 3.000,00
Prorrogar cursos i tallers als centres culturals
Les Corts i Riera Blanca i al centre cívic Can Deu Club Lleuresport de Barcelona 47.596,17
Pintar i substituir fitons emplaçaments districte Ecomant 2005 SL En Const 5.719,77
Implantar fitons vorera c/ Maria Barrientos,
costat mar Ecomant 2005 SL En Const 7.393.42
Adquis. material informàtic districte Cesa Servicios Integrales, SA 706,44
Instal. hidrants a av. Pearson, c/ Panamà i
c/ Mare de Déu de Lorda Sgab Societat General d’Aigües de

Barcelona, SA 20.532,91
Obres distribució espais edifici Arxiu del Districte Const. e Instal. Rin, SA 11.296,53
Espectacle Titelles Dents Netes, SI David Lain Devant 389,75
Adquis. mobiliari no homologat casal gent gran
c/ Cavallers El Corte Inglés, SA 11.528,18
Adquis. mobiliari homologat casal gent gran
c/ Cavallers El Corte Inglés, SA 7.742,93
Coordinació seguretat i salut obres c/ Caba-
llero, 9 i Travessera de Les Corts, 96 SGS Tecnos, SA 695,00
Adquis. càmeres vídeo de seguretat per a la
Guàrdia Urbana Sevip, SA Sociedad Española Vigilancia

Ind. y Privada 9.157,62
Reparació maquinària seu Districte Fujitsu España Services, SA 3.297,53
Seguretat, salut, control i qualitat arranjament
c/ Cavallers entre c/ Miret i Sans i c/ Santa
Caterina de Siena SGS Tecnos, SA 7.296,40
Seguretat, salut, control i qualitat arranjament
c/ Montevideo entre av. Pearson i c/ Abades-
sa Olzet SGS Tecnos, SA 5.307,00
Instal. alarma a edifici c/ Caballero, 9-11, casal
d’avis Sevip SA, Sociedad Española Vigilancia

Ind. y Privada 3.458,49
Instal. sistema detecció foc a edifici c/ Caba- Sevip SA, Sociedad Española Vigilancia
llero 9-11, casal d’avis Ind. y Privada 2.434,90
Semàfors a encreuament av. Esplugues –
av. Pedralbes Etra Catalunya, SA 17.855,05
Substitució bancs a diferents emplaçaments IMES Instal·laciones, Montajes Elect.
del districte Saneam. SA 26.071,24
Compra façanes Districte (Regal Noces) Rosa I. Méndez Cerdan 2.996,00
Enllumenat Nadal a façanes seu Districte,
CC Can Deu i CC Riera Blanca Infralect, SL 9.848,40
Pintura dependències Guàrdia Urbana Construc. e Instal. Rin, SA 10.188,75
Pintura dependències seu Districte Construc. e Instal. Rin, SA 6.640,64
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Projecte execució arranjament c/ Galileu
entre Travessera de Les Corts i c/ Europa Viaqua Tècnics en Infraestructures, SL 8.700,00
Projecte executiu arranjament av. Sant Ramon
Nonat Viaqua Tècnics en Infraestructures, SL 8.700,00
Direcció d’obra c/ Caballero (entre c/ Galileu i
c/ Vallespir) Viaqua Tècnics en Infraestructures, SL 6.968,91
Projecte escala al c/ Castell d’Olorda entre
c/ Joan d’Alòs i c/ Can Falgas Construc. i Serv. Faus, SA 26.540,46
Direcció d’obra construcció d’una escala a
c/ Castell d’Olorda, entre c/ Joan d’Alòs i
c/ Can Falgàs Viaqua Tècnics en Infraestructures, SL 909,21
Adquis. armaris compactes Arxiu Districte Industrias Gama, SA 6.071,78
Castells Focs Festa Major Districte Pirotécnica Igual, SA 3.347,76
Campanya Estiu 2005 Associació Esportiva Les Corts 537,33
Campanya Estiu 2005 Associació Formació i Lleure 501,04
Campanya Estiu 2005 APACP Barcelona 951,25
Campanya Estiu 2005 Club Lleuresport de Barcelona 3.058,87
Campanya Estiu 2005 Ecos de Barna Assoc. Ecologistes de Barcelona 2.092,79
Campanya Estiu 2005 APA Itaca Escola Pública 2.120,01
Campanya Estiu 2005 APA Escola Lavinia 307,83

4. Quedar assabentats de la cancel·lació i devolu-
ció de les garanties següents:

Cancel·lar i tornar a la persona interessada, Inmacu-
lada Lloansi López, condicionat a l’informe favorable
de l’interventor de fons, el dipòsit constituït en metàl·lic,
el dia 18 de desembre de 2003, per import de 1.034,54
euros, presentat a la Caixa municipal, segons número
de dipòsit 78.980, en garantia de gestió d’enderrocs,
runa i residus.

Cancel·lar i tornar a Itael, SA, previ informe favo-
rable de l’interventor de fons, el dipòsit constituït en
metàl·lic, el dia 26 de juny de 2004, per import de
768,09 euros, a fi de garantir la instal·lació d’un rè-
tol il·luminari publicitari sobre el coronament de la
façana de l’edifici situat al c/ Entença, 321, donat
que s’ha donat compliment a les condicions exigi-
des en la llicència atorgada per a la instal·lació del
referit rètol, de conformitat amb allò previst en l’arti-
cle 21 de l’Ordenança dels usos del paisatge urbà
de la ciutat de Barcelona i ha transcorregut el ter-
mini de si mesos que fixa l’article 21,c de la referi-
da Ordenança.

Cancel·lar i tornar condicionat a l’informe favorable
de l’Interventor de fons, a l’interessat, el dipòsit cons-
tituït el dia 13 d’abril de 2005 per import de 5.911,32
euros ingressat a la Caixa municipal, dipòsit número
82.772, en garantia del compliment de les obligacions
derivades de les operacions de gestió dels enderrocs,
runa i residus de la construcció del titular de la llicèn-
cia d’obres (Decret 201/1994); per la qual cosa, l’inte-
ressat, Anglesola Residencial, CB, rebrà l’import per
transferència bancària a la compte indicada al full de
transferència, a partir dels 15 dies de la notificació
d’aquesta resolució.

Cancel·lar i tornar a la persona interessada, Inver
MG, SL condicionat a l’informe favorable de l’inter-
ventor de fons, el dipòsit constituït mitjançant aval
bancari el 30 de setembre de 2002, per import de
20.689,34 euros, presentat a la Caixa municipal, se-
gons número de dipòsit 74.648 en concepte de ga-
rantia dels elements urbanístics derivats de la llicèn-
cia d’obres, i tanmateix, el dipòsit constituït mitjançant
aval bancari, el 30 de setembre de 1992, per import
de 7.549,91 euros, presentat a la Caixa municipal,

segons número de dipòsit 74.649, en garantia de
gestió d’enderrocs, runa i residus.

Cancel·lar i tornar a la persona interessada, Inmacu-
lada Lloansi López, condicionat a l’informe favorable
de l’interventor de fons, el dipòsit constituït en metàl·lic,
el dia 18 de desembre de 2003, per import de 553,50
euros, presentat a la Caixa municipal, segons número
de dipòsit 78.979, en garantia del compliment de les obli-
gacions del titular de la llicència d’obres (article 16 OME).

Aixecar i tornar a Anglesola Park CB, previ informe
favorable de l’interventor de fons, el dipòsit constituït
en metàl·lic, en data 13 d’abril de 2005, per import de
4.620,25 euros, segons número de dipòsit 82.773, a fi
de garantit la gestió d’enderrocs, runa i residus refe-
rent a l’enderroc de l’edificació situada al c/ Angle-
sola, 6-12, donat que efectivament, ha finalitzat l’en-
derroc de l’edificació existent a la finca i s’ha aportat
per part de la propietat certificat de l’abocador sobre
la recepció de la runa resultant de l’enderroc, segons
informe tècnic obrant a l’expedient.

Cancel·lar i retornar la garantia definitiva detallada
a continuació:

Expedient: 184/89; Dipòsit: 49.817; Import: 180.303,63;
Objecte: Construcció del complex esportiu municipal
Les Corts; Empresa: Complex Esportiu Les Corts, SL;
NIF: B60011137.

5. Informar favorablement el pla especial urbanístic
d’ordenació del subsòl del carrer Menéndez i Pelayo.

6. Informar favorablement la modificació puntual
del pla especial d’ordenació del sector comprés entre
la carretera de Collblanc, av. de Xile i el Camí de Tor-
re Melina, en l’àmbit del sector 1.

7. Informar favorablement els Preus Públics del
Districte de Les Corts per a l’any 2006.

8. Demanar a la regidora de la Dona i Drets Civils
de la Casa Gran que sigui inclosa dins del marc del
Programa “10x10. Drets Humans a la Ciutat”, un eix
temàtic sobre els drets i el protagonista de la família
en la societat actual.

9. Adherir-se al contingut de la declaració insti-
tucional del Plenari del Consell Municipal en sessió
celebrada el 14 d’octubre d’enguany correspo-
nent a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya, aprovat el
30 de setembre de 2005 pel Parlament de Catalunya.
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Districte 7. Horta-Guinardó

Acords de la sessió celebrada el dia 29 de novem-
bre de 2005

A. Aprovar l’acta de la sessió del 4 d’octubre de 2005.

B. PART INFORMATIVA

Quedar assabentat de les resolucions incloses en
el despatx d’ofici de la sessió.

Quedar assabentat de l’informe de la regidora del
Districte, sobre l’estat del Districte.

C. PART DECISÒRIA

Presidència

Informar favorablement, de conformitat amb allò
disposat a l’article 23.2.f) de la Carta Municipal, el
Pressupost Municipal per a l’any 2006; i aprovar
inicialment la distribució dels capítols II, IV i VI del
Pressupost del Districte 2006.

Informar favorablement les propostes rebudes de
la Ponència de Nomenclàtor relatives, respectiva-
ment, a l’assignació dels noms Jardins de l’Amistat,
placeta del Solar de la Paula, Escales de Tenerife i
passatge de Madrona Prat i al canvi de denominació
del carrer Mare de Déu del Pilar per la de carrer de
les Coves d’en Cimany.

Comissió d’Urbanisme i Medi Ambient

Ratificar l’acord adoptat per la Comissió de Govern
del Districte en la seva sessió del 19 de setembre de
2005, en virtut del qual s’emet en sentit desfavorable,
i en ús de la delegació atorgada pel Consell del Dis-
tricte el 30 de setembre de 2003, l’informe preceptiu
previst a l’article 23.2.f) de la Carta de Barcelona res-
pecte el Pla de Millora Urbana per a l’ordenació de
volums i concreció d’alineacions i rasants de la finca
situada al carrer dels Agudells, 18-24.

Comissió de Serveis a les Persones, Benestar Social
i Cultura

Aprovar la proposta de fixació de preus públics per
a la utilització dels equipaments cívics del Districte
d’Horta-Guinardó durant l’any 2006; i sotmetre-la a
l’aprovació de la Comissió de Govern de l’Ajunta-
ment.

Comissió de Joventut, Esports i Educació

Aprovar la proposta de fixació de preus públics per
a la utilització de les instal·lacions municipals esporti-
ves del Districte d’Horta-Guinardó durant l’any 2006; i
sotmetre-la a l’aprovació de la Comissió de Govern
de l’Ajuntament.

E. Declaracions institucionals

“1. Donar suport a l’Estatut d’Autonomia de Cata-
lunya aprovat pel Parlament de Catalunya en sessió
de 30 de setembre de 2005 com a proposició de llei
orgànica a trametre a les Corts Generals per a la
seva tramitació.

2. Posar en relleu l’agraïment al Parlament de
Catalunya pel fet que l’articulat del nou Estatut decla-
ra Barcelona com a capital de Catalunya i es reconeix
la seva singularitat com a municipi mereixedor del rè-
gim especial explícit en la Carta Municipal de Barce-
lona.

3. Divulgar i donar a conèixer el projecte d’Estatut
a la ciutadania.

4. Convidar les entitats socials del municipi a donar
suport a l’Estatut aprovat al Parlament de Catalunya.

5. Instar les forces polítiques amb representació al
Congrés del Diputats i al Senat a aprovar la proposta
d’Estatut emanada per una àmplia majoria del Parla-
ment de Catalunya.

6. Traslladar aquesta declaració a la presidència
del Parlament de Catalunya, a la presidència de la
Generalitat de Catalunya, a la presidència del Govern
espanyol, a la presidència del Congrés dels Diputats i
al Ministeri d’Administracions Públiques.”
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Districte 10. Sant Martí

Acords de la sessió celebrada el dia 30 de novem-
bre de 2005

A) S’aprova l’acta de la sessió anterior núm. 4.

B) Part informativa

1. Resta assabentat del nomenament del Sr. Ra-
mon Sabaté i Puig com a conseller del Districte en
substitució del Sr. Emilio Marzo i Novella.

2. Resta assabentat dels premis Sant Martí d’en-
guany.

3. Resta assabentat de la proposta de pressupos-
tos del Districte per a l’exercici 2006.

4. Resta assabentat de l’estat de tramitació dels
concursos.

5. Resta assabentat de l’estat dels Projectes d’obra
pública 2004-2007.

6. Resta assabentat de l’informe de les activitats
d’estiu per a infants i joves.

C) Part decisòria

a) Propostes d’acord:

1. Informar favorablement els Pressupostos muni-
cipals per al 2006.

2. Proposar a la Comissió de Govern municipal
l’aprovació dels preus públics 2006 de les instal·la-
cions esportives i culturals del districte.

3. Aprovar el Pla d’equipaments dels barris del
Besòs.

4. Aprovar el Pla d’equipaments de serveis socials
per a persones amb discapacitat al Districte de Sant
Martí.

5. Informar favorablement el Pla de millora urbana
per a l’ordenació de l’entorn del carrer de Gelida i
Mercat de Sant Martí.

6. Informar favorablement el Pla de millora urbana
per al desenvolupament del Subsector 2 del PMU
Lllul-Pujades-Ponent-Districte d’Activitats 22@-bcn.

7. Informar favorablement el Pla de millora urbana
en el sector C.4 (Taulat-Ronda) de la Modificació del
Pla general metropolità en el sector del front litoral i
marge dret del riu Besòs, “Campus interuniversitari
del Besòs”.

8. Informar favorablement el Pla Especial urbanís-
tic de definició i concreció dels paràmetres edificatoris
de l’equipament de RNE –Radio Nacional de Espa-
nya– a l’illa delimitada pels carrers Tànger, Roc
Boronat, Sancho de Ávila i Ciutat de Granada.

9. Informar favorablement el Pla Especial urbanís-
tic de concreció de l’ús i de les condicions d’edificació
de l’equipament ubicat en el solar de la Gran Via de
les Corts Catalanes, núm. 970.

10. Informar favorablement el Pla de millora urbana
de la unitat d’actuació núm. 11 del Pla especial de re-

forma interior Diagonal Poblenou, –Districte d’activi-
tats 22@bcn.

b) Proposicions

1. Presentada pel GMDCiU:
Defensar la construcció d’una residència i un cen-

tre de dia en la segona fase de Concilio de Trento
continuant insistint al Govern de la Generalitat la
necessitat de la seva construcció i exigint al Govern
Municipal que no executi cap projecte alternatiu en
aquest solar en compliment del Pla d’Equipaments
del Clot i Camp de l’Arpa.

Es rebutja.
2. Presentada pel GMDPPC:
“Instar al Ayuntamiento de Barcelona, la modifica-

ción del planeamiento del plan Urbanístico del 22@
que hace peligrar la plaza del Sagrat Cor aportando
soluciones que garanticen la continuidad de esta
plaza dejando la entrada de la iglesia completamente
despejada.”

Es rebutja.

D) Part de control: precs, preguntes i declaracions de
grup.

Precs

1. Presentat pel GMDCiU:
Que s’inclogui el carrer Rogent en les partides des-

tinades a manteniment de la via pública per a supri-
mir les bandes lliscants esmentades i les peces que
ballen i estan desencaixades, fent el carrer segur per
als vianants.

S’estima.
2. Presentat pel GMDPPC:
1) Apertura de calle Bolivia entre Espronceda y

Bilbao siempre respetando el entorno de can Ricart.
2) Pavimentación de calle Marroc entre Espronce-

da y Bac de Roda.
3) Instalación de un semáforo en Espronceda con

Marroc.
4) Urbanización de la calle Espronceda.
Es desestima.

Preguntes

1. Presentada pel GMDCiU:
Relativa a la Font del Coure que va ser desmunta-

da de la seva ubicació de la Rambla Prim:
En quin dipòsit municipal es troba?
Quin es el nou emplaçament que proposa l’equip

de govern per l’esmentada font monumental?
Quines són les previsions de calendari per a fer

efectiva la seva instal·lació en el nou emplaçament?
El resum de la resposta figurarà a l’acta.
2. Presenda pel GMPPC:
Relativa al «vandalismo, falta de seguridad de

plazas y calles, así como la incertidumbre de la
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obras proyectadas sobre el distrito como el paso
del Ave»:

«¿Qué medidas se ha tomado o piensa tomar el
Ayuntamiento para solucionar todos estos problemas
de los vecinos de Sant Martí i aportarles un mínimo
de seguridad y tranquilidad?»

El resum de la resposta figurarà a l’acta.

DECLARACIONS INSTITUCIONALS

1. Declaració institucional sobre el dia internacional
contra la violència vers les dones:

“Primer. Lluitar enèrgicament contra la violència
vers les dones, mitjançant de mesures on es concre-
tin, d’una forma integral, aquelles actuacions d’aten-
ció a les víctimes que tenen com a objectiu la seva
recuperació personal i integració social.

Segon. Difondre els valors d’igualtat, de tolerància i
respecte entre tota la ciutadania i visibilitzar les apor-
tacions socials de les dones.

Tercer. Prioritzar polítiques integrals encaminades
a la prevenció, la detecció, l’atenció i l’eradicació de
la violència de gènere i promocionar i millorar aque-
lles mesures educatives, preventives i de sensibilitza-
ció de la competència municipal.

Quart. Garantir i augmentar, segons les necessitats
existents, els recursos necessaris per a la protecció,
l’atenció i la rehabilitació psicosocial de les víctimes

de la violència de gènere: cases d’acollida, pisos
pont, centres d’urgència, centres de llarga durada.

Cinquè. Convocar la Comissió per la lluita contra la
violència envers les dones del Districte de Sant Martí,
instant a formar part d’aquesta Comissió totes les ad-
ministracions i els agents socials implicats en aquesta
tasca.

Sisè. Encomanar aquesta comissió la redacció
d’un protocol d’actuació en casos de violència
masclista, que unifiqui criteris i garanteixi una coordi-
nació eficaç dels diversos agents implicats.

Setè. Mantenir permanentment actualitzat el circuit
dels serveis assistencials existents, per tal d’aconse-
guir un tractament integral de totes i cadascuna de
les víctimes.

Vuitè. Instar de manera especial a les forces
policials a actuar amb contundència en defensa del
respecte més escrupolós dels Drets Humans de les
dones i els infants.

2. Declaració institucional sobre el dia internacional
de les persones amb discapacitat:

“Amb motiu de la commemoració del Dia Internacio-
nal de les persones amb discapacitat, que va ser pro-
clamat amb l’objectiu de promoure la prevenció, la re-
habilitació i la lluita per la igualtat d’oportunitats i la
plena participació, el Consell Municipal el Districte de
sant Martí, vol sumar-se a la commemoració per tal de
seguir treballant, promoure i donar suport a les accions
i iniciatives que vetllin pels objectius esmentats.”
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Concursos

Expedient núm.: 06/012

Objecte
Contractació del subministrament d’arbrat fred per

a l’exercici 2006.
El lliurament es farà en els termes regulats en

l’article 3 del plec de clàusules administratives.

Import
208.487,75 euros (IVA inclòs).

Finançament
Amb càrrec a la previsió pressupostària de l’exerci-

ci 2006 per a Parcs i Jardins de Barcelona, Institut
Municipal.

Presentació de les pliques
Els licitadors hauran de presentar les proposicions

en sobres tancats i signats. En el dors, hi haurà de fi-
gurar la inscripció:

“Proposta per prendre part al concurs convocat per
Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal per a
l’adjudicació de la contractació del subministrament
d’arbrat fred per a l’exercici 2006”.

Garantia provisional
D’acord amb els articles 35.1 i 177.2 del text refós

de la LCAP, es dispensa de l’obligació de constituir
garantia provisional.

Garantia definitiva
Consistent en el 4 per 100 de l’import de l’adjudica-

ció, d’acord amb la clàusula 13.1 del plec de clàusu-
les administratives particulars.

Procediment i forma d’adjudicació
Tramitació ordinària, procediment obert, forma d’ad-

judicació per concurs.

Els plecs de condicions es poden passar a recollir
a partir del mateix dia de la publicació d’aquest anun-
ci al Departament de Contractació de Parcs i Jardins
(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores (amb encàrrec
previ al telèfon 93 413 24 00). Tanmateix el plec de
clàusules administratives particulars es pot consultar
a la nostra Intranet adreça: www.parcsijardins.net.

Model de proposta
S’haurà de redactar d’acord amb el model que figu-

ra en el plec de clàusules.

Presentació de les proposicions
Des de l’endemà de la data de publicació fins al dia

20 de desembre de 2005, tots dos inclosos.

Lloc de presentació
Departament de Contractació de Parcs i Jardins

(carrer de Tarragona, núm. 173, 08014 Barcelona),
de dilluns a divendres, de 9 a 14 hores.

Les proposicions es poden redactar en
Català o castellà.

Data de celebració de la licitació
El dia 28 de desembre de 2005 a les 9.30 h, en la

seu de l’Institut Municipal Parcs i Jardins de Barcelo-
na –carrer de Tarragona, núm. 173, 2a planta, de
Barcelona.

El preu d’aquest anunci anirà a càrrec de l’adjudi-
catari.

Barcelona, 23 de novembre de 2005. La secretària
delegada, J. I. Martínez Legaz.

ANUNCIS

Altres anuncis

Exp. 05/187

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 30 de novembre de 2005
va adoptar la resolució següent:

“Declarar vàlid el concurs celebrat per tal de dur a
terme la contractació amb caràcter excepcional dels
treballs de manteniment integral de l’arbrat viari dels

carrers de la ciutat de Barcelona, durant els exercicis
2005 i 2006, que necessita Parcs i Jardins de Barce-
lona, Institut Municipal, en els termes regulats a l’arti-
cle 2 del plec de clàusules;

Declarar exclosa de la licitació la plica presentada
per l’empresa Indesfor Soria, SL, per no acomplir
amb la solvència tècnica i professional requerida als
plecs de condicions;

Adjudicar, mitjançant el procediment de concurs
obert, el contracte de serveis, a l’empresa Urbaser
SA, pel preu de 520.001,58 euros (IVA inclòs);

Aplicar la despesa de 520.001,58 euros (IVA in-
clòs), amb càrrec a les consignacions pressupostà-
ries que s’indiquen en el present document, condicio-
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nant aquesta autorització a l’aprovació del pressupost
corresponent a l’ exercici 2006, d’acord amb l’article
69.4 del text refós de la LCAP;

Disposar l’abonament de la esmentada quantitat a
l’empresa adjudicatària amb la presentació prèvia de
les factures cursades pel tràmit reglamentari;

Retenir del preu del contracte l’import de 27.128,26
euros, en concepte de garantia definitiva d’acord amb
allò que disposa la clàusula 7.2 del plec de clàusules
administratives particulars; i

Requerir l’empresa adjudicatària perquè compare-
gui el seu legal representant el dia i hora que se li in-
diqui per tal de formalitzar el contracte i abonar les
despeses relatives a la publicació dels anuncis cor-
responents en els diaris oficials.”

Barcelona, 30 de novembre de 2005. La secretària
delegada, J. I. Martínez Legaz.

* * *

Exp. 05/237

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 30 de novembre de 2005
va adoptar la resolució següent:

“Declarar vàlid el concurs celebrat per tal de dur a
terme la contractació del projecte d’acondicionament
dels accessos i la tanca perimetral del Parc de l’Ore-
neta, pels anys 2005 i 2006, que necessita Parcs i
Jardins de Barcelona, Institut Municipal, en els ter-
mes regulats a l’article 2 del plec de clàusules;

Adjudicar, mitjançant el procediment de concurs
obert, el contracte d’obra, a l’empresa Construccio-
nes y Servicios Faus, SA, pel preu de 126.508,42
euros (IVA inclòs);

Aplicar la despesa de 126.508,42 euros (IVA in-
clòs), amb càrrec a les consignacions pressupostà-
ries que s’indiquen en el present document, condicio-
nant aquesta autorització a l’aprovació del pressupost
corresponent a l’ exercici 2006, d’acord amb l’article
69.4 del text refós de la LCAP;

Disposar l’abonament de la esmentada quantitat a
l’empresa adjudicatària amb la presentació prèvia de
les factures cursades pel tràmit reglamentari;

Requerir l’empresa adjudicatària perquè dins del
termini dels quinze dies següents en què rebi la notifi-
cació d’aquest decret, acrediti haver constituït la ga-
rantia definitiva de 5.060,34 euros, i perquè compare-
gui el seu legal representant el dia i hora que se li
indiqui per tal de formalitzar el contracte i abonar les
despeses relatives a la publicació dels anuncis cor-
responents en els diaris oficials.”

Barcelona, 30 de novembre de 2005. La secretària
delegada, J. I. Martínez Legaz.

* * *
Exp. 06/002

El director-gerent de Parcs i Jardins de Barcelona,
Institut Municipal, per delegacions aprovades per la
presidenta de l’Institut Municipal de Parcs i Jardins l’1
de març de 2004, en data 30 de novembre de 2005
va adoptar la resolució següent:

“Declarar vàlid el concurs celebrat per tal de dur a
terme la contractació de la prestació del servei d’es-
porga de l’arbrat viari dels districtes I, II, III, V i VI de la
ciutat de Barcelona, per a l’exercici 2006, que necessi-
ta Parcs i Jardins de Barcelona, Institut Municipal, en
els termes regulats a l’article 2 del plec de clàusules;

Adjudicar, mitjançant el procediment de concurs
obert, el contracte de serveis, a l’empresa Azahar,
Jardineria y Riegos, SA, pel preu de 190.870,91
euros (IVA inclòs);

Aplicar la despesa de 190.870,91 euros (IVA in-
clòs), amb càrrec a la consignació pressupostària que
s’indica en el present document, condicionant aques-
ta autorització a l’aprovació del pressupost correspo-
nent a l’exercici 2006, d’acord amb l’article 69.4 del
text refós de la LCAP;

Disposar l’abonament de la esmentada quantitat a
l’empresa adjudicatària amb la presentació prèvia de
les factures cursades pel tràmit reglamentari;

Requerir l’empresa adjudicatària perquè dins del
termini dels quinze dies següents en què rebi la notifi-
cació d’aquest decret, acrediti haver constituït la ga-
rantia definitiva de 7.634,84 euros, i perquè compare-
gui el seu legal representant el dia i hora que se li
indiqui per tal de formalitzar el contracte i abonar les
despeses relatives a la publicació dels anuncis cor-
responents en els diaris oficials.”

Barcelona, 30 de novembre de 2005. La secretària
delegada, J. I. Martínez Legaz.

* * *

L’Alcaldia, en data 16 de novembre de 2005, adop-
tà la resolució següent:

“Aprovar la definició i classificació de la xarxa bàsi-
ca de mobilitat de la ciutat de Barcelona i els criteris
generals i específics que han de regir la seva gestió,
d’acord amb el contingut del document titulat “Gestió
de la Xarxa Bàsica de Mobilitat”, una vegada aprovat
i acordada la seva elevació a l’òrgan executiu munici-
pal competent, per la Comissió Estratègica de Mobili-
tat, en la seva sessió de 14 d’abril de 2005.”

Barcelona, 1 de desembre de 2005. La secretària
delegada, Montserrat Oriol i Bellot.
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